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WSZYSTKIE GMINY 
TYLKO U NAS 
SUMINA
Co tak śmierdzi 
w Suminie?
Od dłuższego czasu mieszkańcy 
sołectwa skarżą się na nieprzyjem
ny zapach, który panuje we wsi. W 
ubiegłym roku temat poruszany był 
nawet na sesji rady gminy. Wtedy 
nieprzyjemne zapachy pochodziły z 
oczyszczalni ścieków. Teraz w czasie 
wysokich temperatur znowu pojawił 
się uporczywy odór. ■ 11

Brakuje pieniędzy na leczenie, 
choć na koncie NFZ miliony
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CZERNICA 
Zameczek 
awansował 
do A klasy
Rok temu LKS Zameczek Czernica 
świętował awans z C do B klasy, a 
w minioną niedzielę udało mu się 
awansować o jeszcze jeden szczebel 
ligowej drabinki, uzyskując promo
cję do A klasy. Do ostatniej kolejki 
trwała korespondencyjna walka o 
awans pomiędzy Czernicą a LKS 
Chałupki. ■ 28

W ubiegłym roku szpita
le i przychodnie na terenie 
Rybnika, Wodzisławia i 
Raciborza wydały prawie 
13 milionów złotych więcej 
niż zakładały limity Naro
dowego Funduszu Zdro
wia. NFZ zdecydował się 
oddać im tylko 9 milionów. 
Brak pieniędzy? Niezupeł
nie, bo śląski Fundusz wła
śnie oddał centrali prawie 
200 milionów złotych.

Negocjacje dyrektorów 
szpitali z NFZ od lat wyglą-

dają tak samo. Ci pierwsi kła
dą na biurku w funduszu plik 
dokumentów świadczący o 
nadwykonaniach, a urzędni
cy bezradnie rozkładają ręce 
tłumacząc, że nie ma pienię
dzy. Negocjacje kończą się 
ugodą, która i tak nie pokry
wa wszystkich wydatków. 
- To szarpanina o każdą zło
tówkę - przyznaje Ryszard 
Rudnik, dyrektor szpitala w 
Raciborzu. Wtóruje mu dy
rektor ds. lecznictwa w ryb
nickim szpitalu, Grzegorz

200 

mln zł 

tyle śląski 

oddział NFZ 

oddał 

do Warszawy

Chłodek. - 200 milionów to 
budżet dwóch dużych szpita
li. Decyzja NFZ-u jest niezro
zumiała. Niestety, podjął ja 
ktoś wyżej, a my możemy co 
najwyżej sobie ponarzekać 
- twierdzi. - Środki pocho
dzące z dodatnich wyników 
finansowychOWNFZpozo- 
stają w dyspozycji centrali 
NFZ - tłumaczy Małgorzata 
Doros, rzecznik prasowy Ślą
skiego Oddziału Wojewódz
kiego NFZ w Katowicach.
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CZERWIONKA-LESZCZYNY

„Nowy Rybnik”
i setki miejsc pracy

Powalczą o bezpłatną autostradę. 
Tak przynajmniej deklarują
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Burmistrz 
podziękował 
nauczycielom 
i olimpijczykom
Wiesław Janiszewski spotkał się z 
nauczycielami odchodzącymi na 
emeryturę oraz uczniami, którzy w 
mijającym roku szkolnym zajęli wy
sokie miejsca na konkursach i olim
piadach. ■ 12

Kluzik-Rostkowska:
RYBNIK MA LEPSZE
SZKOŁY NIŻ NOWY
JORK STRONA

Strażacy z Rybnika
USUWALI SKUTKI
POWODZI
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NA BAŁKANACH o 10
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Koncern EDF rozpoczyna 
modernizację rybnickiej 
elektrowni. Dzięki temu 
żywotność zakładu ma zo
stać wydłużona do 2030 
roku. Francuzi zainwestu
ją w Rybniku 350 milio
nów euro i stworzą około

Skrzyżowania, 
które myślą 

Systemy zarządzające świa
tłami na rybnickich skrzyżo
waniach mają, w przyszłości, 
ułatwiać przejazd miejskim 
autobusom. Komfort od
czują również kierowcy 
zwykłych osobówek, którzy 
sprawniej przejadą przez 
skrzyżowanie. 0 STRONA 7

sześciuset nowych miejsc 
pracy. - Projekt „Nowy 
Rybnik” to alternatywa do 
tego, że nie udało się nam 
zbudować nowych bloków 
- zaznaczył Henri Proglio, 
dyrektor generalny Grupy 
EDF. O STRONA 7

Forum 
Obywateli 
Rybnika 
kontynuuje 
akcję „KUPUJ
OD SWOICH - 
PŁACĘ PODATKI 
W RYBNIKU” o 6

Takiego show - 
jeszcze 
nie było

Joanna Kluzik-Rostkowska i Marek Krząkała chcą bezpłatnych 
autrostad

Po deklaracji minister 
Elżbiety Bieńkowskiej, że 
wszystkie polskie autostra
dy są, albo będą płatne, 
wróciła dyskusja o prefe
rencyjnym traktowania 
ruchu lokalnego. Na dziś 
nie zapadły jeszcze żadne 
decyzje, ale zanosi się, że 
chcąc jeździć w przyszło-

ści autostradami po Śląsku, 
należy się liczyć z opłata
mi. - Złożyłam obietnicę, 
że będę się przyglądać tej 
sprawie i walczyć, aby dla 
mieszkańców regionu auto
strady były darmowe. Z tej 
deklaracji się nie wycofuję 
- zapewnia Joanna Kluzik- 
-Rostkowska. © STRONA 3

MATKA 
STRACIŁA 
DZIECKO. 
Trwa 
dochodzenie
W poniedziałek, 16 
czerwca 20-letnia miesz
kanka Leszczyn, która 
była w ósmym miesiącu 
ciąży udała się do gine
kologa. Ten wypisał jej 
skierowanie do szpitala 
z adnotacją „pilne”. Gdy 
tam trafiła, wg jej rodzi
ny, miała czekać na po
moc aż 3 godziny. Inaczej 
całą sytuację relacjonują 
lekarze z rybnickiego 
szpitala. Według wice
dyrektora szpitala, Grze
gorza Chłodka personel 
zachował się zgodnie z 
procedurami, a kobie
ta na przyjęcie czekała 
zaledwie piętnaście mi
nut. Sprawą zajęła się 
już rybnicka policja. - O 
sprawie dowiedzieliśmy 
się od rodziny pacjentki 
- mówi nadkomisarz 
Aleksandra Nowara z 
Komendy Miejskiej Po
licji w Rybniku. - Wsz
częliśmy w tej sprawie 
dochodzenie - dodaje.
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iesamowity koncert
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PAINTBALL
- moda z Zachodu

Moda na strzelanie kulka
mi z farbą przyszła do nas z 
Zachodu. W Stanach Zjed
noczonych paintball jest 
popularną grą już od wielu 
lat. W Rybniku działa kilka 
firm, które dysponują pola
mi do gry w paintball lub 
mobilnymi przeszkodami, 
które ustawić można prak
tycznie wszędzie. Kto może 
grać w paintball? - Prak
tycznie wszyscy, oczywi
ście bez przeciwwskazań 
zdrowotnych - tłumaczy 
Jan Tomaszewski, który gry 
paintballowe organizuje od 
9 lat. str. 9

Sprawdziliśmy, 
JAK WYROBIĆ 
PASZPORT 
DLA PSA o 6
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NIEOBIEKTYWNIE: Rybnik na czołówkach gazet

WYMIENILI
UBRANIA
i obejrzeli pokazy

Gdy w ubiegłym tygodniu spacerowałem po budowanej scenie dla 
zespołu 30 Seconds to Mars, jeden z pracowników odpowiedzialny 
za całość powiedział: Mam nadzieję, że podczas koncertu nic się nie 
wydarzy. Zdziwiony takim stwierdzeniem zacząłem dopytywać o po
wody niepokoju. W odpowiedzi usłyszałem: No wie pan, prawo serii. 
A ostatnio gdy Rybnik pojawia się w mediach, to miało to związek z 
jakimś dramatem. A to dziecko zmarło w samochodzie, a to kobieta 
nie mogła doczekać się pomocy w szpitalu.
Na szczęście niedzielny koncert amerykańskiego zespołu zakończył się 
pełnym sukcesem. Fajnie, że tym razem Rybnik zawita na czołówki 
mediów w dobrym świetle. Bo inaczej być nie może. Gdy Jared Leto 
zaprosił na scenę swoich fanów, standardowo pytał ich skąd pocho
dzą. Okazało się, że nie trafił na rybniczanina. Była za to osoba z 
Warszawy, Gdańska i rodzina z Wrocławia. Oni nie zapomną tych 
chwil do końca życia, tym samym Rybnika również.

Nie da się przecenić wartości reklamowej jaką niosą za sobą organi
zowane koncerty na stadionie przy ul. Gliwickiej. Pytanie więc, czy 
za rok ponownie zawita do nas gwiazda światowego formatu, wyda- 
je się źle skonstruowane. Powinno brzmieć: kto za rok pojawi się w 
Rybniku?

Ósma edycja Rybnik 
Swap Party przeszła do 
historii. Oprócz trady
cyjnej wymiany ubrań 
w rybnickim Domu 
Rzemiosła, uczestnicy 
wzięli udział również 
w dodatkowych wyda
rzeniach w Rybnickim 
Centrum Kultury.

Swoje rysunki modowe za
prezentowała Monika Maria 
Opałko. Wizarzystka Anita

Baron zaprezentowała pokaz 
przygotowania makijażu na 
lato, a Alicja Woszkowska i 
Gosia Hatalska przygotowa
ły stylizacje na pokaz mody 
z ubrań przyniesionych na 
wymianę. W Teatrze Ziemi 
Rybnickiej otwarto wysta
wę fotografii Naomi Muras i 
Adama Duraja. Zaprezento
wano również pokaz kolek
cji Moniki Lemańskiej, Gosi 
Marks oraz duetu Sowik-Ma- 
tyga. Tegoroczną imprezę za
kończyło after party w klubie 
Coffeina. (ska)

Wizarzystka Anita Baron pokazała jaki makijaż będzie modny 
latem

Przy.gdrniiDsa—

Szczeniak (nr 297) szuka nowego domu. Suczka ma około pię
ciu miesięcy. W schronisku przebywa od 15 czerwca. Została 
znaleziona na Paruszowcu. Więcej informacji udziela rybnic- 
iziz^ <~r~Kr/~xr\iciz/~x i ii aa-ij-itizzMA/'! 42 tel 32 424 62 99

Prezydent spotkał się z fanami Marsów
W niedzielę tuż po godzi

nie 11:00, prezydent Rybni
ka Adam Fudali spotkał się z 
fanami 30 Seconds to Mars. 
Sympatycy zespołu poprosili 
w ostatnich dniach organiza
torów koncertu o takie spo
tkanie. Doszło do niego tuż 
przed bramami rybnickie
go stadionu. Fani podzięko
wali prezydentowi Rybnika 
i agencji Prestige MJM za 
zaproszenie amerykańskiej 
grupy do Polski. - A ja dzię
kuję im, że przyjechali do 
Rybnika. Cieszę się niezmier
nie, że możemy ich gościć w 
naszym mieście - powiedział 
prezydent Fudali.

Spotkanie trwało blisko 
pół godziny. Fani mieli dużo 
pytań do prezydenta. Więk
szość z nich dotyczyła nie
dzielnego koncertu, a także 
kolejnych wydarzeń mu
zycznych, które odbędą się 
na Stadionie Miejskim. War
to bowiem przypomnieć, że 
występ grupy Thirty Seconds 
to Mars to czwarty koncert 
gwiazdy światowej muzyki, 
który odbywa się w Rybniku. 
- Za rok piąty jubileuszowy 
koncert, więc grzechem było
by się teraz wycofać z tego, co 
zaczęliśmy wspólnie z agen
cją Prestige MJM. Na konkre
ty jest jeszcze zbyt wcześnie,

Adam Fudali spotkał się z fanami muzyki i zapowiedział, że już 
myśli o przyszłorocznym koncercie

ale zapewniam, że myślimy 
już o przyszłorocznym kon
cercie. Chcemy, żeby była

to gwiazda ze światowego 
topu - powiedział Adam 
Fudali. (r)

FELIETON REMIGIUSZA RĄCZKI 

Tak dłogo sie żbonek nosi, 
aż sie hynkel urwie
Witejcie roztomili Ludko- 
wie. Wiycie z jednego, żech 
je rod, że zepsuł mi sie łoto 
telewizor nie łoglondom 
tych gupiekolow, kierzi 
nami rządzom. To drek pro
si o pomsta do nieba, że w 

kraju demokratycznym sie 
wyrobiajom taki rzeczy.
Jo wiym tako nasza myn- 
talność Poloka, nahabić sie 
wiela wlezie, a potym już 
wszysko smolić. Yno sie py
tom, kaj najzwyklejszo ludz

ko, społeczno uczciwość? 
Wiycie to je zgroza, żeby 
tak ludzi cyganić i robić 
im woda z mózgu. Mie sie 
to we głowie nie mieści, a 
mom gowa wielko.
Jo jak widza, te wszyski, 
szumne hasła przedwybor
cze, to mie na śmiych biere. 
No ja ale obiecać bezmałaś, 
to nie grzych. Yno cza by 
było, choć w połowicy sie z 
tych obiecanek rozliczyć. A 

tak wcale ni ma.
Musza wom pedzieć, że te 
podsłuchy, to nie było za
grani fair- jak to sie terozki 
godo. Ale nasze śląski po
rzekadło godo: „prziszła 
piska na Matyska”, a zresz- 
tom tak dłogo sie żbonek 
nosi, aż sie hynkel urwie. I 
to je świynto prawda.
A te nasze polityki, musieli 
by zacznyć wyznować hasło 
łod moji świyntej pamiynci 

starki: ”że lepszy małom 
łyżyczkom, a sztyc”, bo jak 
sie weźnie za wielko, toż sie 
gibko idzie zakudzkać.
A nom zostało pożykać, o 
normalnych ludzi, kierzi w 
końcu wykludzom ta Polsko 
na prostka. Pyrsk!

Hynkiel - uchwyt
Drek - wręcz
Piska - kreska 
Sztyc - cały czas
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Powalczą o bezpłatną autostradę.
Tak przynajmniej deklarują
Po deklaracji minister 
Elżbiety Bieńkowskiej, 
że wszystkie polskie au
tostrady są, albo będą 
płatne, wróciła dyskusja 
o preferencyjnym trak
towania ruchu lokalne
go. Na dziś nie zapadły 
jeszcze żadne decyzje, 
ale zanosi się, że chcąc 
jeździć w przyszłości 
autostradami po Ślą
sku, należy się liczyć 
z opłatami. Przejazd 
jednego kilometra ma 
kosztować - właścicieli 
osobówek 20 groszy, 
a motocykli 10 groszy. 
Dotyczy to również tych 
osób, które autostrada
mi dojeżdżają do pracy.

Dogadam się z panią 
premier

Gdy Joanna Kluzik-Rost- 
kowska starała się o miej
sce w sejmie, startując jako 
„jedynka” z rybnickiej listy

Matka straciła dziecko. Trwa dochodzenie
W poniedziałek, 16 czerw

ca 20-letnia mieszkanka 
Leszczyn, która była w 
ósmym miesiącu ciąży uda
ła się do ginekologa. Ten 
wypisał jej skierowanie do 
szpitala z adnotacją „pilne”. 
Gdy tam trafiła, wg jej rodzi
ny, miała czekać na pomoc 
aż 3 godziny. - Powiedzieli, 
że mamy czekać. Czekali
śmy ponad trzy godziny, 
dopiero potem przyjęli ją 
na badania - opowiadała 
siostra pacjentki przed te
lewizyjnymi kamerami.

Inaczej całą sytuację rela
cjonują lekarze z rybnickiego 
szpitala. Według wicedy- 

PO, jej głównych hasłem wy
borczym była walka o pre
ferencje dla mieszkańców 
regionu, którzy korzystają z 
autostrady. Jak zapewnia, w 
tej kwestii nic się nie zmie
niło. Prawie. - Minister Ja
cek Rostowski, obiecał mi, 
że ta sprawa będzie zała
twiona pozytywnie. Ale jak 
wiemy, ministrem już nie 
jest - mówi Joanna Kluzik- 
-Rostkowska i dodaje: - Zło
żyłam obietnicę, że będę 
się przyglądać tej sprawie i 
walczyć, aby dla mieszkań
ców regionu autostrady były 
darmowe. Z tej deklaracji 
się nie wycofuję - zapew
nia minister edukacji naro
dowej. Twierdzi również, że 
rozmawiała z wicepremier 
Elżbietą Bieńkowską, kiedy 
ta została ministrem infra
struktury i rozwoju. - Wte
dy usłyszałam, że jest za 
preferencyjnym traktowa
nia ruchu lokalnego. Teraz 
dowiaduję się, że napływają 
jakieś niepokojące wieści w 
tym temacie. Obiecuję, że 
na pewno tą sprawą się zaj- 

rektora szpitala, Grzegorza 
Chłodka, personel zachował 
się zgodnie z procedurami, a 
kobieta na przyjęcie czekała 
zaledwie piętnaście minut. 
Ordynatora szpitalnego od
działu ratunkowego twier
dzi, że pacjentka zgłosiła 
się do izby przyjęć o godz. 
12.30, przyjęcie pacjentki do 
oddziału położniczo-gineko
logicznego nastąpiło o godz. 
12.45. Powodem skierowa
nia i przyjęcia ciężarnej do 
oddziału było stwierdzenie 
wewnątrzmacicznego ob
umarcia płodu. Po przyjęciu 
do oddziału patologii ciąży 
pacjentka została poddana 

mę. Potrzebuję tylko trochę 
czasu. Spotkam się z panią 
wicepremier i mam prze
świadczenie, że powinnam 
ją przekonać do rozwią
zań, które będą optymalne 
dla mieszkańców - obiecuje 
Joanna Kluzik-Rostkowska. 
Posłanka i minister eduka
cji zwraca uwagę na fakt, 
że jeżeli nie będzie darmo
wego przejazdu dla ruchu 
lokalnego, to ludzie będą 
jeździć bocznymi, gorszy
mi drogami, co będzie mia
ło wpływ na zmniejszenie 
bezpieczeństwa ruchu na 
tych odcinakach. Jak mówi, 
byłoby to dość niefortunne.

Zewrzeć szyki
W podobnym tonie wy

powiadają się inni posłowie 
ziemi rybnickiej. Marek 
Krząkała z Platformy Oby
watelskiej, twierdzi, że ro
zumie dlaczego autostrady 
w naszym kraju muszę być 
płatne - ponieważ jesteśmy 
krajem na dorobku. - Ale 
w kontekście A1 należy 
uwzględnić fakt, że aku- 

badaniu położniczemu, jak 
również wykonano badanie 
ultrasonograficzne, które po
twierdziło obumarcie płodu.

Rodzina pacjentki zarzuca 
również lekarzom, że zwleka
li z wykonaniem cesarskiego 
cięcia. Ci odpierają zarzuty. 
- W sytuacji braku natych
miastowych wskazań do wy
konania cięcia cesarskiego, 
jak również mając na uwadze 
zapewnienie maksymalnego 
bezpieczeństwa chorej, pod
jęto decyzję o rozwiązaniu 
ciąży w trybie planowym 
tj. w dniu następnym, uzy
skując tym samym czas do 
właściwego przygotowania 

rat na odcinku do węzła z 
A4 autostrada służy za ob
wodnicę i stanowi natural
ne połączenie aglomeracji 
rybnickiej z resztę regionu. 
Dlatego powinien być ten 
odcinek zwolniony z opłat i 
wprowadzony bilet zerowy. 
Takie rozwiązania już funk
cjonują w innych regionach. 
W poprzednich latach skła
dałem kilka interpelacji w tej 
sprawie i uczulałem rząd na 
ten problem - mówi Krząka- 
ła.

Zaniepokojony rozwojem 
sytuacji jest również poseł z 
opozycyjnej partii. - Na jed
nym z ostatnich posiedzeń 
sejmu, posłowie z naszego 
regionu, m.in. ja, pytaliśmy, 
jak wygląda ta sprawa. Zwra
caliśmy uwagę na fakt, że 
autostrada jest tak napraw
dę obwodnicą dla Rybnika, 
Wodzisławia, Czerwionki, 
Jastrzębia czy Żor. Ludzie, 
korzystając z autostrady, 
dojeżdżają do pracy. Jeżeli 
będzie trzeba za nie płacić, 
to spowoduje spowolnienie 
rozwoju gospodarczego w 

pacjentki do zabiegu. Zapro
ponowany plan postępowa
nia został przez pacjentkę 
zaakceptowany, co potwier
dziła własnoręcznym podpi
sem - twierdzą lekarze.

Sprawą zajęła się już ryb
nicka policja. - O sprawie 
dowiedzieliśmy się od rodzi
ny pacjentki - mówi nadko
misarz Aleksandra Nowara 
z Komendy Miejskiej Policji 
w Rybniku. - Wszczęliśmy 
w tej sprawie dochodzenie. 
Jest ono na wstępnym etapie. 
Zbieramy materiał dowodo
wy, a kluczowa w tej sprawie 
będzie analiza dokumentacji. 
Ta została już zabezpieczona 

Złożyłam 
obietnicę, że będę 
się przyglądać 

tej sprawie i 
walczyć, aby dla 

mieszkańców 
regionu 
autostrady były 

darmowe. Z tej 
deklaracji się nie 

wycofuję.

naszym regionie. Zosta
niemy zepchnięci na drugi 
plan. Usłyszeliśmy odpowie
dzi, które w zasadzie nic nie 
znaczą. Może kolejny raz, 
wraz z lokalnymi mediami, 
będzie trzeba zrobić jakąś 
akcję protestacyjną? Nie 
patrzyć na poglądy politycz
ne, przynależność partyjną, 
tylko wspólnie walczyć o 
bezpłatne autostrady dla 
mieszkańców naszego re
gionu - twierdzi Grzegorz 
Janik, poseł PiS.

Miejmy więc nadzieję, że 
faktycznie w temacie pre
ferencyjnym traktowania 
ruchu lokalnego dojdzie do 
zjednoczenia wszystkich sił 
i sprawa zostanie pozytyw
nie załatwiona.

Marek Pietras

przez policjantów. Spraw
dzamy czy nie doszło do 
narażenia pacjentki na nie
bezpieczeństwo utraty życia 
lub zdrowia - tłumaczy.

Jacek Sławik Prokurator 
Rejonowy z Rybnika zapo
wiedział, że przesłuchane 
zostaną wszystkie osoby za
interesowanych tą sprawą. 
Zarówno bezpośredni świad
kowie zdarzenia jak i osoby 
pośrednio mogące mieć 
związek ze sprawą. Chodzi 
głównie o lekarzy, którzy 
prowadzili ciąże jak również 
tych, którzy udzielali bezpo
średniej pomocy pacjentce 
już w szpitalu. (pm)

PRZEŚWIETLAMY
■* PORTFELE

ŁUKASZ KŁOSEK 
Radny Miasta Rybnika, 
dyrektor biura posel
skiego posła na sejm RP 
Marka Krząkały 
Oszczędności: brak 
Nieruchomości: brak 
Dochody: 29 150,03 zł z 
tytułu prowadzonej dzia
łalności gospodarczej, 
38 774,09 zł ze stosunku 
pracy, 1191,67 zł z tytułu 
diety radnego za 2013 r. 
Samochód: fiat grande 
punto z 2008 r. (małżeń
ska wspólność majątko
wa)
Kredyty: kredyt na dzia
łalność gospodarczą w 
wys. 10 tys. zł

JÓZEF PIONTEK 
Radny Miasta Rybnika, 
emeryt
Oszczędności: 50 tys. zł 
(małżeńska wspólność 
majątkowa) 
Nieruchomości: miesz
kanie o pow. 74 m kw. 
(służebność osobista 
współmałżeńska) 
Dochody: 44 566,44 zł 
z tytułu emerytury, 22 
052,14 zł z tytułu diety 
radnego
Samochód: citroen c3 
z 2003 r. (małżeńska 
wspólność majątkowa) 
Kredyty: brak

Prezentowane w rubryce kwoty 
pochodzą z oświadczeń majątkowych. 
Redakcja nie ma wpływu na ich treść. 
Nie prowadzi również weryfikacji 
wycen nieruchomości.

REKLAMA

® Kredyt OK

POŻYCZKA na co tylko chcesz!

do 1500 zł

RYBNIK
ul.Powstańców Śląskich 10

zadzwoń 525 225 525 www.kredytok.pl

RADIO TAXI 

„ROW” 

■ RYBNIK ■ WODZISŁAW ■ ŻORY ■ 
032 42 44 444

BEZPŁATNE ZAMAWIANIE
TAKSÓWEK Z TELEFONÓW 

STACJONARNYCH I 
Z AUTOMATÓW BEZ 

UŻYCIA KARTY

0800 22 82 82 

HlpXO^HgkS§WEę
Gj • S-em lub 

zadzwoń

609 053 007

HURTOWNIA FARB I CENTRUM MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH

47-400 Racibórz
ul. Kolejowa 10a 
tel./fax 32 415 31 23 
tel. 32 415 30 15

CENV
fabryczne

Izoplast B 20L Styrodur XPS 5cm op. 6m2 Tynk mozaikowy kamień 
naturalny i sztuczny op. 25kg

Farba fasadowa biała 10L

OFERTA WAŻNA DO WYCZERPANIA ZAPASÓW

ZAPRASZAMY DO ODWIEDZENIA NASZEJ STRONY
WWW.GRUD-RACIBORZ.PL

http://www.kredytok.pl
http://WWW.GRUD-RACIBORZ.PL
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Takiego show jeszcze nie było
Najpierw było ocze
kiwanie na otwarcie 
bram rybnickiego sta
dionu, potem występ 
Dawida Podsiadło. To, 
na co czekało kilka
naście tysięcy fanów, 
rozpoczęło się jednak 
o 21.35. Wtedy, przy 
ogromnych aplauzie 
widowni, pojawił 
się na scenie Jared 
Leto. Charyzmatyczny 
wokalista 30 Seconds 
to Mars szybko podbił 
serca fanów.

Jared Leto w otoczeniu swoich fanów Ogrome piłki latały nad publicznością

Jared Leto, w odróżnieniu 
od poprzednich gwiazd, któ
re grały w Rybniku, skupił 
się na kontakcie z publicz
nością. Wyciągał na scenę 
swoich fanów, w pewnym 
momencie nawet całą rodzi
nę z Wrocławia. Próbował 
mówić po Polsku. Jego ulu
bionymi słowami była kieł
basa i czadu. Wspominał 
swoje wizyty w Warszawie 
i Łodzi. Stwierdził nawet - 
dzisiaj jestem Polakiem. To 
spotkało się z entuzjastycz
nym przyjęciem wszystkich, 
którzy przybyli na koncert. 
Podobnie jak momenty, 
kiedy wokalista30 Seconds 
to Mars biegał po scenie z 
flagą Rybnika czy Polski. 
Oprawa samego koncertu 
również była imponująca. 
To było prawdziwe show 
w amerykańskim stylu.
- Byłam na wszystkich do
tychczasowych koncertach. 
Wszystkie mi się podobały. 
Ale to co działo się dzisiaj, 
zapamiętam do końca życia
- mówiła po koncercie 18- 
-letnia Patrycja z Rybnika. 
Podobnego zdania była jej, 
tylko nieco starsza, koleżan
ka. - Tak powinny wyglą
dać koncerty. W ubiegłych 
latach wydawało mi się, że

artyści czasem zapominali o 
nas, fanach. Jared Leto pokazał 
jak powinno się zachowywać 
podczas koncertów. Nie wie
rzę, że był na stadionie ktoś, 
komu występ 30 Seconds to 
Mars się nie podobał - stwier
dziła mieszkanka Niedobczyc. 
Większość fanów po wyjściu 
ze stadionu, była bardzo zado
wolona, czemu trudno się dzi
wić. Dało się również słyszeć 
pytania: ciekawe kto zagra w 
Rybniku za rok? My też jeste
śmy ciekawi. (pm) Każdy chciał mieć pamiątkę z koncertu Flaga Polski w rękach Jareda

Dawid Podsiadło jako support

Nie tylko zespół był z Marsa Oczekiwania na koncert. Teraz już wiadomo, że warto było. Fani przyjechali z całej Polski

REKLAMA

Okna PVC ZAKŁAD STOLARSKI

i mnóstwo DRZWI ^Patolife
www.oknadrzwischody.pl
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najcieplejszetOkno 
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Iglo Energy DRUTEX
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*SCHODY

Rybnickie Centrum Stolarki Budowlanej 
Tel. 32 42 44 066, 42 44 067, www.rcsb.pl 

Rybnik ul. Zebrzydowicka 152

Schody projektujemy 
komputerowo. 
Wysyłamy folder 
na życzenie. 

Sprawdź nas!
47-451 Bieńkowice, ul. Bojanowska 41
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www.weiser.xo.pl 47-400 RACIBÓRZ
e-mail: romanweiser@wp.pl ul. Piotrowska 12

tel./fax 32-415-59-73
tel. kom. 602-794-286, 692-012-587
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Brak pieniędzy dla pacjentów, 
choć na koncie miliony

W ubiegłym roku szpitale 
i przychodnie na terenie 
Rybnika, Wodzisławia i Ra
ciborza wydały ponad limit 
z Narodowego Funduszu 
Zdrowia prawie 13 milionów 
złotych. NFZ zdecydował 
się oddać tylko 9 milionów. 
Brak pieniędzy? Niezupeł
nie, bo śląski Fundusz wła
śnie oddał centrali prawie 
200 milionów złotych.

Negocjacje dyrektorów 
szpitali z NFZ od lat wyglą
dają tak samo. Ci pierwsi kła
dą na biurku w funduszu plik 
dokumentów świadczący o 
nadwykonaniach, a urzędni
cy bezradnie rozkładają ręce 
tłumacząc, że nie ma pienię
dzy. Negocjacje w końcu koń
czą się ugodą, która i tak nie 
pokrywa wszystkich wydat
ków. - To szarpanina o każdą 
złotówkę - p rzyznaj e Ryszard 
Rudnik, dyrektor szpitala w 
Raciborzu. - Mamy związa
ne ręce, bo musimy pomagać 
pacjentom w stanie zagroże
nia życia. Na niektórych od
działach jak wewnętrzny to 
90 proc. przyjęć - dodaje.

NFZ na plusie
W ubiegłym tygodniu 

gruchnęła wieść, że śląski 

NFZ oddał centrali blisko 
200 milionów złotych. O 
ile brak pieniędzy można 
jeszcze zrozumieć, to zwra
canie takiej sumy budzi już 
powszechne oburzenie. 
Wynik finansowy śląskiego 
NFZ za 2013 rok to dokładnie 
199.878,62 tys. zł na przysło
wiowym plusie. Skąd nagle 
w Funduszu wzięło się taka 
suma? - Na wynik finansowy 
największy wpływ miało wy
datkowanie środków finan
sowych zabezpieczonych w 
ramach refundacji leków - 
tłumaczy Małgorzata Doros, 
rzecznik prasowy Śląskiego 
Oddziału Wojewódzkiego 
NFZ w Katowicach. - Obo
wiązujące regulacje prawne 
nie dopuszczają możliwości 
przesunięcia niewykorzysta
nych środków finansowych 
w tym zakresie do innych 
pozycji planu finansowego. 
Środki pochodzące z dodat
nich wyników finansowych 
OW NFZ pozostają w dyspo
zycji centrali NFZ - dodaje.

Szpitale w regionie do
magały się od NFZ-u blisko 
trzynastu milionów złotych. 
Chodzi o Niepubliczne Zakła
dy Opieki Zdrowotnej, szpi
tale rejonowe w Raciborzu, 

Decyzja 
NFZ-tu jest 

niezrozumiała. 
Niestety, podjął 

ją ktoś wyżej, a 
my możemy co 

najwyżej sobie 
ponarzekać

- mówi dyrektor 
ds. lecznictwa 
Grzegorz Chłodek 
z rybnickiego 
szpitala

Rybniku, Wodzisławiu, Ry
dułtowach, szpital psychia
tryczny w Rybniku i szpital 
chorób płuc w Wodzisławiu. 
W tych placówkach wszyst
kich wartość świadczeń 
ponadlimitowych, przed 
podpisaniem ugód, wynosiła 
13 109 112,84 zł, natomiast 
wartość sfinansowanych po- 
nadlimitów w ramach tzw. 
ugód wyniosła 9 125 550,60 
zł. - NFZ sfinansował prawie 
70 procent świadczeń ponad- 

limitowych - zwraca uwagę 
rzeczniczka NFZ.

Celowa polityka?
Szpital w Raciborzu już za 

kilka miesięcy tego roku sza
cuje swoje nadwykonania 
na blisko dwa milionów zło
tych. - Mamy potencjał, aby 
wykorzystać zasoby kadrowe 
i sprzętowe jednak pieniądze 
są ograniczone. Na oddziale 
wewnętrznym II już po otrzy
maniu kontraktu na dany rok 
wiemy, że będzie nam brako
wać milion złotych. Gdyby- 
śmy mieli więcej pieniędzy, 
moglibyśmy przyjąć więcej 
osób, co byłoby z korzyścią dla 
pacjentów i naszego wyniku 
finansowego.Myślę,żeśląski 
NFZ zbyt mało zabiegał, aby 
przesunąć te środki. Może to 
jest celowa polityka, aby wró
ciły do centrali - zastanawia 
się Ryszard Rudnik.

Postępowanie NFZ nie po
doba się również Bożenie 
Capek, szefowej połączone
go ZOZ w Wodzisławiu Śl. 
i Rydułtowach. - Wobec in
formacji pojawiających się w 
mediach, że Śląski Oddział 
Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia w Ka
towicach oddał do centrali 

NFZ 200 mln złotych, nie
zrozumiałe są dla świadcze
niodawców decyzje o braku 
sfinansowanianadwykonań, 
które są efektem niedosza
cowania przez NFZ planów 
rzeczowo - finansowych 
zawartych w kontraktach 
- mówi Bożena Capek. W 
pierwszym kwartale tego 
roku szpitale w Rydułto
wach i Wodzisławiu Śl. kil
ka razy już wnioskowały do 
Śląskiego Oddziału NFZ o 
zapłatę nadwykonań. Dwa 
razy wnioskowano o zapła
tę nadwykonań w zakresie 
świadczeń ratujących życie 
zrealizowanych w Oddziale 
Anestezjologii i Intensyw
nej Terapii oraz w Oddziale 
Neurologicznym. Chodziło 
o leczenie udarów mózgu. 
Pierwszy wniosek opiewał 
na 245,9 tys. zł, drugi na 422,3 
tys. zł. Z Oddziału Neonato- 
logicznego i Położniczego 
wnioskowano o 201,7 tys. zł 
nadwykonań, zaś z Oddzia
łu Pediatrycznego o nieco 
ponad 1 mln zł. W sumie szpi
tale ubiegały się o blisko 1,9 
mln zł, a dostały tylko 197 tys. 
zł. Dyrekcja zakładu wnio
skowała również o zapłatę 
blisko 13 tys. zł za wykonane 

ponad kontrakt badania en
doskopowe. - NFZ odmówił 
powołując się na brak wol
nych środków finansowych 
umożliwiających zmianę 
warunków finansowychkon- 
traktu - informuje dyr. Ca- 
pek. ZOZ zabiegał również 
o przesunięcia w ramach 
kontraktu pomiędzy oddzia
łami chorób wewnętrznych, 
ortopedią, chirurgią i gine
kologią na kwotę 78 tys. zł. 
To akurat nie wiązało się z 
przekazaniem dodatkowych 
pieniędzy. Na to również nie 
zgodził się NFZ.

Możemy ponarzekać
Z kolei rybnicki szpital 

obliczył swoje nadwykona- 
nia w 2013 roku na blisko 7 
milionów złotych. - O tyle 
aplikowaliśmy w funduszu - 
mówi dyrektor ds. lecznictwa 
Grzegorz Chłodek. - Po pod
pisaniu ugody otrzymaliśmy 
jedynie połowę pieniędzy, 
o którą wnosiliśmy. 200 mi
lionów to budżet dwóch du
żych szpitali. Decyzja NFZ-tu 
jest niezrozumiała. Niestety, 
podjął ją ktoś wyżej, a my 
możemy co najwyżej sobie 
ponarzekać - ucina dyrektor.

(acz), (tora)

Ścigali się 
na tratwach 
z PETów
Z inicjatywy IV Liceum 
Ogólnokształcącego 
w Rybniku, już po raz 
drugi, odbyły się regaty 
tratw zbudowanych z 
plastikowych butelek. W 
tych promujących ekolo
gię zawodach, które zor
ganizowano na wodach 
Zalewu Rybnickiego, 
rywalizowali ze sobą 
uczniowie wszystkich 
szkół ponadgimnazjal- 
nych z terenu miasta.

Z inicjatywy IV LO odbyły się tradycyjne regaty
Zacięta rywalizacja na tratwach zrobionych z plastikowych 
butelek

- Regaty na tratwach z PE
Tów są długoletnią tradycją 
naszej szkoły. Przez wiele lat 
była to impreza wewnątrz- 
szkolna. Taka zabawa i inte
gracja dla młodzieży naszego 
liceum. Jednak od dwóch 
lat rozszerzyliśmy formułę 
i włączyli się w to dyrekto
rzy, nauczyciele i uczniowie 

wszystkich rybnickich szkół 
ponadgimnazjalnych - po
wiedziała Małgorzata Wró
bel, dyrektor IV Liceum 
Ogólnokształcącego im. Mi
kołaja Kopernika w Rybniku. 
Pływające modele stworzone 
przez uczniów rybnickich 
szkół robiły wrażenie. Pomy
słowości i twórczej inwencji 

konstruktorom z pewnością 
nie można było odmówić. 
Po zwodowaniu tratw roz
poczęła się sportowa rywali
zacja, a ekipy ścigały się na 
dystansie kilkudziesięciu 
metrów. Impreza nie wszyst
kim uszła na sucho, gdyż jak 
okazało się w praktyce, były 
tratwy, które miały spore pro

blemy ze stabilnym utrzyma
niem się na wodzie. Dobrej 
zabawy było co niemiara, a 
całe wydarzenie miało rów
nież charakter edukacyjny. 
- Przyświeca nam tutaj cel 
związany z ekologią i ochro
ną środowiska. Każda tra
twa zbudowana jest z 250 
plastikowych butelek, które

po regatach zostaną zdepta
ne przez naszych uczniów i 
trafią do worków, a następ
nie zostaną wywiezione i 
odpowiednio przetworzone. 
Tym samym nie będą brały 
udziału w zatruciu naszego 
środowiska - podsumowała 
dyrektor Małgorzata Wró
bel. (kp)

Remontują drogi i mosty. Są utrudnienia w ruchu
Od wtorku, 17 czerwca na 

około 10 miesięcy zamknięto 
części ulicy Podmiejskiej, w 
dzielnicy Rybnicka Kuźnia. 
Związane jest to z przebudo
wą zlokalizowanego tam mo
stu. Również od 17 czerwca 

na ok. 4 miesiące zmieniono 
organizację ruchu w rejonie 
mostu na rzece Nacynie, w 
ciągu DK 78 przy ulicy Kotu- 
cza.

Rybnik otrzymał unijne 
dofinansowanie, w wyso

kości blisko 17 mln zł, na 
rozpoczynającą się właśnie 
kompleksową przebudowę 
fragmentu ul. Podmiejskiej. 
Chodzi o odcinek pomię
dzy rondem „Elektrownia 
Rybnik”, a skrzyżowaniem 

z ul. Św. Maksymiliana. W 
ramach inwestycji całkowi
cie przebudowany zostanie 
również most w ciągu drogi, 
dzięki czemu zlikwidowany 
zostanie problem związany z 
ograniczoną nośnością obiek

tu. Również most nad Nacyną 
przebudowywany jest dzięki 
pieniądzom pozabudżeto
wym. Na jego przebudowę 
Rybnik otrzymał dofinanso
wanie w wysokości 2,5 mln zł 
z subwencji ogólnej Minister-

stwa Infrastruktury i Rozwo
ju. W ramach inwestycji, na 
czas budowy nowego obiektu 
mostowego, tuż obok powstał 
most tymczasowy, co pozwoli 
na utrzymanie płynności ru
chu w tym miejscu. (r)
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Mobilizują firmy i wspominają 1989 rok
Forum Obywateli Rybnika 

zorganizowało spotkanie na 
temat akcji „642 kupuj od 
swoich”. Celem Akcji 642 
jest propagowanie wśród 
mieszkańców Rybnika 
przedsiębiorstw płacących 
podatki na terenie miasta, 
aby pieniądze, które każdy 
z nas wydaje, zostawały jak 
najbliżej nas.

- Poprzez akcję realizuje
my dwa cele: wspieramy lo
kalny biznes, a jednocześnie 
podatki płacone przez lokal
ny biznes „wracają” do nas 

w formie inwestycji gminy, 
np. w infrastrukturę - mówią 
organizatorzy akcji. Znakiem 
rozpoznawczym przedsiębior
ców, punktów handlowych, 
czy też usługowych, które 
utożsamiają się z ideą akcji, 
jest naklejka z logiem oraz ha
słem „Kupuj od swoich - płacę 
podatki w Rybniku”. Naklejki 
zdobyć można w siedzibie 
Cechu Rzemiosł oraz Małej i 
Średniej Przedsiębiorczości 
w Rybniku przy ul. Wysokiej, 
w Kantorze Sztuki Złotniczej 
i Zegarmistrzowskiej Lecha 

Gęborskiego przy ul. 3 Maja 
oraz w Rybnickiej Spółdziel
ni Socjalnej „4+1” przy ul. 
Boguszowickiej. Aby otrzy
mać naklejkę, należy podać 
dane swojej firmy i wnieść 
symboliczną opłatę 2,50 zł. 
Podczas ostatniego spotkania 
pojawiły się pomysły, aby znak 
akcji pojawiał się również na 
lokalnych produktach. Przed
siębiorcy postanowili również 
zorganizować „Noc handlową” 
z udziałem lokalnych firm, a 
także „Lekcję przedsiębiorczo
ści”, poświęconą lokalnej go

spodarce i jej oddziaływaniu 
na najbliższe otoczenie.

Wałęsaj się!
W najbliższym czasie stowa

rzyszenie Forum Obywateli 
Rybnika planuje kolejne wy
darzenia dla mieszkańców. 
Już 24 czerwca w godzinach 
popołudniowych na rybnic
kim Rynku i w jego okolicach, 
będzie można natknąć się na 
wałęsających się wąsaczy. 
Wąsacze mają symbolizować 
najbardziej znanego uczestni
ka przemian z 1989 roku - Le

cha Wałęsę. Każdy kto będzie 
chciał, będzie mógł dołączyć 
się do wałęsających i „przy
wdziać” wąsa. Wolontariusze 
rozdający wąsy będą się wałę
sać od godziny 16. Każdy kto 
otrzyma wąsa, zostanie rów
nież poinformowany o deba
cie z uczestnikami przemian 
z roku 1989.

Debata z działaczami
25 czerwca o godz. 9.30 w 

Powiatowej i Miejskiej Biblio
tece Publicznej w Rybniku 
odbędzie się debata, poświę

cona wiośnie 1989 r. Wspo
minać wydarzenia sprzed lat, 
będą osoby zaangażowane 
w zmianę systemową, która 
doprowadziła nas do współ
czesnej, wolnej Polski. Na 
spotkaniu będą się wypowia
dać aktywni w latach 80-tych 
działacze NSZZ Solidarność 
ze szczególnym uwzględnie
niem twórców Komitetu Oby
watelskiego. Wydarzenie ma 
promować wiedzę historycz
ną wśród młodzieży, poprzez 
bezpośredni kontakt z jej 
twórcami. Szymon Kamczyk

Tango zdobywa 
popularność

Jak wyrobić paszport dla psa?

„Bo do tanga trzeba dwoj
ga” śpiewał kiedyś Krzysz
tof Cugowski z Budką Sufle
ra. To prawda. Okazuje się, 
że w Rybniku nie brakuje 
pasjonatów argentyńskiego 
tańca, którzy chcą zarazić 
pasją innych.

Tango pochodzi z Argen
tyny. Powstało w ubiegłym 
stuleciu, kiedy do Argentyny 
zaczęli napływać ludzie z Eu
ropy. - Wtedy na 10 mężczyzn 
przypadała jedna kobieta. Mu- 
sieli więc wymyślić coś, co tę 
kobietę zaciekawiło i przycią
gnęło. Wiadomo, że kobiety 
kochają taniec i w tym kie
runku poszli panowie - mówi 
Iwona Wojciechowska, pro
pagatorka tanga w Rybniku. 
Z początku mężczyźni w Bu
enos Aires tańczyli tango sami

Kolejni usłyszeli zarzuty korupcji przy budowie A 1
Następne dwie osoby 

usłyszały zarzuty korup
cyjne w związku z budową 
autostrady A-1 na odcinku 
Świerklany - Gorzyczki.

Śledczy zwalczają
cy korupcję z Komendy 
Wojewódzkiej Policji w 
Katowicach przedstawili 

ze sobą, aby się go nauczyć. 
Dopiero później przenieśli 
tango na salony i zaczęli tań
czyć z kobietami. Panie poko
chały ten taniec i oczywiście 
najlepszych tancerzy. Przed 
wojną tango było również 
popularne w Polsce, a swój 
renesans przeżyło w latach 
90. Dzisiaj oprócz licznych 
szkół tańca w dużych mia
stach, można wziąć udział w 
milongach, czyli wieczorach 
tanecznych, gdzie tańczy się 
tango. Kilka lat temu w Polsce 
powstała moda na taniec to
warzyski, głównie ze względu 
na program „Taniec z gwiaz
dami”. - Ja również wraz z 
moim partnerem zaczęłam się 
uczyć tańca towarzyskiego, 
po czym po namowach przy
jaciela, spróbowaliśmy tanga.

zatrzymanym 6 zarzutów 
korupcyjnych. Jednemu 
z zatrzymanych - osobie 
zajmującej kierownicze 
stanowisko przy budowie 
autostrady A1 na odcinku 
Gorzyczki-Świerklany - 
przedstawiono trzy zarzuty 
przyjęcia 44 tys. zł.

W Rybniku działa grupa pasjonatów tanga, która zaprasza na 
taneczne wieczory i kursy tańca

To było coś zupełnie innego 
niż taniec towarzyski. Od razu 
stwierdziliśmy, że to właśnie 
jest to, czego szukaliśmy. Ta
niec towarzyski przeszedł na 
drugi plan i tango stało się 
naszą miłością - wspomina 
Iwona Wojciechowska. Teraz 
propaguje tango wśród znajo
mych, ale nie tylko. Na face- 
booku powstał profil „Tango 
w Rybniku”, gdzie skupiają 
się osoby, które pasjonują 
się tańcem rodem z Buenos 
Aires. Jeśli znajdzie się grupa 
osób, chcących nauczyć się

Łącznie w tej sprawie gliwic
ka prokuratura okręgowa 
postawiła już 177 zarzutów 
kilkunastu podejrzanym, 
którzy brali udział we wrę
czaniu łapówek o wartości 
blisko 450 tys. zł. Zgroma
dzony przez śledczych mate
riał dowodowy potwierdza,

tanga, zorganizowane zosta
ną kursy. Oprócz tego w trzy 
kolejne soboty lipca w Cafe 
Vienna w Rybniku odbędą 
się milongi. - Jeśli znajdą się 
chętni, na godzinę przed mi- 
longą zorganizujemy szybki 
kurs nauki tanga. Szczegól
nie chcemy zarazić tangiem 
młodzież, studentów, których 
w Rybniku jest wielu - zapo
wiada Iwona Wojciechowska. 
Chętni mogą kontaktować się 
przez profilnafacebooku.Mi- 
longi odbędą się kolejno 5, 12 
i 19 lipca. (ska)

iż proceder korupcyjny wy
stępował przy realizacji tej 
inwestycji w latach 2008 
- 2009 na dużą skalę i doty
czył szerokiego grona osób. 
W związku z tym sprawa 
nadal jest rozwojowa - nie 
wyklucza się zatrzymania 
kolejnych osób. (tora)

Wybierając się w podróż, 
nie musimy zastanawiać 
się z kim zostawić naszego 
pupila. Dla psa czy kota mo
żemy wyrobić paszport, aby 
mogły podróżować razem 
z nami. Nie można jednak 
zrobić tego na ostatni mo
ment.

Na terenie Unii Europejskiej 
zwierzęta możemy zabierać ze 
sobą w podróże bez większych 
problemów. Aby móc zabrać 
psa za granicę Polski, musi po
siadać on aktualne szczepie
nie przeciwko wściekliźnie, 
chip, tatuaż do identyfikacji 
oraz paszport. W niektórych 
krajach obowiązują jednak 
dodatkowe wytyczne. Np. do 
wwiezienia psa na Maltę lub 
do Irlandii, potrzeba zaświad
czenia, że nasz pies przeszedł 
leczenie przeciw tasiemcom 
i zabieg przeciwkleszczowy, 
a Szwecja wymaga szcze
pionki przeciw wściekliźnie 
przyjętej nie później niż 21 
dni przed podróżą. Dodatko
wo szczepionka musi być za
twierdzona przez Światową 
Organizację Zdrowia. Przed 
wyjazdem do danego kraju 
należy zapoznać się z wytycz
nymi, które pozwolą nam się 
cieszyć towarzystwem pupi
la. Aby wyrobić paszport dla 
psa czy kota, trzeba nadać 
mu numer identyfikacyjny. 
Aby to zrobić, zwierzę trzeba

zachipować. Chip zazwyczaj 
umieszczany jest na karku 
psa za pomocą strzykawki. 
Zabieg dla zwierzęcia jest 
praktycznie bezbolesny. Jeśli 
pies lub kot ma tatuaż, bo np. 
pochodzi z zarejestrowanej 
hodowli, chip nie jest wyma
gany. Paszport dla zwierzęcia 
wyrobić można w lecznicach 
weterynaryjnych. Tam też za
szczepimy naszego czworono
ga i możemy go zachipować. 
Paszport oprócz krajów UE, 
ważny jest także w Andorze, 
Monako, Watykanie, na Islan
dii, w Norwegii, Lichtensteinie 
i Szwajcarii. Pupila możemy 
również przewieźć samolo
tem. Większość przewoźni
ków umożliwia przewiezienie 
małego zwierzęcia w kabinie 
samolotu, przy umieszczeniu 
go w transporterze o odpo
wiednich wymiarach. Więk
sze czworonogi mogą odbyć 
podróż w luku bagażowym. 
Psy-przewodnicy osób niewi
domych podróżować mogą 
w kabinie bez limitów wago
wych i dodatkowych opłat. 
Każdy inny przypadek należy 
skonsultować z przewoźni
kiem. Kiedy chcemy zabrać 
czworonoga do krajów poza 
Unią Europejską, należy skon
sultować się z weterynarzem 
w celu ustalenia potrzebnych 
szczepień i warunków dla da
nego kraju. (ska)

REKLAMA

Firma Venag realizuje projekt: „Zwiększenie społecznej odpowiedzialności firmy Venag poprzez 
wdrożenie nowej technologii produkcji minimalizującej wpływ działań przedsiębiorstwa na 
środowisko". Przedsięwzięcie obejmuje wdrożenie w przedsiębiorstwie procedur oraz tech
nologii przyczyniających się do zmniejszania zużycia surowców naturalnych, zmniejszania 
ilości odpadów, energii potrzebnej do ich przetworzenia oraz transportu, a także 
zwiększenia zaangażowania społecznego przedsiębiorstwa. Celem projektu jest 
opracowanie oraz wdrożenie w firmie strategii CSR oraz polityki środowiskowej, 
a także zastosowanie w firmie działań zmierzających do ochrony środowiska 
naturalnego poprzez wprowadzenie najnowocześniejszych rozwiązań 
technologicznych w procesie produkcyjnym. Firma zamierza przede 
wszystkim ograniczyć zużywanie surowców, zmniejszyć zużycie energii 
w procesie produkcji, ograniczyć emisję szkodliwych substancji 
w transporcie towarów, zredukować odpady powstające przy 
produkcji stojaków rowerowych wykonanych z rur giętych, 
zwiększyć zaangażowanie firmy oraz jej otoczenia w zagad
nienia środowiskowe, poprzez wdrożenie standardów 
środowiskowych oraz wzmocnić pozycję konkurencyjną
firmy na rynku poprzez stworzenie pozytywnego

PARP 4* E CONTRIBUTION
wizerunku firmy wśród interesariuszy. Całkowite 
wydatki na realizację projektu to 120 000 zł, 
zaś kwota dofinansowania to 84 000 zł.

Projekt współfinansowany przez Szwajcarię w ramach 
szwajcarskiego programu współpracy z nowymi krajami 

członkowskimi Unii Europejskiej.
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„Nowy Rybnik” po francusku. 
Będą setki nowych miejsc pracy

Skrzyżowania, które myślą

Koncern EDF rozpoczy
na modernizację rybnickiej 
elektrowni. Dzięki temu ży
wotność zakładu ma zostać 
wydłużona do 2030 roku. 
Francuzi zainwestują w 
Rybniku 350 milionów euro 
i stworzą około sześciuset no
wych miejsc pracy.

Zmodernizują osiem 
bloków

Jeszcze kilka lat temu pla
ny były zupełnie inne. EDF 
przymierzał się do zbudo
wania w Rybniku nowej 
elektrowni. I kiedy rozpo
częły się już związane z 
tym prace, okazało się, że 
Komisja Europejska nie 
przyznała Polsce przydzia
łu emisji dwutlenku węgla 
dla nowo budowanego blo
ku. To skutecznie sparaliżo
wało wszystkie założenia. 
Francuzi postanowili zatem 
zainwestować w istniejący 
już zakład. - Projekt „Nowy 
Rybnik” to alternatywa do 
tego, że nie udało się nam 
zbudować nowych bloków 
- zaznaczył Henri Proglio, 
dyrektor generalny Grupy 
EDF, podczas uroczystej in
auguracji projektu. Główny 
jego celem jest utrzymanie 
aktualnej mocy wytwór
czej elektrowni na pozio
mie 1800 MW. Gwarantem 
tego ma być modernizacja 
ośmiu bloków rybnickiego

1-7 Z Z • • 1 • ••Za wywóz śmieci zapłacimy mniej
Od 1 lipca obniżona zosta- 

je o 1 zł wysokość opłaty za 
gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w Rybniku. 
Wprowadzona zmiana do
tyczy wyłącznie właścicieli 
nieruchomości, którzy pro
wadzą selektywną zbiórkę 
odpadów. Nowa opłata wy
nosić będzie 9 zł miesięcznie 
- za każdą osobę zamieszku
jącą daną nieruchomość.

Na terenie zakładu już trwają prace związane z projektem „Nowy Rybnik”

zakładu. Inwestycja wpły
nie na poprawę wydajno
ści operacyjnej elektrowni 
oraz dostosuje ją do nowych 
norm środowiskowych, któ
re zaczną obowiązywać 1 
stycznia 2016 roku. - Aby 
zrealizować ten projekt, 
musimy być bardzo dobrze 
zorganizowani i efektywni. 
Wierzę, że wspólnie osią
gniemy sukces - powie
dział Thierry Doucerain, 
prezes zarządu EDF Polska. 
Projekt pozwoli na prawie 
czterokrotne zmniejszenie 
emisji tlenków siarki oraz 
na ponad dwukrotne ograni
czenie emisji tlenków azotu 
i pyłu, przyczyniając się tym 
samym do poprawy jakości 
powietrza.

Jednocześnie Wydział 
Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Rybnika 
zawiadamia o obowiązku 
złożenia zmieniającej de
klaracji „śmieciowej”. W naj
bliższym czasie właściciele 
nieruchomości położonych 
na terenie Rybnika otrzy
mają deklaracje (wypełnio
ne na podstawie danych z 
wcześniejszych deklaracji).

Dłuższe plany
„Nowy Rybnik” to także 

system odazotowania spa
lin, inwestycje wydłużające 
żywotność wszystkich urzą
dzeń zakładu, a także od
siarczanie spalin w czterech 
blokach. Powstanie również 
oczyszczalnia ścieków i sta
cja demineralizacji wody. 
Prace już się rozpoczęły i 
będą realizowane aż do 2018 
roku. W tym czasie planuje 
się zatrudnić ponad 600 osób 
jako podwykonawców. Dzię
ki tym wszystkim inwesty
cjom żywotność rybnickiej 
elektrowni ma się wydłużyć 
do 2030 roku. - Wierzę, że 
te szesnaście lat to są tylko 
plany. A plany mają to do 
siebie, że czasem następują

Otrzymaną deklarację - na
leży sprawdzić, podpisać, 
a następnie dostarczyć do 
UM w Rybniku. Podpisu 
dokonuje osoba, która wid
nieje na pierwszej stronie 
deklaracji.

Deklaracje można składać 
w budynkach Urzędu Mia
sta przy ul. Rzecznej 8 lub 
ul. Bolesława Chrobrego 2 w 
godzinach pracy urzędu lub 

w nich zmiany. I ja liczę na 
to, że stanie się tak, że do 
tych szesnastu lat dodamy 
kiedyś kolejne dwadzieścia 
albo trzydzieści. Tego życzę 
sobie oraz grupie EDF - mó
wił z nadzieją Adam Fudali, 
prezydent Rybnika. - Dla nas 
Polska to kraj strategiczny. 
Mamy swoje plany i projekty, 
o których poinformujemy w 
stosownym czasie. Może być 
tak, że kiedyś znów wszyscy 
spotkamy się w Rybniku, aby 
ponownie coś uczcić - odparł 
Gerard Roth, dyrektor ds. Eu
ropy Kontynentalnej i prze
wodniczący rady nadzorczej 
EDF Polska, sugerując, że pla
ny koncernu dotyczące elek
trowni w Rybniku nie kończą 
się na roku 2030. (kp)

przesłać za pośrednictwem 
poczty, w terminie 14 dni 
od daty otrzymania. Indy
widualne numery rachun
ków bankowych nie uległy 
zmianie. W związku z tym 
płatności, wg nowej stawki, 
będzie można regulować na 
bieżąco, w terminach: - za 
III kwartał do 20 września, 
- za IV kwartał do 20 grud
nia. (r)

Systemy zarządzające 
światłami na rybnickich 
skrzyżowaniach mają, w 
przyszłości, ułatwiać prze
jazd miejskim autobusom. 
Komfort odczują również kie
rowcy zwykłych osobówek. 
Urzędnicy powoli przygoto
wują się do uruchomienia 
sieci szerokopasmowej w 
Rybniku. Choć prace nad nią 
nadal trwają, w wydziałach 
powstają programy, które w 
przyszłości będą wykorzy
stywać sieć światłowodową. 
Duże nadzieje w systemie 
pokładają między innymi 
pracownicy wydziału dróg. .

Videodetekcja i pętle 
indukcyjne

Na ponad dwudziestu 
skrzyżowaniach w Rybniku, 
ruchem steruje sygnaliza
cja świetlna. Część z sygna
lizacji wyposażona jest w 
kamery tzw. videodetekcji 
lub w pętle indukcyjne. Są 
również skrzyżowania na 
których działają oba te syste
my. Videodetekcja wykorzy
stuje kamery zamontowane 
na skrzyżowaniach. Obraz 
z nich jest rozpoznawany 
przez system, który anali
zuje liczbę samochodów i 
dostosowuje częstotliwość 
i czas zmiany świateł do 
panującego ruchu. W po
dobny sposób działają pętle 
indukcyjne w jezdniach. 
Tu pojazdy są wykrywa
ne dzięki zmianom pola 
magnetycznego. - Te dwa 
systemy identyfikacji po
jazdów pozwalają na bieżą
co zmieniać pracę systemu 
sterującego zmianą świateł 
i na bieżąco dostosowy
wać go do natężenia ruchu 
- tłumaczy Jacek Hawel, 
naczelnik Wydziału Dróg 
Urzędu Miasta Rybnika. 
Każdy z tych dwóch syste
mów ma możliwość przesy
łania danych do magistratu. 
Ma to być możliwe po wy
budowaniu i uruchomieniu 
całej sieci szerokopasmowej. 
Czy kierowcy będą mogli 
liczyć na tzw. zieloną falę, 
czyli synchronizację zielo
nego światła na kolejnych 

skrzyżowaniach? - Kiedy 
sieć będzie działała, będzie 
możliwe uzyskanie pełnej 
funkcjonalności naszego 
systemu zarządzania ru
chem. Na dzień dzisiejszy 
system tzw. zielonej fali 
dla Rybnika nie jest najlep
szym rozwiązaniem i nie 
mamy takiego systemu. 
Oczywiście ułatwia jazdę 
w jednym kierunku, ale 
zmniejsza przepustowość z 
innych kierunków. Mimo, 
iż mamy dostęp do danych 
ze sterowników świateł na 
skrzyżowaniach i wiemy 
jaki na jaki program w da
nym momencie realizują, 
systemy na poszczególnych 
skrzyżowaniach nie są ze 
sobą połączone. Po urucho
mieniu systemu zarządza
nia ruchem poszczególne 
elementy systemu zostaną 
spięte w całość - mówi szef 
wydziału dróg.

GPS z autobusów
System ma być docelowo 

połączony między innymi 
z danymi GPS z autobusów 
miejskich. - W przyszłości, 
sygnalizacja będzie uła
twiać przejazd autobusom 
miejskim zwłaszcza w go
dzinach szczytu - twierdzi 
urzędnik. Już dziś sygnali
zacje wykorzystują kamery 
i pętle indukcyjne, aby na 
bieżąco zmieniać czas wy
świetlania światła zielone
go. Jak mówią urzędnicy, na 
skrzyżowaniach nadal bę
dzie funkcjonował system 
czerwonego światła, który 
będzie się zmieniać na zielo
ne w momencie podjechania 
do skrzyżowania. - W mo
mencie bezczynności i braku 
ruchu, sygnalizacje automa
tycznie zaczynają wyświe
tlać czerwone światło dla 
wszystkich kierunków. Jeśli 
będziemy podjeżdżać z pręd
kością zbliżoną do 50 km/h 
nie będziemy musieli hamo
wać. System nie reaguje na 
błyskanie światłami. Tu liczy 
się ruch w polu obserwacji 
kamery i sygnał z pętli induk
cyjnej - zapewnia Jacek Ha- 
wel. Adrian Czarnota
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44-310 Radlin, ul. Rybnicka 361c

POKAZ, ŻE NAS 
LUBISZ!
www.facebook.com/nowiny

Lubię to!

Zespół Szkół Technicznych
w Rybniku

44-200 Rybnik, ul. T. Kościuszki 5, 
tel. 32 422 18 13, 32 432 98 10 
e-mail: sekretariat@zstrybnik.pl, 
www.zstrybnik.pl

HURTOWNIA ARTYKUŁÓW GRZEWCZYCH

IRrńet
NABÓR

NA ROK SZKOLNY
2014/22015

RADLIN, UL. HUTNICZA 8 
tel./fax 32 457 12 02 

irmet@op.pl 
www.irmet-sklep.otwarte24.pl

OFERUJEMY W SPRZEDAŻY:

Do Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 1
im. StanisławaStaszica i w systemie wieczorowym) wzawodach: 
t technik bhp - 3 semestry /

► technik elektroniki i informatyki medycznej,-4 semestry
t technik wiertnik - 4 semestry
t technik geolog - 4 semestry
► technik informatyk - 4 semestry

- grzejniki stalowe, aluminiowe i łazienkowe
- kotły c.o. stalowe i żeliwne
- ogrzewanie podłogowe
- podgrzewacze i bojlery wody
- zawory i głowice termostatyczne

Dokumenty należy składać w sekretariacie szkoły w termin 
od 01 lipca do 27 sierpnia 2014r.

- kolektory słoneczne
- pompy ciepła
- kanalizację wewnętrzną i zewnętrzną
- armaturę i inne materiały instalacyjne

AUTORYZOWANY PARTNER 
HANDLOWY

http://www.garaze.rybnik.pl
http://www.facebook.com/nowiny
mailto:sekretariat@zstrybnik.pl
http://www.zstrybnik.pl
mailto:irmet@op.pl
http://www.irmet-sklep.otwarte24.pl
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Kluzik-Rostkowska: Rybnik ma lepsze szkoły niż Nowy Jork
W minionym tygodniu w Rybniku gościła minister 
edukacji narodowej. Joanna Kluzik-Rostkowska spo
tkała się z dyrektorami rybnickich szkół oraz władza
mi miejskimi. Głównym tematem rozmów była nowa 
ustawa w systemie oświaty dotycząca darmowych 
podręczników oraz przystosowanie szkół do przyję
cia sześciolatków. O tym wszystkim minister wspo
mniała również podczas rozmowy z Tygodnikiem.

TR: Co zmieni się w szkol
nictwie z dniem 1 września 
2014 roku?
Joanna Kluzik-Rostkowska: 
Mamy ustawę, która w za
sadniczym stopniu zmienia 
rzeczywistość. Do roku 2017 
wszystkie dzieci w szkole 
podstawowej i gimnazjum 
będą miały darmowe pod
ręczniki. W tym roku roz
poczynamy tę rewolucję. 
To dobra wiadomość dla 
rodziców pierwszoklasi
stów, bo kiedy 1 września 
ich pociechy przyjdą do 
szkoły, oni nie będą pono
sili kosztów związanych z 
zakupem podręcznika do 
edukacji wczesnoszkol- 
nej, podręcznika do nauki 
języka obcego oraz dodat
kowych materiałów ćwi
czeniowych. W przyszłym 
roku rewolucja oprócz kla
sy pierwszej i drugiej, obej
mie również klasę czwartą 
szkoły podstawowej i pierw
szą gimnazjum. Podręczni
ki będą wieloletnie. Będą 
własnością szkoły i będą 
przekazywane z roku na 
rok kolejnym uczniom.

Czy samorządy będą same 
finansowały zakup podręcz
ników?
Nie. Mam pieniądze w bu
dżecie na te zmiany. Po
chodzą one z wyprawek 
szkolnych, których nigdy nie 
wydawaliśmy w całości. Re
forma sfinansuje się zatem z 
pieniędzy, które są do dyspo
zycji ministerstwa edukacji. 
Samorządy nie będą musiały 
wykładać żadnych własnych 
funduszy. Jeżeli szkoła zgło
si zapotrzebowanie na pod
ręczniki do wojewody, to on 
w ciągu 30 dni „uruchamia” 
pieniądze. Czas na to jest do 
15 sierpnia.
Zmiany skomplikują chyba 
życie wydawców?
Przyznam, że ta zmiana bu
dzi dzikie namiętności wśród 
wydawców. Ale oni wiele lat 
pracowali na to, żebyśmy do
szli do tego momentu. Gdyby 
nie to, że z roku na rok pod
nosili ceny podręczników 
i stosowali najróżniejsze 
sztuczki, by czynić je jedno
razowymi, to nie musieliby- 
śmy robić tego co zrobiliśmy. 
Póki co zdecydowaliśmy się

Joanna Kluzik-Rostkowska spotkała się z przedstawicielami 
rybnickich szkół

Zależy mi na 
tym, żeby 

uczniowie nosili 
w tornistrach 

znacznie mniej, 
niż ma to miejsce 
dzisiaj

na propozycję własnego 
podręcznika wyłącznie do 
nauczania wczesnoszkolne- 
go, czyli dla klasy pierwszej, 
drugiej i trzeciej. Cała reszta 
to jest wolny rynek. My jedy
nie obcięliśmy koszty jeśli 
chodzi o ceny tych podręcz
ników. W klasach 4-6 oraz w 
gimnazjach nauczyciele sami 
decydują, z jakich podręczni
ków będą korzystać. Powin
ni się jedynie zmieścić w puli 

pieniędzy przez nas dedyko
wanej. Jeśli chodzi o klasy 4-6 
to dedykujemy 140 złotych 
na osobę plus 25 złotych na 
dodatkowe materiały. Jeśli 
chodzi o gimnazjum to jest 
to 250 złotych na ucznia. 
Samorządowcy wyrazili 
niedawno zaniepokojenie, 
że podręczniki dla pierwszo
klasistów mogą nie dotrzeć 
do wszystkich szkół na czas, 
czyli na 1 września.
Muszą. W takim fizycznym 
sensie pierwsza część już się 
drukuje. Nasza w tym głowa, 
by dotarły do szkół przed 1 
września. Nie ma żadnego 
zagrożenia. Sześćset tysięcy 
podręczników jest już wy
drukowanych. Także będzie 
dobrze.
Czy nowa ustawa spowo
duje, że tornistry uczniów 
będą lżejsze?
No tak, jest co nosić i bar

dzo zależy mi na tym, żeby 
uczniowie nosili w torni
strach znacznie mniej, niż 
ma to miejsce dzisiaj. Pamię
tam jak moje dzieci chodzi
ły do podstawówki. Kiedy 
wchodziłam do szkoły, mia
łam wrażenie, że jestem na 
jakimś lotnisku, bo wiele 
dzieci miało tornistry na kół
kach, a ich zawartość sporo 
ważyła. Mam nadzieję, że 
reforma spowoduje, że tor
nistry będą lżejsze.
W Rybniku spotkała się pani 
z prezydent Joanną Krysz- 
czyszyn. O czym rozmawia
łyście?
Głównie o finansowanie 
szkół niepublicznych dla do
rosłych. To bardzo duże pole 
do nadużyć. Dowiedziałem 
się właśnie, że istnieją klasy, 
które liczą po 125 osób, co jest 
oczywiście fikcją. Dodatko
wo można się zapisywać do 
kilku szkół naraz. Trzeba się 
temu bardzo poważnie przyj
rzeć i znaleźć taki sposób, by 
płacić za wykształcenie, a nie 
za fakt bycia w szkole. Bo to 
może tworzyć bardzo korup- 
cjogenne pokusy. 
Rozmawiamy w szkole 
podstawowej numer 34 
w Rybniku. Ta placówka 
ma się czym pochwalić. 
Choćby tym, że jest świetnie 
przygotowana na przyjęcie 
sześciolatków.
Tak. Ta szkoła jest imponują
ca, na przykład jeśli chodzi o 
wielkość i wyposażenie klas. 
Parę tygodni temu miałam 

okazję być w podstawówce w 
Nowym Jorku. Gdy zobaczy
łam tę szkołę to pomyślałam, 
że nie ma takiej w Polsce. U 
nas nikt nie zrobiłby szkoły 
w osiemdziesięcioletnim 
budynku po byłym szpitalu. 
Klasy były w amfiladzie. Ko
rytarza w zasadzie nie było, 
więc dzieci nie wychodzi
ły z sal. Także ta rybnicka 
szkoła, którą miałam okazję 
obejrzeć, to w porównaniu z 
Nowym Jorkiem coś o znacz
nie wyższej klasie.
Jednak nie wszystkie szkoły 
w Rybniku tak wyglądają.
Są takie, które wciąż nie 
zostały dostosowane do 
tego, by przyjąć sześciolet
nie dzieci.
Gdy wchodziłam do mini
sterstwa to nie wiedziałam, 
ile szkół tak naprawdę jest 
gotowych na przyjęcie sze
ściolatków. Poprosiłam więc 
o wypełnienie ankiet przez 
dyrektorów szkół, rady ro
dziców i wizytatorów. Ape
lowałam też do rodziców, by 
sprawdzali, czy szkoły są do 
tego przystosowane. Mamy 
specjalną infolinię. Jeśli cze
goś brakuje, coś nie gra, wy
starczy zadzwonić. Są jeszcze 
dwa miesiące, żeby ewentu
alnie zmusić samorząd, by 
kupił odpowiednie wyposa
żenie do szkół, którym tego 
brakuje. Apeluję zatem o in
terwencje już teraz. Bo jeśli 
dowiem się o czymś na przy
kład 30 sierpnia to będzie już 
problem, by coś zmienić. ■

„ZBIERAMY NA BUSA”
- 70 tys. zł w pół roku
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Organizatorzy akcji cały czas przyjmują plastikowe nakrętki

Stypendia czekają

Akcja „Zbieramy na busa”, 
mająca na celu zebranie 
kwoty potrzebnej na zakup 
nowego busa do przewozu 
osób niepełnosprawnych, 
minęła półmetek. - W ciągu 
minionych 6 miesięcy zebra
liśmy już 70 tysięcy złotych
- mówi Agata Marszałek, 
kierownik Warsztatu Tera
pii Zajęciowej „Przystań” z 
Rybnika. Busem dowożeni 
będą uczestnicy warsztatu, 
którzy nie są w stanie samo
dzielnie dojechać na zajęcia.
- Przed nami kolejne działa
nia mające na celu zebranie 
kwoty 100 tys. zł potrzebnej 
do zakupu samochodu - do- 
daje Marszałek.

Kolejnym działaniem w 
ramach akcji „Zbieramy na 
busa” będzie „Pchli targ czy

li - szwarc, mydło i powidło, 
a więc wszystkiego po tro
chu”, na który organizatorzy 
zapraszają 25 i 28 czerwca 
na rybnickie targowisko. W 
tych dniach będzie można 
zakupić różne przedmioty, 
bardziej czy mniej użytecz
ne, i w ten sposób wspomóc 
akcję. - Przez ostatnie 6 mie
sięcy zorganizowaliśmy m.in. 
bal charytatywny, kiermasze 
świąteczne, piknik „Szukamy 
Wiosny”, konkurs fotogra
ficzny, pomagaliśmy podczas 
„Motorockowiska”. Cały czas 
zbieramy wspólnie z miesz
kańcami Rybnika i okolic 
plastikowe nakrętki i maku
laturę, które można nadal do 
nas dostarczać - mówi Piotr 
Puchała koordynator akcji 
„Zbieramy na busa”. (opr. pm)

Rybnickie Stowarzyszenie 
Oświatowe „Rodzice-Dzie- 
ciom” jako jedna z pięciu orga
nizacji społecznych w Polsce, 
pozyskało fundusze na utwo
rzenie programu stypendialne
go „Mistrzowie matematyki” 
dla uczniów szczególnie uzdol
nionych matematycznie.

Programem objęci zosta
ną uczniowie VI klas szkół 
podstawowych, którzy za
mierzają rozpocząć naukę w 
Dwujęzycznym Społecznym 
Gimnazjum w Rybniku. Pro
gram stypendialny ma im 
umożliwić bezpłatną naukę 
w ramach wspólnego oddzia
łu oraz udział w innowacji pe
dagogicznej „mKlasa - szkoła 
praktycznej matematyki”,

„Śląskie Asy z TYGLA”
Na początku czerwca ucznio
wie ZST w Rybniku uczest
niczyli w dorocznej gali 
„Śląskich Asów” organizowa
nej przez Uniwersytet Śląski w 
Katowicach. W trakcie tej uro
czystości rozdawane były listy 
gratulacyjne oraz upominki 
dla wyróżnionych uczniów 
województwa śląskiego, któ
rzy wykazali się w olimpia
dach przedmiotowych oraz 
konkursach ogólnopolskich i 
międzynarodowych. Uroczy- 

która będzie obejmowała 
zagadnienia matematyki w 
ekonomii i finansach. Plano
wana liczba stypendystów 
to 16 uczniów. Szczegółowy 
regulamin programu sty
pendialnego oraz formularz 
wniosku stypendialnego do
stępne są na stronach inter
netowych Społecznej Szkoły 
Podstawowej: www.ssp.ryb- 
nik.pl oraz Dwujęzycznego 
Społecznego Gimnazjum: 
www.sg.rybnik.pl. Nabór 
wniosków stypendialnych 
trwa do 18 lipca do godz. 
15:00. Wypełnione wnioski 
można składać w sekretaria
cie Dwujęzycznego Społecz
nego Gimnazjum w Rybniku, 
przy ul. Mikołowska 4. (r)

stość była prowadzona przez 
rektora Uniwersytetu Śląskie
go prof. zw. dr. hab. Wiesła
wa Banysia. W uroczystości 
wzięli również udział wybitni 
przedstawiciele Uniwersytetu 
Śląskiego, którzy krótko opo
wiedzieli o swoich dziedzi
nach nauki, a także zachęcali 
uczestników do studiowania 
na tej właśnie uczelni. Opie
kunem rybnickich uczniów 
podczas wyjazdu była Małgo
rzata Kunka. (r)

Twórczość Tolkiena 
inspiracją do nauki

Uczniowie Gimnazjum nr 3 im. Józefa Pukowca uczyli się języka 
angielskiego, zgłębiając tajemnice Śródziemia
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Grupa 30 uczniów Gimna
zjum nr 3 im. Józefa Pukowca 
w Rybniku, ubrana w nieco
dzienne lecz klimatyczne 
stroje, wzięła udział w siód
mym 24-godzinnym Marato
nie Języka Angielskiego. W 
tym roku tematem przewod
nim była twórczość J.R.R. 
Tolkiena. Uczniowie posze
rzali wiedzę i umiejętności z 
zakresu języka angielskiego 
w nietypowy sposób, poza 
szkolną ławą, zgłębiając ta
jemnice Śródziemia. Oprócz 
licznych czytanek wraz z za
daniami oraz ćwiczeń słow
nikowych i gramatycznych, 
uczestnicy wzięli udział w 
quizie wiedzy o Śródziemiu, 

a także w grze planszowej 
„Chaos on the Middle-Earth”, 
do której część z nich samo
dzielnie przygotowała ma- 
kietę-planszę. Jak co roku, 
w planie imprezy znalazły 
się też tańce integracyjne i 
przygotowywanie scenek na 
zadany temat, zaś nowością 
było zadanie typowo „inter
netowe”, czyli stworzenie 
profilu Facebook dla swojej 
drużyny. Impreza odbywa
ła się pod czujnym okiem 
anglistki Ewy Tyl (pomysło
dawcy i organizatora), zaś 
opiekunami grup byli Alek
sandra Gierczak, Marek Fra- 
nusiak, Katarzyna Grzywna 
i Aneta Kustra-Mruzek. (r)

http://www.ssp.ryb-nik.pl
http://www.sg.rybnik.pl
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Pasje na lato z Tygodnikiem Rybnickim

Paintball - gra z militarnym rodowodem
Moda na strzelanie kulkami 

z farbą przyszła do nas z 
Zachodu. W Stanach Zjed
noczonych paintball jest po
pularną grą już od wielu lat. 
W Polsce sport zyskał rzesze 
fanów po 2000 roku. Wte
dy też zaczęły powstawać 
pierwsze firmy, zajmujące 
się profesjonalną organizacją 
imprez dla graczy.

W Rybniku działa kilka 
firm, które dysponują polami 
do gry w paintball lub mobil
nymi przeszkodami, które 
ustawić można praktycznie 
wszędzie. Kto może grać w 
paintball? - Praktycznie wszy
scy, oczywiście bez przeciw
wskazań zdrowotnych. Raz 
zdarzyło się, że nasze pole od
wiedziła grupa pań i panów, 
grubo po pięćdziesiątce. Ba
wili się świetnie - mówi Jan 
Tomaszewski, który gry pa- 
intballowe w Rybniku orga
nizuje już od 9 lat. Paintball 
wywodzi się z amerykańskiej 
armii. Żołnierze w celach 
szkoleniowych, aby nie wy
korzystywać ostrej amunicji 
i nie ponosić dużego ryzyka, 
trenowali na poligonach wła
śnie wykorzystując do tego 
celu markery, czyli pistolety 
na kulki z farbą. Uderzenie 
kuli z farbą jest wyczuwalne, 
ale nie tak bolesne jak postrzał 
z broni palnej. Czasem gra w

Niepełnosprawni żeglarze rywalizowali na wodach zalewu
Pragnę zwyciężyć, lecz je

śli nie będę mógł zwyciężyć, 
niech będę dzielny w swym 
wysiłku. To słowa przy
sięgi, które padły podczas 
otwarcia XIV Regionalnych 
Regat Żeglarskich Olimpiad 
Specjalnych. Impreza od
była się na wodach Zalewu 
Rybnickiego.

W regatach, nad którymi 
patronat objął prezydent 
Rybnika, Adam Fudali, wzię
li udział zawodnicy, sterni
cy i opiekunowie z klubów 
olimpiad specjalnych z wo
jewództwa śląskiego. Im- 

paintball może skończyć się 
na paru siniakach. Korzysta
jąc z usług firm zajmujących 
się paintballem, każdy gracz 
otrzymuje kombinezon, mar
ker z butlą na gaz, maskę i 
kule. Opcjonalnie na wypo
sażeniu gracza mogą znaleźć 
się rękawice, świece dymne, 
granaty hukowe czy nawet 
granaty pryskające farbą, aby 
bój wyglądał jak najbardziej 
realistycznie. Za najtańszy 
pakiet kul w wielu firmach 
zapłacimy ok. 30zł, a czas za
bawy jest nieograniczony.

Najważniejsze 
bezpieczeństwo

Każdy może również skom
pletować sprzęt paintballowy 
na własną rękę. - Koszt zaku
pu kompletu sprzętu na po
czątek to ok. 1000 zł. Do tego 
dochodzi koszt kul - wyjaśnia 
Jan Tomaszewski. Ceny mar
kerów, czyli pistoletów mogą 
być zawrotne. Niektóre do
chodzą nawet do kilkunastu 
tysięcy złotych. Są markery, 
dokładnie imitujące broń pal
ną. Te z niższej półki, choć 
nie wyglądają taktycznie, są 
również komfortowe w użyt
kowaniu. Bez względu na 
cenę sprzętu, zabawa w pa
intball przynosi wiele emocji 
i daje spory zastrzyk adrena
liny. Oprócz markera, każdy 

prezę zorganizowały Klub 
Olimpiad Specjalnych „Pro
myk” oraz Specjalny Zespół 
Szkolno-Przedszkolny w 
Rybniku. - Te regaty skie
rowane są do zawodników 
z niepełnosprawnością inte
lektualną. Odbywają się już 
po raz czternasty, więc mają 
olbrzymią tradycję i ściągają 
do Rybnika uczestników z ca
łego województwa. Wszystko 
odbywa się według normal
nych przepisów żeglarskich. 
Różnica jest taka, że na ża
glówce, oprócz osób z niepeł
nosprawnością, znajduje się

Podstawowym wyposażeniem gracza jest marker, czyli pistolet 
na kule z farbą zasilany sprężonym gazem, maska ochronna oraz 
amunicja. Dodatkowo można zaopatrzyć się w rękawiczki i lekkie 
materiały pirotechniczne.

gracz musi posiadać maskę 
ochraniającą twarz, strój i 
odpowiednie, wygodne obu
wie. Warto zadbać również 
o osłonę szyi i rąk. Przy grze 
w terenie leśnym dobrze za
opatrzyć się również w pre
paraty przeciw komarom i 
kleszczom, aby uchronić się 

jeszcze sternik oraz opiekun. 
Oni opiekują się zawodnika
mi i wydają komendy. Jednak 
głównymi żeglarzami są wła
śnie ci zawodnicy olimpiad 
specjalnych - powiedział 
Andrzej Myśliwiec, prezes 
stowarzyszenia Olimpiady 
Specjalne Polska-Śląskie. 
Dobre warunki atmosfe
ryczne spowodowały, że nie 
było żadnych przeszkód w 
sprawnym przeprowadzeniu 
regat. Świetna zabawa trwała 
nie tylko na wodzie, ale i na 
lądzie, gdzie odbył się duży 
integracyjny piknik. (kp) 

przed pasożytami. Przed każ
dą grą zawodnicy zapoznają 
się z regulaminem i zasadami 
bezpieczeństwa, aby gra była 
czystą przyjemnością.

Zdobywanie, ochrona 
i atak

Biorąc udział w grze paint- 

Niepełnosprawni sportowcy okazali się świetnymi żeglarzami

ballowej ze znajomymi, czy 
w ramach imprezy firmowej, 
nie musimy się martwić o 
scenariusz gry. Organizato
rzy gier mają swoje przete
stowane i sprawdzone plany 
gry, które pozwalają na roz
grywkę w różnych wymia
rach czasowych. Zazwyczaj 
gracze dzielą się na dwie 
drużyny. Najpopularniejszy 
scenariusz to zdobywanie 
flagi. Jedna z drużyn ma swo
ją bazę, w której znajduje się 
flaga. Zadaniem drugiej dru
żyny jest jej zdobycie i prze
niesienie do własnej bazy. 
Innym popularnym scena
riuszem jest gra obu drużyn 
„do wystrzelania”. W Rybni
ku funkcjonują również gru
py zapalonych graczy, które 
wyjeżdżają na różnego ro
dzaju turnieje. Warunkiem 
jest dysponowanie własnym 
sprzętem. Na wielu polach 
paintballowych oprócz sa
mych rozgrywek, można 
również urządzić ognisko 
czy grilla, albo skorzystać z 
innych form aktywności. To 
idealna propozycja na impre
zy integracyjne, nowa forma 
spędzania wieczorów kawa
lerskich czy panieńskich oraz 
po prostu jedna z możliwości 
ciekawego i aktywnego spę
dzenia czasu.

Szymon Kamczyk

Rusza program 
Karty Dużej 
Rodziny
REGION. Miasta i gminy za
częły przyjmowanie wnio
sków o wydanie bezpłatnych 
Kart Dużej Rodziny. To rządo
wa propozycja dla rodzin ma
jących przynajmniej trójkę 
dzieci. Posiadacze kart mogą 
liczyć na szereg korzyści fi
nansowych oferowanych 
przez instytucje państwowe 
i prywatne firmy. Karty są 
imienne. Każdy członek ro
dziny ma własną. Aby z niej 
korzystać nie musi być z całą 
rodziną. O karty ubiegać się 
mogą wszystkie rodziny wie
lodzietne, niezależnie od do
chodów. Przysługują również 
małżonkom rodziców, jeśli 
biologiczni ojciec i matka za
warli kolejne małżeństwa, a 
mają wspólnie przynajmniej 
trójkę dzieci. Karta jest plasti
kowa, wielkości dowodu oso
bistego. Aby z niej skorzystać 
należy ją okazać w punkcie 
oznaczonym znakiem „Tu 
honorujemy Kartę Dużej Ro
dziny”. Szczegóły programu 
znajdują się na stronie rodzi- 
na.gov.pl. Tam też jest wykaz 
partnerów oraz oferowanych 
przez nich korzyści. Lista ma 
być aktualizowana. (r)

PRZYKŁADOWI 
PARTNERZY I ZNIŻKI: 
• Muzeum Narodowe w Krakowie - bi
let tańczy o 80 proc.
• Muzeum Narodowe w Gdańsku - bi
let za złotówkę
• Stadion Narodowy - wycieczka po 
obiekcie za pół ceny
• Przewozy Regionalne - REGIOkarta 
roczna w cenie 140 zł (cena normalna 
175). Posiadacz REGIOkarty może ku
pić bilet według taryfy RAZEM, co daje 
30 proc. zniżki na bilety jednorazowe 
i 15 proc. na miesięczne. REGIOkarta 
uprawnia również do zniżek na trasach 
obsługiwanych przez Przewozy Regio
nalne, Arriva RP, Koleje Dolnośląskie, 
Koleje Śląskie, Koleje Wielkopolskie.
• Do programu przystąpiły również 
m.in. Centrum Nauki Kopernik, Ko
palnia Soli Bochnia, Zamek Królewski 
w Warszawie, Muzeum Marynarki 
Wojennej w Gdyni, Białowieski Park 
Narodowy, PKP Intercity SA, Central
ny Ośrodek Sportu, Alma, Vistula i 
W.Kruk.

Kącik ZdS • ■ Beata Kopczyńska, rzecznik prasowy O/ZUS w Rybniku
Niedługo skończę naukę w 
szkole średniej i wybieram 
się na studia. Aktualnie po
bieram rentę rodzinną po 
zmarłym tacie. Co muszę 
zrobić, jakie dokumenty do
nieść do ZUS, aby dalej otrzy
mywać to świadczenie?

Kasia z Rybnika 

Do renty rodzinnej mają 
prawo dzieci własne, dzieci 
drugiego małżonka i dzieci 
przysposobione do ukończe
nia 16 lat, a po osiągnięciu 
tego wieku, pod warunkiem 
nauki w szkole, nie dłużej 
jednak niż do osiągniecia 

25 roku życia. Uczniowie 
szkół ponadpodstawowych 
powinni przedłożyć w Za
kładzie Ubezpieczeń Spo
łecznych wniosek o dalszą 
wypłatę świadczenia wraz 
z zaświadczeniem ze szkoły 
potwierdzającym fakt konty
nuowania nauki. Natomiast 
uczniom, którzy już ukoń
czyli szkołę średnią i zostali 
przyjęci do szkoły wyższej 
renta rodzinna będzie nadal 
wypłacana ( także za okresy 
wakacyjne) pod warunkiem 
złożenia wniosku oraz za
świadczenia ze szkoły wyż

szej, bądź oświadczenia 
studenta potwierdzającego 
fakt przyjęcia na uczelnię. 
Renta rodzinna w tym przy
padku wypłacana będzie 
warunkowo do dnia 31 paź
dziernika. W celu przedłu
żenia wypłaty renty po tym 
dniu, należy dostarczyć za
świadczenie z uczelni, po
twierdzające fakt, że nauka 
w danym roku akademickim 
jest kontynuowana.

Pobieram rentę rodzinną. 
W lipcu tego roku kończę 
studia i mam obronę pracy 

magisterskiej. Od paździer
nika rozpoczynam studia 
na kolejnym kierunku. W 
grudniu tego roku skończę 
24 lata. Czy nadal będzie mi 
przysługiwała renta rodzin
na?

Studentka 

Renta rodzinna będzie wy
płacana przez ZUS do mie
siąca w którym nastąpi 
obrona pracy magisterskiej. 
W przypadku kontunuowa- 
nia nauki od października, 
ZUS podejmie dalszą wypła
tę renty rodzinnej ale tylko 
do ukończenia 25. roku ży

cia i tylko na wniosek osoby 
zainteresowanej.

Moje dziecko urodziło się 15 
listopada 2013 r. Czy mam 
prawo do urlopu ojcowskie
go i jak długo ?
Tak. Do urlopu ojcowskiego 
ma prawo każdy ojciec, który 
podlega ubezpieczeniu cho
robowemu. Ubezpieczony 
ojciec wychowujący dziecko 
ma prawo do urlopu ojcow
skiego w wymiarze 2 tygo
dni, nie dłużej jednak niż do 
ukończenia przez dziecko 12 
miesięcy życia. Urlopu ojcow

skiego udziela się na pisemny 
wniosek ojca, składany w ter
minie nie krótszym niż 7 dni 
przed rozpoczęciem korzy
stania z urlopu; pracodawca 
jest obowiązany uwzględnić 
taki wniosek. Ojciec wnio
skuje jednorazowo o całe 14 
dni lub o 7 dni. Urlop ojcow
ski może być wykorzystany 
również w czasie, gdy mama 
dziecka korzysta z podstawo
wego i dodatkowego urlopu 
macierzyńskiego, a także 
nowego urlopu rodziciel
skiego.

na.gov.pl
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Co tydzień podajemy ceny paliw na stacjach 
w regionie. Ceny sprawdzamy w każdy 
poniedziałek pomiędzy godz. 7.00 a 9.00.

Gdzie taniej?
CENY PALIW NA STACJACH W REGIONIE 

poniedziałek, 23 czerwca 2014 r.
Stacje paliw ON Pb95 LPG

RACIBÓRZ

Statoil, plac Mostowy 5,29 * 5,42 a 2,29 .

Orlen, ul. Piaskowa 5,27 a 5,42 a 2,29 .

Shell, ul. Opawska 5,37 a 5,52 a 2,29 .

BP, ul. Reymonta 5,37 a 5,52 a 2,29 ▼

Auchan, ul. Rybnicka 5,17 a 5,32 a -

Orlen, ul. Rybnicka 5,27 a 5,42 a 2,29 .

Stacja, ul. Środkowa 5,17 * 5,30 a -

Shell, ul. Rybnicka 5,27 5,42 2,29

BP, ul. Odrodzenia 4 (Markowice) 5,35 a 5,57 a 2,44 a

Lotos, ul. Jana Pawła II 5,37 a 5,52 a 2,29 .

Centurion, ul. Dąbrowszczaków 5,27 a 5,39 a -

BP-Pol, ul. Rybnicka - 5,27 -

Lotos Optima, ul. Drewniana/Reymonta 5,33 a 5,48 a 2,27 a

RZUCHÓW

KRZANOWICE

SKR, Krzanowice, Cegielniana 1 5,25 a 5,40 a -

KUŹNIA RACIBORSKA

Bliska, ul. Tartaczna 5,19 . 5,39 v 2,29 .

- 5,45 aOrlen, ul. Pstrązka 1

WODZISŁAW

Statoil, ul. Witosa 5,27 a 5,43 a 2,33 a

Shell, ul. Rybnicka 5,27 a 5,36 a 2,37 .

Orlen, ul. Rybnicka 5,37 a 5,48 a 2,33 a

Statoil, ul. Pszowska 5,19 a 5,43 -

POLECAMY

RYDUŁTOWY

Orlen, ul. Raciborska 5,26 a 5,43 a 2,35 .

Petrol Point, ul. Raciborska 5,23 a 5,39 a -

RYBNIK

BP, rondo Wileńskie 5,39 * 5,58 a 2,25 .

eMILA (dawniej Neste) 5,18 a 5,34 a -

Shell, ul. Budowlanych 5,29 a 5,48 a 2,29 .

Statoil, ul. Jana Kotucza 5,29 a 5,43 a -

Lukoil, ul. Wodzisławska 5,21 a 5,36 a 2,25 ▼

a WZROST v SPADEK . BEZ ZMIAN ■ NAJTANIEJ ■ NAJDROŻEJ

Zalane domy w bośniackim mieście Samac

Szukaj tylko u nas

Powódź przyniosła ogromne straty, wiele budynków trzeba wyburzyć

Pompa o wydajności ponad 43 tysięcy litrów na minutę znacznie ułatwiała pracę strażakom

FO
T.

 K
M

 P
SP

 R
Y

BN
IK

 (4
)

Na rozkaz komendanta 
głównego Państwo
wej Straży Pożarnej 
siedmiu strażaków z 
jednostki ratowniczo
-gaśniczej w Rybniku 
wyruszyło do Bośni, 
którą nawiedziła po
tężna powódź. Walka 
z wielką wodą trwała 
dwa tygodnie.

Najtrudniejsza akcja
Na Bałkany strażacy wy

jechali 21 maja. Miejscem 
docelowym było bośniac

kie miasto Samac. - Pracuję 
w straży 7 lat i była to moja 
najtrudniejsza akcja. Długo
trwała i daleko od domu - 
wspomina starszy sekcyjny 
Wojciech Kasperzec. - Na 
miejsce jechaliśmy ponad 
dobę. Po dotarciu do celu 
musieliśmy przygotować 
sobie nasz dom, czyli obóz, 
który rozbity był na dwor
cu autobusowym, brudnym 
i zabłoconym. Jak najszyb
ciej chcieliśmy też rozłożyć 
sprzęt, by zacząć pracę - do- 
daje Kasprzec. Do walki z 
żywiołem oddelegowano w 
sumie 37 polskich strażaków: 
7 z Rybnika, 2 z Krakowa, i

1

1 ' ' ' j
- - - 1 __fl

Jeden z obrazów po opadnięciu wielkiej wody

28 z Podkarpacia. - To co zo
baczyliśmy na miejscu, było 
tragiczne.

Wszystko zalane. W naj
głębszych miejscach woda 
sięgała 3,5 metra. Wszyscy 
ludzie byli ewakuowani. Na
szym głównym zadaniem 
było przede wszystkim pom
powanie - relacjonuje Woj
ciech Kasperzec, który w 
zeszłym roku uczestniczył w 
podobnej akcji w Republice 
Czeskiej.

24 godziny na dobę
Przedstawiciele rybnickiej 

komendy pojechali do Bośni 
wyposażeni w mobilny ze-

staw pompowania złożony 
ze średniego samochodu 
kwatermistrzowskiego, lek
kiego samochodu operacyj
nego i pompy o wydajności 
ponad 43 tysięcy litrów na 
minutę. - W Bośni czekało 
nas kilkanaście dni pompo
wania wody bez przerwy, 
24 godziny na dobę. Z po
czątku wszyscy pracowali
śmy ciągle. Gdy pojawiło się 
zmęczenie, zostały wpro
wadzone zmiany rotacyjne. 
Jedni pracowali w nocy, inni 
w dzień. I tak się wymienia
liśmy - kontynuuje starszy 
sekcyjny. Na miejscu straża
cy zostali też przeszkoleni 
w temacie min, ponieważ 
zdarzały się przypadki, że 
woda wypłukiwała z ziemi 
te pozostałości po wojnie 
domowej. Walka z żywiołem 
nie była łatwa, ale przynosiła 
efekty. - Z godziny na godzi
nę, z dnia na dzień sytuacja 
się poprawiała. Na począt
ku nie było żadnych ludzi, 
bo wszyscy opuścili swoje 
domostwa. Później wracali i 
w swoim języku dziękowali 
nam - kończy strażak, który 
wraz z pozostałymi członka
mi ekipy wrócił do Rybnika 
5 czerwca. Skład rybnic
kiej grupy, która walczyła 
z powodzią w bośniackim 
mieście Samac to mł. kpt. 
Mariusz Tarłowski, mł. asp. 
Michał Hofman, mł. asp. 
Michał Gardawski, ogn. Ra
fał Pałosz, ogn. Mieczysław 
Węglorz, st. sekc. Wojciech 
Kasperzec i sekc. Robert Po- 
tysz. (kp)
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SUMINA. Od dłuższego cza
su mieszkańcy sołectwa 
skarżą się na nieprzyjemny 
zapach, który panuje we wsi. 
W ubiegłym roku temat po
ruszany był nawet na sesji 
rady gminy. Wtedy nieprzy
jemne zapachy pochodziły z 
oczyszczalni ścieków. Teraz 
w czasie wysokich tempera
tur znowu pojawił się upo
rczywy odór.

Od dwóch tygodni na na
szą redakcyjną skrzynkę in- 
fo@nowiny.pl otrzymujemy 
wiadomości od zaniepoko
jonych mieszkańców Su- 
miny. Wszystko za sprawą 
zapachu, który pojawił się w 
miejscowości. Pierwsza wia
domość przyszła do naszej
redakcji 11 czerwca. „Od 
ok. tygodnia zależnie od kie
runku powietrza w różnych 
okolicach panuje niesamo
wity smród” napisał do nas 
czytelnik. Początkowo po
dejrzenia padły na gminną 
oczyszczalnię, bo wcześniej 
zdarzało się, że stamtąd wy
dobywały się nieprzyjemne 
zapachy. - Kiedy otrzyma
liśmy informację o zanie
czyszczonym powietrzu, od 
razu pomyśleliśmy o oczysz
czalni, ale okazało się, że to
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Dowódcy drużyn otrzymali nagrody i dyplomy

Walczyli o ogromne puchary
ŚWIERKLANY. Zwycięstwem 
OSP Świerklany zakończył 
się XIX Turniej o Puchar Wój
ta, który odbył się na boisku 
Fortecy. Choć w tegorocznych 
strażackich zmaganiach wzię
ło udział mniej drużyn niż 
zwykle, a pogoda nie sprzy
jała, to rywalizacja była rów
nie zacięta i zawody należy 
zaliczyć do udanych. Turniej 

nie ona jest źródłem zapachu 
- mówi wójt Grzegorz Gryt. 
Kiedy okazało się, że to nie 
oczyszczalnia ścieków, oczy 
mieszkańców skierowały się 
na teren miejscowej cegielni, 
gdzie trwa rekultywacja wy
robiska.

Nie chcą żyć 
na śmieciach

W cegielni nie produku
je się już cegły w takich ilo
ściach jak kiedyś, dlatego 
też nie potrzeba tak dużo 
surowca. Właściciele przed
siębiorstwa zdecydowali się 
zrekultywować teren wyro
biska. W tym celu pozyskują 
materiały, które są do tego 
prawnie dopuszczone. Nie- 
logiczny wydaje się argu
ment, że właściciele cegielni 
wysypują na swoim terenie 
odpady zagrażające środo
wisku. Tuż obok wyrobiska 
mieszka Mariusz Tomiczek, 
właściciel cegielni, którą wy
budował jego pradziadek. 
Kawałek dalej mieszkają 
jego dwie siostry, a tuż obok 
rodzice. Tomiczkowie pro
wadzą rekultywację od 2008 
roku i mają na to zgodę Sta
rostwa Powiatowego w Ryb
niku. Taka zgoda wymusza

odbył się przy współpracy z 
Komendą Miejską PSP w Ryb
niku. Zmagania strażaków 
obserwowali zaproszeni go
ście, którzy pogratulowali za
wodnikom siły i wytrwałości. 
Główną nagrodę wywalczyli 
świerklańscy strażacy. Swo
ją nagrodę ufundował także 
proboszcz powstającej janko- 
wickiej parafii, który nie mógł

WtSuminie?

na właścicielu konieczność 
prowadzenia dokumentacji 
oraz stwierdza co konkretnie 
można sypać do rekultywo
wanego terenu. Tomiczko
wie posiadają wytyczne, a 
wszystko co wysypują, jest 
również dokumentowane. - 
Ja też mam rodzinę i dziecko, 
dom z ogródkiem, w którym 
czasem chcę napić się kawy 
- mówi Mariusz Tomiczek.

Czekają na wyniki
Po sygnałach od mieszkań- 

być obecny na zawodach. W 
jego imieniu puchar wręczył 
strażakom z OSP Jankowice 
wójt gminy Antoni Mrowiec. 
W turnieju oprócz OSP Janko- 
wice i OSP Świerklany udział 
wzięli strażacy z Gaszowic, 
Kłokocina i Popielowa. Za 
konkurencje specjalne na
grodę PSP Rybnik otrzymała 
OSP Gaszowice. (ska) 

ców gmina wysłała na miejsce 
komisję, która miała zbadać 
źródło fetoru. - Zrobiliśmy 
analizę wody, która znajdu
je się w starym wyrobisku. 
Właściciel dysponował doku
mentami z certyfikatamiiw 
naszej ocenie te materiały ra
czej nie mogły doprowadzić 
do reakcji chemicznej, której 
efektem byłby siarkowodór, 
bo właśnie taki zapach był 
odczuwalny w powietrzu 
- wyjaśnia wójt Grzegorz 
Gryt. Badania wykonywane

Festiwal zabrzmiał w parku
CZERWIONKA-LESZCZYNY
W Parku im. Piotra 
Furgoła w Czerwionce- 
-Leszczynach odbył 
się XII Festiwal Mu
zyki Niemechanicznej 
Around The Rock, na 
którym gwiazdami wie
czoru były grupy Coma, 
KSU oraz Tabu.

Jak co roku, odbyła się tak
że część konkursowa, której 
celem jest promocja młodych 
artystów i stworzenie im 
szansy na zaprezentowanie 
się na festiwalowej scenie. 

„Bilet do sławy”, czyli 8 tys. zł wygrał zespół Late Again
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są w akredytowanym labora
torium w Pszczynie. Z cząst
kowych wyników można 
wywnioskować, że w wodzie 
w stawie, który jest w wyro
bisku, było za mało tlenu. 
- Od tygodnia prowadzimy 
napowietrzanie wody i obec
nie nieprzyjemnego zapachu 
praktycznie nie ma - mówią 
Tomiczkowie. - Kiedy tylko 
wyniki do nas dotrą, od razu 
poinformujemy o tym fakcie 
urząd gminy i starostwo, bo 
będziemy mieć czarno na

Istotną formę wsparcia ze
społów stanowią także na
grody: „Bilet do sławy”, czyli 
8 000 zł oraz 50 godzin w stu
diu nagrań. - Do udziału w 
części konkursowej zgłosiło 
się aż 250 zespołów. Pod
czas festiwalu zagrało osiem 
z nich - wyjaśnia Aleksander 
Biela z Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Czerwionce-Lesz- 
czynach. Nagrodę pieniężną 
8 tys zł. otrzymał zespół Late 
Again, a 50 godzin w studiu 
nagrań grupa Landau. - Na 
tym festiwalu dzieją się rze
czy, które nie mają miejsca 
nigdzie indziej. Każda z ka
pel, które zaprezentowały 

białym, co może być przy
czyną i będziemy mogli to 
zneutralizować. Urzędy 
wtedy również będą mogły 
podjąć odpowiednie kroki. 
Chcemy przecież dobrze 
żyć z sąsiadami, a nawet nie 
przypuszczaliśmy, że może 
dojść do takiej sytuacji. Fak
tem jest, że kiedy pojawił się 
uciążliwy zapach, zgłaszali 
to mieszkańcy różnych czę
ści miejscowości - stwierdza 
Mariusz Tomiczek.

Szymon Kamczyk

się na scenie była znakomita: 
dobra muzyka, kompozycja, 
poukładane aranżacje, świa
domość sceniczna, kompo
zytorska i coś, co nazywamy 
pierwszym, drugim i trzecim 
planem w muzyce. Nie mo
żecie przejść obojętnie obok 
tych zespołów - podkreślał, 
podając wyniki konkursu To
masz Kasprzyk z Antyradia, 
przewodniczący jury. W tym 
roku, uczestnicy festiwalu 
mogli także przyłączyć się do 
walki z białaczką. Wspólnie z 
Fundacją DKMS Polska zor
ganizowano rejestrację po
tencjalnych dawców szpiku.

(ska)

mailto:in-fo@nowiny.pl
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Uczestnicy biegu ulicznego podziwiali piękno Czernicy Dzieci z ciekawością śledziły występy kolegów i koleżanek
Ważnym punktem pikniku był Festiwal Balonów, na uczczenie 25. 
rocznicy Okrągłego Stołu
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Piknik pod znakiem lokalnych bohaterów
CZERNICA. Kolejna impreza 
i kolejny sukces na koncie 
Stowarzyszenia Działań Lo
kalnych „Spichlerz”. Takiej 
frekwencji, jak w czwartek 
19 czerwca, nie było na żad
nym poprzednim Pikniku 
Historycznym.

W tym roku nowością był

Grali w karty ze starostą i wójtem
JEJKOWICE. Już drugi raz w 
gminie odbył się tradycyjny 
turniej skatowy, pod nazwą 
Memoriał im. Czesława Grze- 
ni w Jejkowicach. Tak jak w 
roku ubiegłym, w tegorocz
nym turnieju frekwencja do
pisała i wzięło w nim udział 
aż 55 skaciorzy. Pierwsze 
miejsce zajął Stanisław Dur
czok, który zdobywając 2813 
punktów pokonał m.in. Hen
ryka Heroka (2771 punktów, 
2. miejsce) i Józefa Cegiełkę 
(2741 punkty, 3. miejsce). 
II Memoriał im. Czesława 
Grzeni honorowym patro-

Burmistrz podziękował nauczycielom i olimpijczykom
CZERWIONKA-LESZCZYNY.
Burmistrz Wiesław Jani
szewski spotkał się z nauczy
cielami odchodzącymi na 
emeryturę oraz uczniami, 
którzy w mijającym roku 
szkolnym zajęli wysokie 
miejsca na konkursach i 
olimpiadach.

Spotkania z laureatami 
olimpiad i konkursów or
ganizowane są tradycyjnie 
pod koniec roku szkolnego. 
Stanowią okazję do podsu
mowania osiągnięć szkół i 
ich uczniów. Również w tym 
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Uczniowie, którzy zajęli wysokie noty w konkursach i 
olimpiadach otrzymali gratulacje i upominki

I Czernicki Bieg Uliczny, 
którego trasa liczyła 8 kilo
metrów. W biegu wystar
towało 102 zawodników w 
różnym wieku. Najstarszy 
był Kazimierz Łopatka z Pie
kar Śląskich, który bieganie 
uprawia od kilkunastu lat. 
- Zachęcam wszystkich do

W Jejkowicach odbył się tradycyjny turniej skatowy

natem objął starosta rybnicki 
Damian Mrowiec oraz wójt 
gminy Jejkowice Marek Bąk.

roku szkolnym w placów
kach Czerwionki-Leszczyn 
nie zabrakło zdobywców naj
wyższych laurów. W sali CKE 
burmistrz Wiesław Janiszew
ski wspólnie z przewodniczą
cym rady miejskiej Markiem 
Profaską, zastępcą burmi
strza Andrzejem Raudnerem 
oraz naczelnik wydziału edu
kacji UGiM Iwoną Flajszok, 
pogratulowali sukcesów w 
nauce uczniom szkół pod
stawowych i gimnazjalnych. 
- To dla nas zaszczyt, móc 
spotkać się z gronem zna- 

biegania dla zdrowia. Ja po 
sześćdziesiątce chorowałem, 
miałem nadwagę, a teraz le
karze mówią, że mam książ
kowe wyniki - powiedział 
79-letni Kazimierz Łopatka. 
Za bieg uhonorowano także 
najmłodszego uczestnika, 
najszybszą rodzinę, najszyb-

Zawody odbyły się w miłej 
atmosferze sportowej rywa
lizacji. (ska)

komitych uczniów z terenu 
naszej gminy. Chcielibyśmy 
docenić waszą pracę, poświę
cony czas, zaangażowanie i 
talent, dzięki którym osiąga
cie sukcesy. Dziękujemy tak
że nauczycielom i rodzicom 
laureatów - wspaniałe efekty 
państwa wysiłków stanowią 
dumę Gminy i Miasta Czer- 
wionka-Leszczyny - gratulo
wał burmistrz, który wyrazy 
wdzięczności kierował tak
że pod adresem nauczycieli, 
którzy kończą w tym roku 
szkolnym swoją pracę za
wodową. - Wyrażam wielki 
szacunek i uznanie za opie
kę, edukację, wychowanie, 
a przede wszystkim wskazy
wanie dróg, którymi młode 
pokolenie może wkraczać 
w nasz wspólny świat. To 
wielka odpowiedzialność 
- dziękował Wiesław Jani
szewski. W tym roku na eme
ryturę przejdą Maria Jasiek z 
Przedszkola w Bełku, Eweli
na Pawlik z Przedszkola nr 
7, Halina Kluz ze Szkoły Pod
stawowej nr 3 oraz Natalia 
Marszałek z Zespołu Szkół 
nr 4. (ska) 

szego mieszkańca Czernicy, 
a także zdobywców trzech 
najlepszych czasów wśród 
kobiet i mężczyzn. Nagrody 
laureatom wręczył starosta 
rybnicki Damian Mrowiec. 
Bieg uliczny został zorgani
zowany w ramach inicjaty
wy Razem'89 promującej 
różnego rodzaju formy oby
watelskich obchodów rocz
nicy wolnych wyborów roku 
1989.

Spotkali bohaterów
Po ukończeniu biegu 

uczestnicy oraz mieszkańcy 
gminy Gaszowice i goście, 
wzięli udział w III Pikniku 
Historycznym. Z historią 
miejscowości tym razem po
magali zapoznać się lokalni 
bohaterowie. Każdy z gości 
imprezy mógł wziąć udział 
w grze terenowej, podczas 
której trzeba było przejść 
przez 13 stanowisk. Na nich 
czekali wolontariusze, którzy 
wcielali się w lokalnych bo
haterów. Byli to sportowiec 
Karol Łukoszek, kompozy
tor Henryk Mikołaj Górecki, 
sołtys i strażak Juliusz Fojcik,

Wygrało zdjęcie z Czerwionki

Zdjęcie przedstawiające ul. Wolności w Czerwionce z hałdami Agaty Zarzyckiej, zostało najwyżej 
ocenione
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POWIAT. 15 czerwca za
kończyło się internetowe 
głosowanie w konkursie 
„Powiat Rybnicki - to trzeba 
zobaczyć”. Liczbą głosów 576 

nauczyciel i dyrektor szkoły 
Wit Doleżych, społecznik 
Henryk Francuz, powsta
niec Franciszek Biskup, 
założycielka KGW Anna 
Błaszczok, pierwsza prze
wodnicząca KGW Gertruda 
Jeszka, proboszcz ks. Jan Ka- 
połka, budowniczy kościo
ła ks. Paweł Miś, właściciel 
dworu w Łukowie Johannes 
Felbier, właściciel karczmy 
Brunon Słanina i baron Hugo 
von Roth. Podczas pikniku 
odbyło się również uczcze
nie 25. rocznicy Okrągłego 
Stołu. Najmłodsi uczestnicy 
wypuścili z tej okazji w niebo 
kilkadziesiąt balonów.

Pokazali talenty
Ważnym punktem pro

gramu pikniku był URWI'S 
SHOW, czyli konkurs mło
dych talentów, zorganizo
wany przez Stowarzyszenie 
URWI'S. Podczas konkursu 
uczestnicy zaprezentowa
li się w kategoriach: śpiew, 
taniec, gra na instrumen
cie, recytacja oraz kabaret. 
Jury miało trudny orzech do 
zgryzienia, bo młodzi arty- 

zwyciężyło zdjęcie przedsta
wiające ul. Wolności z Czer- 
wionce z hałdami w tle, które 
zostało zrobione przez Agatę 
Zarzycką, uczennicę Szkoły

Najmłodsi mieszkańcy 
prezentowali różne talenty, 
również śpiewanie na 
szczudłach

ści trzymali wysoki poziom. 
Ostatecznie udało się wyło
nić zwycięzców w każdej 
kategorii, którzy otrzymali 
nagrody pieniężne, a wszy
scy uczestnicy otrzymali 
dyplomy i upominki. III Pik
nik Historyczny zakończyły 
koncerty grup Zgraja, mOn- 
ly, Kablem Owinięci i Piter 
Pan. Szymon Kamczyk

Podstawowej nr 4 w Czer- 
wionce-Leszczynach. Ocena 
internautów pokryła się rów
nież z oceną jury starostwa.

(ska)
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r-j ' * *| • • • i •• • x • "i x iZaśpiewali najpiękniejsze pieśni chóralne
LYSKI. Siedem chórów z 
najwyższej półki wzięło 
udział w tegorocznym 
II Konkursie Pieśni 
Chóralnej im. Czesła
wa Prudla w Lyskach. 
Chórzyści zaprezen
towali utwory muzyki 
kameralnej, filmowej i 
kościelnej.

Konkurs ma na celu upa
miętnienie postaci Czesława 
Prudla - kompozytora, auto
ra pieśni, piosenek i hymnów 
oraz twórcę terapii słowno
-muzycznej. Zamysłem or
ganizatorów jest również 
prezentacja dorobku arty
stycznego chórów i zespo
łów wokalnych. Konkurs 
idealnie uzupełnia ofertę 
kulturalną gminy Lyski, obok 
Magii Rocka, Motorockowi- 
ska oraz Festynu Eko-Gmina, 
zapełniając niszę dla pasjo
natów muzyki kameralnej 
i klasycznej. Tym razem 
wydarzenie odbyło się w 
sali Gimnazjum w Lyskach. 
- Dla nas bardzo ważna jest 
akustyka, stąd wybór tego 
miejsca - mówi wójt Grze
gorz Gryt. W tym roku w 
Lyskach zaprezentowało się

Festyn ze strażakami
LESZCZYNY. Już 28 
czerwca na terenie 
boiska KP Piast w 
Leszczynach odbędą 
się pierwsze powiato- 
wo-miejskie zawody z 
udzielania pierwszej 
pomocy połączone z 
festynem rodzinnym. 
Strażacy z Leszczyn 
przygotowali dla uczest
ników wiele atrakcji.

Impreza rozpocznie się o 
godz. 13.00, kiedy na miej
sce przyjadą reprezentanci 
poszczególnych jednostek

Ok. godz. 19.00 zaplanowano pokaz ratownictwa technicznego

W tym roku gminę Lyski w konkursie reprezentował zespół Melodia z Pstrążnej

7 chórów. Były to Bel Canto 
z Rybnika, Melodia z Pstrąż- 
nej, Brzezie z Raciborza, Bel 
Canto z Gaszowic, Cecylia z 
Rydułtów, Regina Apostolo- 
rum z Rybnika oraz Chór im.

OSP. O godz. 14.00 zaplano
wano rozpoczęcie zawodów. 
To pierwsze tego typu zawo
dy na terenie gminy i miasta 
Czerwionka-Leszczyny i jak 
zapowiadają organizatorzy, 
nie ostatnie. O godz. 18.30 
nastąpi wręczenie nagród 
dla najlepszych strażaków 
i jednostek, a wisienką na 
torcie będzie pokaz ratow
nictwa technicznego, czyli 
rozcinanie samochodów 
hydraulicznym sprzętem 
ratowniczym. Pokaz odbę
dzie się o godz. 19.00, a po 
nim rozpocznie się taneczny 
wieczór w rytmach disco, 
które zaserwuje DJ KAMTI.

Juliusza Rogera z Rud. Chóry 
oceniali specjaliści w swoim 
fachu: uhonorowany w ubie
głym roku Złotą Lampką 
Górniczą w Rybniku dr hab. 
Jacek Glenc, specjalistka

Festyn poprowadzą Marek 
Biesiadny i Grzegorz Swin- 
ka. Na wszystkich uczestni
ków będą również czekać 
dodatkowe atrakcje, jak na
uka podstaw pierwszej po
mocy, pokaz samochodów 
strażackich oraz pogotowia 
ratunkowego, a także jazdy 
próbne samochodami Sko
da Margo. Dla najmłodszych 
przygotowano kule wodne, 
zjeżdżalnie i trampolinę. 
Na wszystkich czekać bę
dzie również bogata oferta 
gastronomiczna. Patronat 
medialny nad festynem ob
jął Tygodnik Rybnicki.

Szymon Kamczyk 

w temacie amatorskich ru
chów śpiewaczych dr Joanna 
Glenc, dyrektor Stowarzy
szenia Ognisk Muzycznych 
w Rybniku Łucja Stawarska 
oraz Wacław Mickiewicz,

Harcerze z Suminy są zawsze pomocni w organizacji imprez 
integracyjnych

Harcerze śpiewali z niepełnosprawnymi
SUMINA. Na zaproszenie 
Stowarzyszenia Sumina do 
sołectwa przyjechali pen
sjonariusze Domu Pomocy 
Społecznej w Lyskach. W or
ganizacji czasu na pikniku 
pomogli harcerze.

Wspólny czas z pensjonariu
szami spędzili zawsze nieza
wodni harcerze z 20. Drużyny 
Ad Astra z Suminy. Przez bli
sko 3 godziny pensjonariusze 
z lyseckiego DPS-u brali udział 
zabawach i konkursach przy
gotowanych przez harcerzy. 
Posłuchali oraz wspólnie za
śpiewali sporo pieśni harcer-

Festyn rodzinny z świetlicą
NOWA WIEŚ. 27 czerwca 
Świetlica Środowiskowa w 
Nowej Wsi zaprasza na III 
Piknik Świetlicowy. Impre
za odbędzie się 27 czerwca 
o godz. 17.00 przy świetli
cy. W programie insceni
zacja z okazji Dnia Matki i

wieloletni dyrygent Chóru 
im. Adama Mickiewicza z 
Niedobczyc. W tym roku go
spodarzy, czyli gminę Lyski, 
reprezentował zespół Melo
dia z Pstrążnej. (ska)

skich przy ognisku w rytm 
gitarowych dźwięków dru
hów. Dowiedzieli się wiele 
na temat historii harcerstwa, 
symboliki krzyża, odznak, 
sprawności i samego mundu
ru. Stowarzyszenie Sumina 
przygotowało dla wszystkich 
pyszne owocowe ciasto, kawę, 
a na koniec oczywiście kieł
baski z rożna. To już kolejne z 
integracyjnych spotkań, orga
nizowanych przez Stowarzy
szenie Sumina. W tym roku 
pogoda dopisała, dlatego pik
nik i ognisko można zaliczyć 
do udanych. (ska)

Ojca, euro bangee, turniej 
rodzinny, występy szczu- 
dlarzy, gry i zabawy, malo
wanie twarzy, dmuchańce 
i wata cukrowa. Oprócz 
tego organizatorzy przygo
towali szeroką ofertę gastro
nomiczną. (r)

Nowy 
samochód 
już w remizie
GASZOWICE. Po roku, od 
kiedy wysłużony żuk OSP 
Gaszowice poszedł na złom, 
jednostka wzbogaciła się o 
nowy wóz. Jest to 8-letni lek
ki samochód ratowniczy na 
podwoziu iveco daily.
- Taki samochód bardzo 

przyda nam się w czasie usu
wania lokalnych zagrożeń, 
jak usuwanie gniazd szersze
ni czy lokalnych podtopień 
- mówią strażacy. Iveco zo
stało pozyskane dla OSP Ga
szowice przez PSP Rybnik z 
Rudy Śląskiej. Oficjalne prze
kazanie samochodu nastąpiło 
w poniedziałek 23 czerwca. 
Teraz jednostka posiada dwa 
samochody pożarnicze. Dru
gim jest skarosowany średni 
samochód gaśniczy na pod
woziu marki man, który tra
fił do jednostki w 2012 roku. 
Strażacy z Gaszowic tworzą 
jednostkę, która najczęściej 
wyjeżdża w gminie do akcji, 
dlatego sprzęt musi być nieza
wodny. Gospodarczy żuk, któ
rym jednostka dysponowała 
do ubiegłego roku nie nada
wał się już do użytku. Dlate
go strażacy w porozumieniu 
z władzami gminy przepro
wadzili na nim pokaz sprzę
tu hydraulicznego. O nowym 
samochodzie OSP Gaszowice 
więcej w kolejnym numerze 
Tygodnika. (ska)

Biblioteka zaprasza 
do podróżowania

JEJKOWICE. Gminna Bi
blioteka Publiczna w Jejko
wicach zaprasza dzieci w 
wieku od 7 do 13 lat na bez
płatne zajęcia „Wakacyjne 
podróże małe i duże”, które 
odbywać się będą w okresie 
wakacji. Pierwsze spotkanie 
przewidziano na 8 lipca o 
godz. 10.00. Tematami zajęć 
będą m.in. japońskie sztuki, 
Chiny - smak orientu, Izrael 
nieznany, nie tylko antycz
na Grecja oraz brazylijska 
samba. Zajęcia są bezpłatne 
i finansowane w ramach 
Programu Rozwoju Biblio
tek. Szczegółowe informacje 
pod numerem telefonu (32) 
430 20 04. (r)

Warsztaty 
tworzenia witraży 

NOWA WIEŚ. 24 czerwca w 
Świetlicy Środowiskowej 
w Nowej Wsi odbędą się 
warsztaty tworzenia witra
ży metodą Tiffaniego. Zgło
szenia przyjmowane są w 
siedzibie Stowarzyszenia 
Lyskor. Udział w warszta
tach jest bezpłatny, jednak 
liczba miejsc jest ograniczo
na. Warsztaty adresowane są 
dla mieszkańców niezależnie 
od wieku. Szczegółowe infor
macje pod numerem telefo
nu (32) 440 76 01. (r)
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Doroczny festyn środowiskowy
W minioną sobotę rada dzielnicy 
Paruszowiec-Piaski przy współor- 
ganizacji Koła Emerytów Silesia 
zorganizowała festyn środowi
skowy pod hasłem „Baw się ra
zem z nami”. Sobotnia zabawa 
połączona była z obchodami 10- 
-lecia współpracy pomiędzy ryb
nickim kołem a Klubem Seniora 
z Karwiny. - W ciągu tych dzie
sięciu lat zorganizowaliśmy wiele 
wycieczek, spotkań oraz biesiad. 
Nasza współpraca z klubem z Kar
winy j est możliwa między innymi 
dzięki grantom z urzędu miasta, 
za które serdecznie dziękujemy 
- mówił Benedykt Główka prze
wodniczący koła Silesia. - W or
ganizację dzisiejszej imprezy 
zaangażowana była również 
pani Bogusława z Powiatowej i 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Rybniku, filia nr 4 - dodaje 
Krystian Rojek wiceprzewodni
czący koła. W programie festynu 
znalazły się występy najmłod
szych mieszkańców dzielnicy. 
Na wszystkich czekała trady
cyjna grochówka, kiełbaska z 
różna oraz kołocz. Dzieci mo
gły skorzystać z animacji przy
gotowanych w ramach projektu 
„Dzielnica z pomysłem”. Impre
zę prowadził Piotr Kiljańczyk, 
a gwiazdą wieczoru był zespół 
Karpowicz Family. (KM)

Grochówka jak zawsze smakowała świetnie
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Imprezę prowadził Piotr 
Kiljańczyk Wszyscy świetnie się bawili

Animacje dla najmłodszych zostały oprzygotowane w ramach projektu 
„Dzielnica z pomysłem”Organizatorzy i goście z Karwiny

Dlaczego noc letniego 
przesilenia jest tak wyjąt
kowa? Jakie tradycje z nią 
związane kultywowali nasi 
przodkowie? Po co szukało 
się legendarnego kwiatu 
paproci? Tego wszystkiego 
można było się dowiedzieć, 
odwiedzając gospodar
stwo państwa Białeckich 
w Pstrążnej, gdzie stowa
rzyszenie Lyskor kolejny 
już raz zorganizowało noc 
świętojańską.

- Jest to stara słowiańska 
tradycja, którą kultywowali 
nasi przodkowie przez szereg 
lat. Później niestety ludzie za
pomnieli, że coś takiego było, 
lub kontynuowali jedynie 
wyrywkowo. A noc świę
tojańska w wydaniu stowa-

rzyszenia Lyskor to między 
innymi robienie wianków, 
tańce wokół ogniska oraz 
różnego rodzaju wróżby 
- wyjaśniała Helena Serafin, 
prezes Lyskoru. Cała impre
za miała na celu uchronienie 
od zapomnienia starodaw
nych zwyczajów związa
nych z letnim przesileniem. 
Punktem kulminacyjnym 
było oczywiście szukanie 
kwiatu paproci. Jak mówi 
legenda, szczęśliwy znalaz
ca miał posiąść nadprzyro
dzone moce. Duże wrażenie 
na wszystkich przybyłych 
gościach zrobił utopek, któ
ry tym razem wcielił się w 
rolę prowadzącego imprezę. 
Ciekawym elementem nocy 
świętojańskiej było też kaza-

nie na wodzie, wygłoszone 
przez świętego Jana. - Myślę, 
że należy żyć swoją historią. 
Tę historię trzeba znać, lubić i 
przekazywać kolejnym poko
leniom. A takich imprez jest 
coraz mniej. Dlatego każde 
wydarzenie, które przywo
łuje tradycje, nawiązuje do 
tego skąd pochodzimy jest 
bardzo ważne i warte po
kazania, przede wszystkim 
młodym ludziom - mówił 
Damian Mrowiec, starosta 
rybnicki, który był jednym 
z wielu gości podczas tej je
dynej w swoim rodzaju nocy. 
Dodajmy, że całe wydarzenie 
zostało uzupełnione wystę
pami lokalnych artystów, na 
czele z kołem gospodyń wiej
skich z Pstrążnej. (kp) Szczęśliwa znalazczyni legendarnego kwiatu paproci, utopek oraz Helena Serafin, prezes Lyskoru
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Co tydzień w „Tygodniku Rybnickim dodatek dzielnicy MAROKO-NOWINY. 
Piszemy o sprawach ważnych dla ludzi mieszkających na tym największym rybnickim osiedlu. 
Znajdź nas w swoim kiosku. Nie bądź obojętny na sprawy ważne dla ciebie.
■ WYWIAD - Stanisław Jaszczuk podsumowuje Walne Zgromadzenie Członków Rybnickiej Spółdzielni Mieszkaniowej 2014.

Jesteśmy skazani na współpracę
Marek Pietras: Kiedy 
rozmawialiśmy ostatni raz, 
trwało Walne Zgromadze
nie członków RSM. Dzielił 
się pan wtedy z czytelnika
mi nadziejami i obawami 
związanymi z decyzjami, 
jakie zapadną po jego 
zakończeniu. Czy po pod
sumowaniu wyników, jest 
powód do optymizmu, czy 
może odwrotnie?
Stanisław Jaszczuk: Przy
znam się, że jestem trochę 
rozczarowany wynikami 
niektórych głosowań. Chy
ba potrzeba więcej czasu, 
aby członkowie zrozumieli 
i zaakceptowali nasze pro
pozycje. To sprawa men
talności, przyzwyczajeń i 
obawy przed „nowym”. Na
pracowaliśmy się jak woły 
robocze, żeby coś ruszyć w 
spółdzielni, zwłaszcza na 
osiedlu Nowiny. Przygoto
waliśmy szereg projektów 
na parkingi, place zabaw, 
termomodernizację, win
dy, energooszczędne oświe
tlenie LED i inne zadania, 
z założeniem, że będziemy 
je wspierać zewnętrznymi 
środkami pomocowymi.

Większość z nich przepa- 
dła.
Mimo odrzucenia przez 
Walne Zgromadzenie waż-

NOWA RADA NADZORCZA 
Radosław Lewandowski 311 gło
sów, Kazimierz Zięba 284, Ma
rek Szymura 270, Marcin Wójcik 
218, Stanisław Opałka 195, 
Elżbieta Kiljan 195, Danuta Bi- 
skupek 183, Julian Kosiński 174, 
Zdzisława Konsek 159, Stefania 
Forreiter 154, Grzegorz Lelowicz 
143, Marek Michalik 141, Barbara 
Nogły 138, Bogumił Bajek 137, 
Dariusz Bladocha 134. 

nych uchwał, które miały 
nam pomóc w realizacji 
naszych planów inwesty
cyjnych, nie składamy bro
ni i spróbujemy realizować 
je w inny sposób. Zarząd 
tworzą ludzie z „rogatą na
turą” i łatwo się nie podda
my. Termomodernizację 
musimy przeprowadzić. Je
steśmy już po przetargach, 
wynegocjowaliśmy bardzo 
dobre ceny. Szkoda było
by to zmarnować. Chodzi 
głównie o Nowiny: 12 seg
mentów przy ul. Floriań
skiej, Wandy i Wawelskiej, 
oraz o pierwsze trzy bloki 
przy ul. Dąbrówki z płyta
mi azbestowymi, które już 
zaczynają odpadać, oby nie 
na głowy mieszkańców. Bę
dziemy o tym rozmawiać z 
nową Radą Nadzorczą i to 
ona ostatecznie rozstrzygnie 
tę kwestię.

No właśnie, wybrano Radę 
Nadzorczą na nową, 3- 
-letnią, kadencję. Czego 
zarząd oczekuje od nowej 
rady?
Przede wszystkim współpra
cy i zakończenia kampanii 
wyborczej, w której padło 
wiele niepotrzebnych słów. 
Rozumiem, że kampania 
wyborcza rządzi się swoimi 
prawami, ale ludzie którzy 
tworzą władze spółdzielni, 
powinni postępować w spo
sób racjonalny i odpowie
dzialny. Nie można opierać 
kandydowania i działalno
ści w Radzie Nadzorczej na 
bazie obietnic bez pokrycia, 
zastraszania członków i 
pracowników np. niepraw
dopodobnym zadłużeniem 
spółdzielni oraz zwolnienia
mi z pracy, co w efekcie skut
kuje odrzuceniem dobrych 
pomysłów. Dobrze mieć 
samemu coś konstruktyw
nego do zaproponowania. 
Teraz nowo wybrani człon-

Stanisław Jaszczuk twierdzi, że spółdzielnia termomodernizację
musi przeprowadzić

kowie rady sami będą mu- 
sieli podejmować decyzje i 
wziąć za nie odpowiedzial
ność. Wierzę, że współpraca 
pomiędzy zarządem a radą 
jest możliwa. Jesteśmy na 
to skazani. Ale żeby tak się 
stało, to musi być wola obu 
stron.

Byłem na jednej z części 
Walnego Zgromadzenia i 
przyznam, że zaskoczyła 
mnie niska frekwencja. Na 
ponad 9000 osób upraw
nionych w głosowaniach, w 
wszystkich walnych wzięło 
udział jakieś 500 osób, 
czyli poniżej 6 proc., a w 
ważnych głosowaniach 
brało udział jeszcze mniej 
członków RSM.
Niska frekwencja to nie tyl
ko nasz problem. Spójrzmy 

na ostatnie wybory do par
lamentu europejskiego. Tam 
też tłumów nie było. Myślę, 
że część ludzi nie wierzy, że 
ma realny wpływ na cokol
wiek, a innym po prostu się 
nie chce, lub nie interesuje 
ich, co się dzieje dookoła.

Problem jednak w tym, że 
o ogromnym majątku RSM 
decydują jednostki. 
Dokładnie. Aby odrzucić 
bardzo ważne uchwały, 
takie jak: o oznaczeniu naj
wyższej sumy zobowiązań, 
wystarczyło 229 głosów 
„przeciw” przy 147 „za”. 
Uchwałę w sprawie termo- 
modernizacji odrzucono 
225 głosami „przeciw”, przy 
133 „za”. Projekt „Jessica” 
poległ, ponieważ 181 gło
sów było „przeciw”, a 146 

„za”, czyli uchwałę odrzu
cono 35 głosami. Niezwykle 
ważna uchwała dotycząca 
sprzedaży spornej nieru
chomości NORD przeszła 
117 głosami „za” przy 91 
„przeciw”!? I tak napraw
dę firma NORD i państwo 
Gładyszowie mogą się czuć, 
jako jedni z nielicznych, za
dowolenie z wyników Wal
nego Zgromadzenia. My 
również uważamy, że wy
negocjowanie, po rozmo
wach trwających prawie 
rok, sprzedaży nierucho
mości, na której znajduje się 
sporny pawilon NORD, jest 
dobrym rozwiązaniem. To 
kompromis, z którego obie 
strony mogą być równo nie
zadowolone. Spółdzielnia z 
powodu zbyt niskiej ceny, 
NORD z powodu tego, że 
nie dostanie 5,5 miliona zł 
zwrotu nakładów. W oce
nie zarządu to dużo lepsze 
rozwiązanie niż spór sądo
wy, którego wynik trudno 
przewidzieć. Nawet wygra
nie tego sporu, mogłoby się 
okazać dla nas „pyrruso- 
wym zwycięstwem”.

Niedawno pisaliśmy w 
Tygodniu Rybnickim, o tym 
że sąd wznowił umorzone 
przez prokuraturę postę
powanie w sprawie byłych 
członków zarządu RSM, 
Stanisława L. i Marka G., 
którzy podpisali niekorzyst
ną dla spółdzielni umowę 
z NORDEM. Jaki może 
to mieć wpływ na zgodę 
Walnego Zgromadzenia, 
dotyczącą sprzedaży nieru
chomości NORD?
To sprawa karna, którą bę
dzie wyjaśniana ponownie. 
Biegnie ona niezależnie od 
porozumienia cywilnopraw
nego z NORDEM, które wy
negocjował obecny zarząd. 
W tej sprawie ma być do
datkowo przesłuchana, w 

5 czerwca odbyło się pierwsze 
posiedzenie nowej Rady Nad
zorczej, na którym dokonano 
wyboru prezydium. Przewodni
czącym Rady Nadzorczej RSM 
został Kazimierz Zięba, zastęp
cą przewodniczącego Jarosław 
Lewandowski, a sekretarzem 
Elżbieta Kiljan.

charakterze świadka, pani 
mecenas Danuta B., która 
doradzała i opiniowała tę 
umowę. Jest to o tyle istot
ne, że poprzedni zarząd bro
ni się, twierdząc, iż działał 
pod wpływem błędu - czyli 
nie wiedział co podpisuje !? 
Jest więc istotne, z punktu 
widzenia procesowego, czy 
i kto wprowadził poprzedni 
zarząd w błąd, czy też były 
zarząd zwyczajnie „ściem
nia”.

Wymieniona przez pana 
Danuta B., została człon
kiem nowej Rady Nadzor
czej i będzie teraz radzić 
i nadzorować obecnemu 
zarządowi. Czy to nie jest 
dziwna sytuacja?
Zdecydowanie dyskomfor
towa dla obecnego zarzą
du, ale chyba również dla 
pani Danuty B.. Wierzę, że 
jej również, jako członkowi 
spółdzielni, Rady Nadzor
czej i prawnikowi, zależy 
na całkowitym wyjaśnie
niu tej sprawy i nie odmó
wi zeznań, zasłaniając się 
tajemnicą zawodową. Być 
może najlepszym rozwiąza
niem, do czasu ostatecznego 
wyjaśnienia tej sprawy, jest 
zawieszenie członkostwa w 
Radzie Nadzorczej, co było
by zgodne z zasadami etyki 
prawniczej. Ale tu decyzja 
należy do samej zaintereso
wanej lub nowej Rady Nad
zorczej. ■



16 Maroko-Nowiny Tygodnik RYBNICKI • wtorek, 24 czerwca 2014 r.

Dzieci rodzicom
W Rybnickim Centrum 

Kultury odbył się koncert 
„Dzieci Rodzicom”, który był 
podsumowaniem całorocz
nego dorobku artystycznego 
wszystkich grup tanecznych 
z Młodzieżowego Domu Kul
tury w Rybniku. W imprezie 
zaprezentowało się czterna
ście zespołów, to jest ok. 300 
tancerzy, którzy na co dzień 
ćwiczą i trenują pod czujnym 
okiem Moniki Floryszak, Ilo
ny Myszki i Marzeny Butył- 
kin.

Podczas koncertu zostały 
rozdane nagrody dyrektora

Wakacyjne spotkania w Bajkowej Krainie
Filia nr 18 Powiatowej i 

Miejskiej Biblioteki Publicz
nej w Rybniku zaprasza 
dzieci w dwóch grupach 
wiekowych do udziału w 
spotkaniach, które odbywać 
się będą w okresie wakacji. 

za szczególnie wyróżniają
cą się postawę na zajęciach, 
zaangażowanie oraz pozy
tywne współtworzenie wi
zerunku MDK. Wręczyła je 
Barbara Zielińska, dyrektor 
MDK w Rybniku.

- Impreza cieszyła się bar
dzo dużym zainteresowa
niem, gdyż na kilka dni przed 
widowiskiem wszystkie bile
ty zostały wyprzedane, nato
miast w dniu koncertu sala 
widowiskowa Rybnickiego 
Centrum Kultury była wy
pełniona po brzegi - cieszą 
się organizatorzy. (r)

W poniedziałki i czwartki 
w bibliotece przy ul. Orze- 
powickiej w godzinach od 
10.00 do 11.00 dzieci będą 
mogły przenieść się do Baj
kowej Krainy. Zajęcia prze
znaczone są dla dwóch grup

Chrońmy 
nasze lasy!
Uczniowie Gimnazjum nr 6 
Mistrzostwa Sportowego z 
Oddziałami Integracyjnymi 
wzięli udział w grze tereno
wej „Chrońmy nasze lasy” 
w ramach obchodów Świa
towego Dnia Ochrony Śro
dowiska. Uczniowie wraz z 
nauczycielami musieli od
naleźć stanowiska ukryte w 
lesie, korzystając z przygoto
wanych map terenowych, a 
następnie rozwiązać przygo
towane dla nich zadania.
Za przygotowanie i przebieg 

wiekowych: dzieci do lat 5 
oraz od 6 do 12 lat. Podczas 
spotkań dzieci będą mogły 
zobaczyć pojazdy, które naj
szybciej przeniosą je do Baj
kowej Krainy, zobaczyć jakie 
trendy modowe obowiązują

Uczniowie z Gimnazjum nr 6 wzięli udział w grze terenowej

Światowego Dnia Ochrony
Środowiska odpowiedzialni 
byli nauczyciele przedmio- 

bajkowe postacie, będą mo
gły pozyskać wakacyjnych 
przyjaciół oraz pochwalić 
się wakacyjnymi doma
mi. Będą również wysyłać 
widokówki z biblioteki, a 
także poszukiwać waka

tów przyrodniczych: Joanna 
Kozaczuk, Agnieszka Jawor
ska i Radosław Gruchacz. (r)

cyjnych pamiątek. - Celem 
spotkań będzie budowanie 
pozytywnego wizerunku 
bibliotekarza i biblioteki, 
rozpowszechnianie książki 
wśród dzieci - informują or
ganizatorzy. (ska)

Z NOTATNIKA
strażnika

15 CZERWCA. Mieszkaniec ul. 
Dworek powiadomił strażników o 
lezącym w pobliżu sklepu spożyw
czego mężczyźnie. Okazało się, że 
był on tak pijany, że spadł ze śmiet
nika i uderzył głową w chodnik. Po 
sprawdzeniu jego stanu zdrowia 
przez pogotowie ratunkowe, męż
czyzna trafił do izbywytrzeźwień.

15 CZERWCA. Na prośbę miesz
kańców Niedobczyc strażnicy 
dwukrotnie przeprowadzali kon
trole pod kątem spożywania al
koholu i zakłócania ciszy i spokoju 
publicznego pomiędzy ul. Andersa 
i Paderewskiego. Zdaniem osoby 
zgłaszającej grupa młodzieży roz
paliła sobie ognisko i spożywała 
alkohol. Strażnicy nie potwierdzili 
obaw osoby zgłaszającej. Młodzi 
ludzie piekli kiełbaski, nie popeł
niając żadnych wykroczeń.

16 CZERWCA. Jeden z działkowi- 
czów powiadomił straż miejską o 
opalaniu kabli na terenie ROD przy 
ul. Brzozowej w Rybniku. Na wska
zanym w zgłoszeniu telefonicznym 
terenie nie opalano kabli, lecz wła
ściciel ogródka spalał chwasty, co 
również jest zabronione. W związ
ku z ujawnionym wykroczeniem 
strażnicy przeprowadzili rozmo
wę pouczającą z nieświadomym 
działkowcem.

Bezpłatne półkolonie w gimnazjum
Wielkimi krokami zbliżają 

się wakacje. Wydawać się 
może, że podczas wakacji 
od szkoły odpoczywają za
równo dzieci, jak i ich rodzi
ce. Nic bardziej mylnego - to 

właśnie na ich głowy spada 
obowiązek zapewnienia po
ciechom opieki. Z różnych 
powodów rybnickie dzieci 
pozostają w mieście na czas 
wakacji, a niestety najmłodsi 

często nudzą się w domu.
Aby temu zapobiec Gimna
zjum nr 6 Mistrzostwa Spor
towego w Rybniku zaprasza 
na półkolonie dla dzieci i 
młodzieży, które są doskona

łą alternatywą dla nudy, sa
motności i „nicnierobienia”. 
Uczniów szkół podstawo
wych oraz gimnazjalnych 
organizatorzy zapraszają na 
zajęcia w dwóch turnusach: 

I turnus 30.06 - 4.07 w godzi
nach od 9 00 do 14 00, II tur
nus 7.07 - 11.07 w godzinach 
od 9 00 do 14 00.

Spotkania będą miały miej
sce na terenie Zespołu Szkół 
nr 3, przy ulicy Orzepowic- 
kiej 15a w Rybniku. Zajęcia 
poprowadzą nauczyciele

Gimnazjum nr 6 w Rybni
ku. Zapisy i informacje 
przyjmuje sekretariat szko
ły pod numerem telefonu: 
32 42 27 081. W razie dużej 
ilości chętnych o przyjęciu 
decyduje kolejność zgłoszeń. 
Udział w półkoloniach jest 
bezpłatny. (r)

REKLAMA

Z tym kuponem rabatu na światła
dzienne oraz specjalna cena na opony

TUNING

www.tuning-world.na.allegro.pl
onem 10% rabatu na światta Rybnik, ul. Zebrzydowicka 136

Tel. 506 626 987

POLECAMY

SPORT NOWINY
www.sportnowiny.pl
informacje ■ wyniki ■ zapowiedzi

http://www.tuning-world.na.allegro.pl
http://www.sportnowiny.pl
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RYBNICCY
NAUCZYCIELE
mistrzami
Polski w plażówce

Na terenie ośrodka MOSiR 
w Żorach odbyły się drugie 
mistrzostwa Polski pracow
ników oświaty w siatkówce 
plażowej. Najlepsi okazali 
się rybniczanie.

W imprezie uczestniczy
ło siedem drużyn. Każda 
składała się z trzech graczy 
plus jeden rezerwowy. Za
wody zostały rozegrane sys
temem każdy z każdym do 
dwóch wygranych setów do 
21 punktów. Mimo bardzo 
kapryśnej pogody turniej 
udało się rozegrać beż żad
nych kłopotów. Siatkarze 
walczyli równocześnie na 
trzech nowo wybudowa
nych boiskach. Mistrzami 
Polski zostali nauczyciele z 
Rybnika, którzy zdobyli kom
plet punktów wygrywając 
wszystkie mecze. Drużynę
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Wojciech Kasperski, Artur Duda i Krzysztof Paździerski
- mistrzowie Polski nauczycieli w siatkówce plażowej

Tancerze z Młodzieżowego 
Domu Kultury z sukcesami

Mini Reflex zdobył 1. miejsce podczas festiwalu w Pszowie

W Miejskim Ośrodku Kul
tury w Pszowie odbył się 
Przegląd Zespołów Tanecz
nych. Podczas festiwalu za
prezentowało się 85 zespołów 
tanecznych z Opola, Jaworz
na, Czeladzi, Siemianowic, 
Rybnika, Żor, Czerwionki- 
-Leszczyn, Marklowic, Wodzi
sławia Śląskiego, Jastrzębia 
Zdroju i Pszowa. Dobrze 
podczas imprezy zaprezento
wały się zespoły z MDK. Mini 

Klasyfikacja mistrzostw 
Polski pracowników oświaty w 

siatkówce plażowej: 1. Rybnik,

2. Radom, 3. Żory, 4. Nysa, 5. 

Cieszyn, 6. Ruda Śląska, 7. 

Wrocław.

tworzyli Wojciech Kasper
ski, na co dzień nauczyciel 
w Gimnazjum nr 2 na No
winach oraz trener Volleya 
Rybnik, Krzysztof Paździer- 
ski oraz kapitan Artur Duda, 
który został wybrany najlep
szym zawodnikiem imprezy. 
Dodajmy, że rybniczanie już 
niebawem będą reprezen
towali Polskę na między
narodowej spartakiadzie 
nauczycieli, która odbędzie 
się w Bułgarii. (kp)

Reflex zdobył 1. miejsce (kat. 
show dance do 10 lat), a ze
spół Reflex uplasował się na 
3. pozycji (kat. show dance 
powyżej 16 lat) - choreograf 
Monika Floryszak, natomiast 
zespół Efekt wywalczył 1. 
miejsce (kat. inna forma tań
ca powyżej 16 lat). Poza tym 
Figiel i Inspiracja wywalczy
ły 3. miejsce (kat. inna forma 
tańca 12-15 lat) - choreograf 
Marzena Butyłkin. (r)

ZDJĘCIE TYGODNIA: LEPIEJ PÓŹNO NIŻ WCALE

www.salony-expert.pl

30% 20%
PONIEDZIAŁEK

60 zł
77 zł
84 zł

72 zł
88 zł
96 zł

włosy krótkie 
włosy średniej dł 
włosy długie

włosy krótkie 
włosy średniej dł 
włosy długie

Rybnik, ul. Gliwicka 26 
tel. 32 422 63 34 
pn 9-16, wt-pt 9-18, sob 8-14

PROFESJONALNE
SALONY FRYZJERSKIE

WTOREK, ŚRODA 

CZWARTEK

Ffl salonyexpertrybnik

Po wielu 
miesiącach 
oczekiwań, na 
ul. Chabrową 
dotarły kubły 
do segregacji 
śmieci. Można 
powiedzieć: 
lepiej późno niż 
wcale.

LIPIEC

SIERPIEŃ

OFERTA WAKACYJNA
NA FARBOWANIE LUB PASEMKA GOLDWELL

Największy wybór kosmetyków do włosów w mieście 
\ Najniższe ceny

expert- kosmetyki.pl Rybnik, ul.Gliwicka 26 pn-pt: 8.00-18.00, sob: 9.00-13.00

http://www.salony-expert.pl
kosmetyki.pl
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Słońce Japonii w Rybniku Wiemy, gdzie wypijesz najlepszą kawę
Brakowało takiego miej

sca w Rybniku, gdzie można 
zjeść pysznie, lekko, zdrowo, 
świeżo, kolorowo, ale przede 
wszystkim inaczej.

Nowo otwarta restauracja 
„Japan Sun SUSHI & GRILL” 
to głównie kuchnia japońska z 
ogromnym naciskiem na sushi 
i grillowane ryby, ale zjemy tu 
także pyszne sałatki i niesamo
wite desery jak creme brulee 
z zielonej herbaty czy lody se
zamowe. Napijemy się także 
najlepszych gatunków zielonej 
herbaty, a już wkrótce także naj
lepszych win z całego świata. 
Jak twierdzą właściciele Mar
cin Banaszak i Grzegorz Gaw
łowski - sushi można się bawić 
na milion sposobów, dlatego 
w „Japan Sun” możemy zjeść 
zarówno klasyczne hosomaki, 
futomaki, uromaki czy sushi 
nigri jak i wariacje na ich temat, 
które zapewne zaspokoją naj
bardziej wymagające podnie
bienia. Uprzedzają również, że 

jedzenie surowej ryby jest bar
dzo specyficznym doznaniem, 
dlatego osobom zaczynających 
przygodę z sushi proponują su- 
shi z lekko opiekaną lub grilowa- 
ną rybą. Natomiast smakoszom, 
którym ten smak jest dobrze zna
ny gwarantują najlepsze sushi w 
regionie. Dla niezorientowanych 
w japońskiej kuchni pomocą słu
żą zarówno dokładne opisy po
traw w menu, ale także kelnerki, 
które pokażą nawet jak trzymać 
pałeczki. To miejsce wyróżnia 
się swoim podejściem do pro
duktu. Do dobrego sushi po
trzebne są składniki najwyższej 
jakości i pierwszej świeżości. 
Dlatego zapowiada się że wła
śnie w tym miejscu będzie nam 
dane zjeść nie tylko pierwszej 
klasy sushi ale także naprawdę 
świeże ryby. W kwestii cen rów
nież miłe zaskoczenie, bo rolkę 
sushi zjemy już od 10 zł, a świe
żego dorsza z frytkami i surówką 
od 25 zł. Dlatego jest to idealne 
miejsce nie tylko na lunch czy

romantyczną kolacje, ale tak
że na rodzinny obiad, bo w 
menu uwzględniono również 
najmłodszych gości, a w re
stauracji znajduje się kącik dla 
dzieci.

Wszystko jest tu przemyślane 
i ma swoje miejsce. Począwszy 
od minimalistycznego wystro
ju, który pozwala nam skupić 
się na bogactwie podniebienia, 
a skończywszy na podanym na 
szklanych tacach sushi, które 
oszołamia perfekcją wykona
nia i bogactwem smaków i ko
lorów. Dlatego jeśli nie chcesz 
po prostu jeść, ale jeść pięknie 
musisz koniecznie odwiedzić 
to miejsce.

JajMUiświ ♦
SUSHI& GRILL

Rybnik, ul. Kościelna 4 
tel. 570 793 850 

pn-sob 12-22, nd 12-21

Już niedługo na słodkiej 
mapie Rybnika pojawi się 
kolejne smaczne miejsce, 
gdzie będzie się można 
spotkać się z przyjaciółką, 
odpocząć w trakcie zaku
pów czy wpaść z rodziną 
podczas niedzielnego spa
ceru.

1 lipca swoje podwoje 
przy ulicy Powstańców 4 w 
Rybniku otwiera PIANKA 
CAFE, miejsce ze szczególną 
kawą, domowymi wypieka
mi i przepysznymi deserami. 
Kawa, której będzie można 
się napić w PIANCE pocho
dzi z Guatemali, ziarna zbie
rane są ręcznie i wypalane 
w Polskiej palarni na kilka 
dni przed tym zanim trafi 
do młynka. O jej świeżości 
jak mówią właściciele - ma 
świadczyć właśnie pianka, 
która po podaniu jeszcze 
buzuje na kawie. Oczywi
ście jeśli jest dobra kawa, 
do pełni szczęścia nie może 
zabraknąć czegoś słodkie
go. Domowe ciasta i torty 
z naturalnych produktów 
oraz desery i lody okraszo
ne sezonowymi owocami 
i prawdziwą bitą śmietaną 
to kolejny atut tego miejsca. 
Za domowymi wypiekami 
PIANKA CAFE będzie stała 
ponad 20-letnia tradycja żor
skiej piekarni KARWOT, któ
rej wyroby są produkowane 
według tradycyjnych recep-

PIANKA CAFE to miejsce dla każdego

tur, dopracowywanych przez 
lata i przez lata uwielbianych 
przez żorzan. Właściciele 
mają nadzieję, że ich ciasta i 
torty pokochają także rybni- 
czanie, bo w PIANCE zjemy 
nie tylko najlepsze tradycyjne 
wypieki jak uwielbiany przez 
Ślązaków kołocz, ale również 
ciasta i torty z dodatkiem se
zonowych owoców. Tych, któ
rym ciężko będzie się rozstać 
się ze smakiem piankowych 
słodkości uspokajamy. Ciasta 
i torty będzie można zjeść nie 
tylko na miejscu, ale również 
zamówić do domu. Nie zapo
mniano również o wielbicie
lach lżejszych przekąsek, na 
których będą czekały świeżo 
wyciskane soki warzywne i 
owocowe. Mamy nadzieję, że 
PIANKA CAFE stanie się tak

że ulubionym miejscem wie
czornych, weekendowych 
spotkań rybniczan - dodają 
właściciele - bo kawa to nie 
jedyny napój z pianką w tym 
miejscu.

Rybnik
ul. Powstańców Śl. 4 

pn - czw: 9-20 
pt - sb: 9-22

nd: 10-21

REKLAMA

Zyj aktywnie i zdrowo!

CZERWCOWEJ OFERTY!

w zależności od zabiegu

prądy,laser,ultradźwięki solux.magnetoterapia i.t.p 
ze skierowaniem od lekarza

ZAKŁAD REHABILITACJI LECZNICZEJ 
zaprasza nauczycieli do skorzystania z niecodziennej oferty:

1. KĄPIEL PEREŁKOWA I MASAŻE WODNE: 8 -14 zł 
w zależności od zabiegu

2. ZABIEGI FIZYKOTERAPII:
prądy, laser, ultradźwięki, solux, magnetoterapia i.t.p - ze skierowaniem od lekarza)

3. DRENAŻ UMFATYCZNY PRZY OBRZĘKACH
I ZABURZENIACH KRĄŻENIA W NOGACH: 16 zł |

4. MASAŻ LECZNICZY: |24x32 zł ,
5. WIZYTA U ORTOPEDY: 50 zł

nauczycielem ?

KORZYSTAJ'
PROMOCJA

Zapraszamy wszystkie osoby, które 
u kończyły 50 rok życia do skorzystania 
z naszej

-KĄPIEL PEREŁKOWA I MASAŻE WODNE 7-12 zł 

-ZABIEGI FIZYKOTERAPII 4-12 zł 

-DRENAŻ UMFATYCZNY PRZY OBRZĘKACH I ZABURZENIACH
KRĄŻENIA W NOGACH 14 zł

-MASAŻ LECZNICZY (CZĘŚCIOWY LUB CAŁEGO KRĘGOSŁUPA) - ODPOWIEDNIO

-WIZYTA U ORTOPEDY 50 zł

UWAGA:
/zy zakupie usług I

LUB GROTĘ SOLNĄ j
GRATIS! A

21 zł LUB 28 zł

Oferta ważna od poniedziałku do piątku.

Informacje pod nr tel. 32 739 1 8 99 WGW. 27
lub w recepcji Rehabilitacji (I piętro basenu) oraz na

PROMOCJA WAŻNA DO KOŃCA SIERPNIA PO OKAZANIU LEGITYMACJI NAUCZYCIELA 
OFERTA WAŻNA OD PONIEDZIAŁKU DO PIĄTKU

www.fundacjarybnik.pl
STAŁA OFERTA DLA POZOSTAŁYCH KLIENTÓW - 

PRZY ZAKUPIE SERII 10 ZABIEGÓW 
9 i 10 GRATIS!

FUNDACJA ELEKTROWNI RYBNIK

J' -/ » ZAKŁAD REHABILITACJI
W i W leczniczej

Rybnik, ul. Podmiejska

tel. 32 7391899 wew. 27

http://www.fundacjarybnik.pl
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■ WYWIAD - Z Moniką Grzeszkowiak, właścicielką Centrum Twórczego Rozwoju Edusmyk rozmawiamy o ofercie placówki jak również zbliżających się półkoloniach.

Półkolonie dla dzieci. Coś z niczego i przygoda z Chinami
Marek Pietras: Centrum 
Twórczego Rozwoju Edu- 
smyk, co to za miejsce?
Monika Grzeszkowiak: 
Nasza placówka to nie 
jest typowe przedszkole. 
Wcześniej była to Akade
mia Malucha Demi. Teraz 
przekształciliśmy się w 
Centrum Twórczego Roz
woju Edusmyk. Skupiamy 
się obecnie na tworzeniu 
warsztatów ogólnorozwo
jowych dla dzieci. Chcieli- 
byśmy, aby w przyszłości

było to miejsce, gdzie będą 
się również spotykać mamy 
i będą się wymieniać swo
imi doświadczeniami. Wy
chowanie dzieci to złożony 
problem, a mamy często 
są zostawiane same sobie. 
Chcemy to zmienić.
Kto dziś może korzystać w 
waszych usług?
Dzieci w wieku od 2 do 6 lat. 
Mogą u nas przebywać od 
godziny 7.00 do 15.30. My 
nie działamy wg kalendarza 
szkolnego, dlatego w każdej

FO
T.

 M
A
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K
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A
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Dzieci w wakacje nie muszą się nudzić

chwili można do nas przyjść 
i zapisać swoje dziecko do 
naszej placówki.
Co zainteresowani rodzice 
znajdą w waszej ofercie? 
Mamy grafik zajęć, który 
zbudowany jest na zasa
dzie bloków tematycznych. 
Rodzice mogą sobie wy
brać, w jakich zajęciach ich 
dziecko ma uczestniczyć. Są 
bloki muzyczne, plastyczne, 
pod kątem terapeutycznym, 
ponieważ zajmujemy się 
również dziećmi z różnymi 
upośledzeniami.
Podczas zbliżających się 
wakacji, planują państwo 
zajęcia specjalne.
Dokładnie. W naszych za
jęciach będą mogły brać 
udział również starsze dzie
ci, czyli te do 10. roku życia. 
Będą to takie półkolonie, 
zbudowane z dwóch blo
ków tematycznych.
Jakich?
Pierwszy dotyczy arteterapii 
i nosi nazwę „Coś z niczego”. 
Będą to zajęcia plastyczne z 
wykorzystaniem materia
łów recyclingowych, które 
rozwijają w naszych dzie
ciach wyobraźnię, poszerza
ją ich horyzonty manualne, 
a także uczą, jak żyć w zgo-

dzie z naturą. Wykorzy
stując materiały przyjazne 
środowisku, wyczarujemy 
coś niesamowitego. Dzieci 
zobaczą jak można zrobić 
zabawki, gry planszowe. 
Dodatkowo poznają tech
niki plastyczno-techniczne 
jak: decoupage, filcowanie, 
malowanie na szkle czy me
taloplastykę. Będą również 
warsztaty ceramiczne. 
A drugi blok tematyczny?
Drugi nosi nazwę „Przygo-

da z Chinami”. Chodzi nam 
o to, aby dzieci zapoznały 
się z kulturą Wschodu. Bę
dziemy chcieli pokazać im 
różne formy relaksacyjne, 
jak może działać spokojna 
muzyka. Nauczymy się ka
ligrafii chińskiej, jeść pałecz
kami, będziemy poznawać 
chińskie bajki z morałem. 
Na pewno nie będzie nud
no.
Kiedy planujecie organizo
wać te półkolonie?

Centrum Twórczego Rozwoju
Edusmyk
Rybnik, ul. Grunwaldzka 46
Tel. 513 923 749
Mejl: iluminate@interia.pl

Pierwsza tura w lipcu (od 7 
do 11), druga w sierpniu (od 
4 do 8). Będą trwały tydzień, 
po cztery godziny dziennie. 
Maksymalnie w grupie 
może być 10 osób. ■

REKLAMA

^CIBOV^

NOWY 
KIERUNEK

Racibórz

REKRUTACJA
TD\A/ ZAREJESTRUJ SIĘ KWA! JUŻ DZIŚ NA

www.sir.pwsz.raciborz.edu.pl

20

ul. Słowackiego 55

REKLAMA

Podnieś swoje kwalifikacje

Dwuletnie i Jednoroczne Szkoły Policealne
(NIE WYMAGAMY MATURY)

Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych 
Kursy
Nowe ciekawe kierunki:
• dekorator wnętrz
• ekspedytor
• geolog
• informatyka

• konsultant ds. żywienia
■ ogrodnik terenów zielonych
• opiekunka dziecięca domowa
• sekretarka

NOWY 
KIERUNEK

BEZPIECZEŃSTWO PAŃSTWA

ADMINISTRACJA

PEDAGOGIKA LICENCJACKIE
i INŻYNIERSKIE

BEZPŁATNE
STUDIA STACjonarne

ARCHITEKTURA I URBANISTYKA

AUTOMATYKA I ROBOTYKA 1 akademik
pływalnia

stołówka

stadion

CENTRUM NAUKI I BIZNESU
OGÓLNOPOLSKA SIEĆ SZKÓŁ POLICEALNYCH

Re krutacja trwa!

E
lko u nas pisemna gwarancja I 
u jakichkolwiek ukrytych opłat. 1 
Wybi e rz najlepszą ofertę.J

Przy zapisaniu do szkoły otrzymasz 
bon
*ilość bonów ograniczona, decyduje kolejność zapisów

lOOzł na wakacje!
www.zak.edu.pl/formuLarz

RVbilik infolinia: 801100 777
Plac Wolności 13 (I piętro), tel. 32 423-09-09 WWW.Zak.6dU.pL

* szczegóły i regulamin oferty dostępne w sekretariacie ■

RYBNICKIE CENTRUM EDUKACJI ZAWODOWEJ
CENTRUM KSZTAŁCENIA USTAWICZNEGO ORAZ PRAKTYCZNEGO

NOWOŚĆ!!!

■ BEZPŁATNE KWALIFIKACYJNE KURSY ZAWODOWE
ZDOBYCIE ZAWODU W KRÓTKIM CZASIE

■ GÓRNIK EKSPLOATACJI PODZIEMNEJ Wydajemy bezpłatnie
■ OPERATOR OBRABIAREK SKRAWAJĄCYCH

I INNE KWALIFIKACJE © 516 148 195
■ KURSY ZAWODOWE, m.in. ,e9itymacje
■ SPAWANIE upewniające
■ OPERATOR WÓZKÓW WIDŁOWYCH
■ PROGRAMOWANIE I OBSŁUGA OBRABIAREK CNC

EDUKACJA ARTYSTYCZNA
W ZAKRESIE SZTUK PLASTYCZNYCH

SOCJOLOGIA

FILOLOGIA /ANGIELSKA, GERMAŃSKA, SŁOWIAŃSKA/

najnowocześniejsza
w powiecie 

biblioteka

WYCHOWAŃ E F ZYCZNE
siłownia

Nauka bezpłatna 

■ SZKOŁY DLA DOROSŁYCH: 
■ SZKOŁA POLICEALNA 

- technik administracji 
- technik informatyk 

- technik BHP 
- technik florysta 

- technik rachunkowości

1

TANIO / WYGODNIE / BLISKO DOMU 
/ STABILNA, PAŃSTWOWA UCZELNIA

■ LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE 
możliwość rozpoczęcia nauki 

od drugiego roku po ZSZ

Rybnik, ul. Św. Józefa 30 © 32 42 22 433

mailto:iluminate@interia.pl
http://www.sir.pwsz.raciborz.edu.pl
http://www.zak.edu.pl/formuLarz
http://WWW.Zak.6dU.pL
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Już we wrześniu kolejne „RePeFeNe”
Dom Kultury w Rybniku- 

-Chwałowicach, Klub Filmu 
Niezależnego i Instytu
cja Filmowa Silesia-Film 
zapraszają do udziału w 
kolejnej edycji festiwalu 
„RePeFeNe”. Jego celem 
jest prezentacja szerokiej 
publiczności, tym samym 
promocja, filmów niezależ
nych.

W tym roku część konkur
sowa została podzielona na 
dwie kategorie. Pierwsza 
obejmuje filmy fabularne, 
dokumentalne oraz ekspe
rymenty lub video-arty i jest 
przeznaczona dla filmowców 

nieprofesjonalnych. Druga 
kategoria to konkurs etiud 
studenckich; wliczając filmy 
dyplomowe.

Filmy do konkursu należy 
zgłaszać do 22 sierpnia. Do 
tego dnia należy przesłać 
film, kartę zgłoszenia i do
wód wpłaty za przesłane fil
my na adres: Dom Kultury w 
Rybniku-Chwałowicach 44
-206 Rybnik, ul. 1 Maja 91B z 
dopiskiem „XIII RePeFeNe”. 
Karta zgłoszenia dostępna 
jest na stronie: www.repe- 
fene.pl. Kartę można także 
otrzymać pisząc na maila: 
repefene@gmail.com.

Nadesłane filmybędąwstęp- 
nie selekcjonowane i tylko 
najlepsze z nich zostaną 
dopuszczone przez organi
zatorów do części głównej 
konkursu. O dopuszczeniu 
filmu do części konkurso
wej będą decydowały: walo
ry artystyczne, treść filmu, 
jego estetyka i oryginal
ność. Organizator zastrzega 
sobie prawo do prezentacji 
filmów niezakwalifikowa- 
nych (do drugiego etapu) 
w rybnickich klubach pod
czas imprez towarzyszą
cych „RePeFeNe”. Autorzy 
filmów zakwalifikowanych 

do konkursu zostaną poin
formowani o tym fakcie te
lefonicznie lub e-mailowo do 
31 sierpnia.

Filmy zakwalifikowane do 
konkursu zostaną zaprezen
towane szerszej publiczności 
14 września.

Filmy oceniać będzie po
wołane przez organizatora 
jury. W każdej kategorii zo
stanie przyznana nagroda 
dla najlepszego filmu. Na
grodzone filmy otrzymują 
oryginalne statuetki festi
walowe.

Spośród filmów, które 
otrzymają nagrodę w katego-

Festiwal „RePeFeNe” na stałe wpisał się już w kalendarz 
najważniejszych imprez regionu

rii fabuła, dokument lub vi- 
deo-art oraz spośród filmów 
kategorii etiudy studenckiej 
jury wyłoni najlepszy film 
festiwalu, który otrzyma 

nagrodę pieniężną GRAND 
PRIX. Wartość nagrody za
leżna będzie od środków 
finansowych pozyskanych 
z opłat wpisowych. (opr. pm)

czerwiec

24
wtorek

Slajdowisko podróżnicze
Start o godz. 18.00, wstęp 
wolny. Dom Kultury w 
Rybniku-Chwałowicach 
zaprasza na slajdowisko

„Travelbusem w nieznane”. Zaprasza
my do zwiedzania Europy Zachodniej 
z ekipą Travelbusa. Wehikuł podróżni
czy - 32-letni Travelbus. Miejsc w busie 
- bez ograniczeń! Ekipa zabierze Was w 
podróż po najciekawszych zakątkach 
takich Państw jak: Czechy, Austria, 
Włochy, San Marino, Francja, Mona
ko, Hiszpania, Gibraltar. Zajedziemy aż 
do samej Portugalii! Po czym wrócimy 
przez Hiszpanię, Francję, zajeżdżając 
po sam Paryż i zahaczając w drodze 
powrotnej o Belgię, Luxemburg oraz 
Niemcy. Opowiedzą również jak szyb
ko i sprawnie naprawić podstawowe 
usterki busa, wykorzystując do tego 
choćby puszki aluminiowe po napo
jach. Nie zabraknie niecodziennych 
przygód, nawet tych z policją - włoską, 
francuską, hiszpańską czy też z funk
cjonariuszami z Gibraltaru. Zobaczymy 
ciekawą galerię zdjęć okraszonych hu
morem, który dopisywał podróżnikom 
przez całe 24 dni podróżowania.

Kabaret Moralnego 
Niepokoju w Czerwionce

Start o godz. 17.00, bilety 
50 zł. Centrum Kultural- 
no-Edukacyjne w Czer- 
wionce-Leszczynach za

prasza na występ Kabaretu Moral
nego Niepokoju. Niepokorna piątka 
tym razem wystąpi z programem 
„Pogoda na suma". Przeżyjemy min

czerwiec

24
wtorek

próbę generalną spektaklu podczas 
której aktorzy zmęczeni występami 

w reklamach na potęgę mylą kwe
stie, przyjrzymy się Polsce oczami 
powracającego do kraju kibica Euro 
2012 i zwiedzimy mieszkanie nuwo

rysza z nim w roli przewodnika.

Kino dla dzieci w Niewiadomiu
Start o godz. 17.00, 
wstęp wolny. Dom Kul
tury w Rybniku-Niewia- 
domiu zaprasza dzieci,

w każdą środę o godz. 17.00, na 
filmyfamilijne,przygodowe lub ko
mediowe. Wstęp jest bezpłatny. 25 
czerwca dołącz do Barbie i wspólnie 
z nią weź udział w niezwykle barw
nej, współczesnej baśni o modzie, 
przyjaźni i dobrej zabawie. Barbie 
i jej pies Cekin lecą do Paryża, aby 

odwiedzić ciocię dziewczynki i pro
wadzony przez nią, niezwykły dom 
mody.

planowania nietypowego wyjazdu! 
Oprócz filmu wydarzeniu towarzy
szyć będzie mnóstwo konkursów i 

wspaniałych atrakcji.

Premiera w Klubie Energetyka

czerwiec

25
środa

czerwiec

26
czwartek

Czerwcowa Ladies Night
Start o godz. 19.30, bilety 
19 zł. Aby dobrze rozpo
cząć sezon letni i przy
gotowania do wakacji,

26 czerwca Cinema City zaprasza na 
kolejny wieczór z cyklu Ladies Night. 
Rewelacyjna komedia „Rodzinne re
wolucje" zabierze wszystkie panie 
do dzikiej Afryki i zainspiruje do za-

Start o godz. 19.00, 
wstęp wolny. Zaprasza
my na premierę spekta
klu „Oblężenie" Teatru Z 

Nazwą! w reżyserii Jadwigi Dem-
czuk-Bronowskiej. Sztuka Jose San- 
chis Sinisterra ,,Oblężenie Lenin
gradu" zauroczyła zespół i sprowo
kowała do przygotowania własnej 
adaptacji i napisania scenariusza 
w oparciu o tekst hiszpańskiego 
dramaturga. ,,Oblężenie..." to pełne 
tajemnic i groteskowo-sarkastycz- 
nych podtekstów dialogi skaza
nych na siebie kobiet, walczących o 
to „coś więcej"... ale czy ta intrygują
ca walka w zamkniętym kręgu ma 
jeszcze sens? Premiera spektaklu 
odbędzie się w siedzibie Fundacji 
Elektrowni Rybnik.

czerwiec

27
piątek

Noc z „Władcą Pierścieni”
Start o godz. 22.00, bilety 
29 zł. ENEMEF: Noc Reży
serskich Wersji Władcy 
Pierścieni ponownie na

wielkim ekranie w Multikinie na spe
cjalne życzenie widzów! Ten mara
ton to doskonała okazja, żeby zoba
czyć trylogię J.R.R. Tolkiena w wer
sjach reżyserskich. Wszystkie trzy 
części Władcy Pierścieni zaliczane są 
do przełomowych i najważniejszych 
filmów w historii kina.

czerwiec

30
poniedziałek

Start o godz. 19.00, bile
ty 13 zł. DKF „Ekran" za
prasza do Rybnickiego 
Centrum Kultury na pro

jekcję filmu „Blue Jasmine". Jasmine
(Cate Blanchett) przywykła do wy
godnej egzystencji u boku męża- 
-biznesmena Hala (Alec Baldwin). 
Do świata luksusowych rezydencji 
i limuzyn, kolacji w najdroższych 
restauracjach Nowego Jorku i za
kupów w butikach topowych pro
jektantów. Jednak kiedy Hal zostaje 
zatrzymany pod zarzutem malwer
sacji, a konta małżeństwa zabloko
wane, jej uporządkowane życie z 
dnia na dzień zmienia się nie do po
znania. Żeby ukoić skołatane nerwy 
i uniknąć kłopotliwych spotkań ze 
znajomymi z nowojorskiej elity, Ja- 
smine przenosi się do San Francisco, 
by tymczasowo zamieszkać u swojej 
siostry Ginger (Sally Hawkins). Szyb
ko popada w konflikt z Chilim (Bob- 
by Cannavale), prostolinijnym narze
czonym siostry. Szukając mężczyzny 
dla siebie, postanawia przy okazji 
uszczęśliwić Ginger i znaleźć jej od- 

pNowiYednCiejsHzego partnera. Wkrót
ce siostra pozna rozrywkowego Ala 
(Louis C.K.), a o względy Jasmine 

zaczną zabiegać temperamentny le
karz (Michael Stuhlbarg) i szarmanc-

ki dyplomata Dwight (Peter Sarsga- 
ard), zafascynowany jej urodą i ary
stokratycznym szykiem. Zawiłe rela
cje męsko-damskie staną się okazją 
do popisów błyskotliwego poczucia 
humoru Woody'ego Allena, który z 
właściwą sobie przenikliwością i in
teligencją punktuje ludzkie słabości 
swoich bohaterów.

Jazz i folk w Małpie
Start o godz. 20.00, wstęp
10/5 zł. Herbaciarnia 
White Monkey zaprasza 
na koncert w wykonaniu

trio jazzowego. Zabrzmią elementy 
folkloru europejskiego, muzyki kla
sycznej, jazzu oraz nowoczesnych 
stylów. Wszyscy muzycy są studen
tami Rhytmic Music Conservatory w 
Kopenhadze i tworzą zespół od 3 lat. 
Trio wystąpi w składzie: Kuba Więcek 
- saksofon, Franek Pospieszalski- 
kontrabas, Albert Karch- perkusja

Metalowy wieczór 
w Desperat Pub

Start o godz. 19.00, 
wstęp 8 zł. Dwie młode, 
ambitne i żywiołowe ka
pele zagrają 5 lipca o go

dzinie 19:00 w Desperat Pub. Mowa
o zespołach Szczebel i Earth Collap- 
se. Szczebel to metalowcy z Wodzi- 

sdławoia, sichtamunzykiaeprsezzentuje mie
szankę heavy metalu i pochodnych. 
Earth Collapse z kolei pochodzi z Ja
strzębia Zdroju i prezentuje metal- 
core. Sobotni wieczór zapowiada się 
zatem bardzo metalowo.

POLECAMY

NIE MUSISZ WYCHODZIĆ Z DOMU 
ŻEBY CZYTAĆ NASZĄ GAZETĘ Już dziś spytaj swojego listonosza o PRENUMERATĘ i sprawdź ile BEZPŁATNYCH numerów dostaniesz

PRENUMERATA NOWIN TYLKO POPRZEZ POCZTĘ POLSKĄ

ZAPYTAJ O SZCZEGÓŁY: Tel. 664 766 972, a.karbownik@nowiny.pl
V.

http://www.repe-fene.pl
mailto:repefene@gmail.com
mailto:a.karbownik@nowiny.pl
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horoskop
BARAN 21.03 - 20.04
Dostaniesz wiadomość, która zmieni całko
wicie Twoje podejście do życia. Zaczniesz 
znowu z nadzieją patrzeć w przyszłość.

Możesz się cieszyć dobrą opinią jaką mają na temat
Twojej pracy Twoi szefowie.

BYK 21.04 - 20.05
W tym tygodniu poznasz kogoś kto zmie
ni Twój punkt patrzenia na życie. Masz 
bardzo dużo energii, która przyda Ci się w 

pracy, bo będziesz miał/a o wiele więcej zajęć niż do
tej pory.

BLIŹNIĘTA 21.05 - 21.06
Mała sprzeczka z partnerem doprowadzi 
do tego, że staniesz się bardziej odpowie- 
dzialny/a. Czas na nauczenie się robienia

przemyślanych zakupów. W piątek szykuje się dużo 
atrakcji.

RAK 22.06 - 22.07
Masz możliwość na awans jeśli zlecony 
projekt wykonasz tak jak trzeba. Daj z 
siebie wszystko. Uważaj by nie wydawać

za dużo, bo może Ci zabraknąć do końca miesiąca.
Uważaj na problemy z gardłem.

LEW 23.07 - 22.08
Dostaniesz nową ofertę pracy od znajo
mej. Możesz z niej skorzystać ponieważ 
okaże się ona dla Ciebie bardzo korzyst-

na. Graj w gry losowe w tym tygodniu masz szansę 
wygranej.

PANNA 23.08 - 22.09
Dostaniesz prezent od partnera, który bar
dzo Cię ucieszy i bardzo upewni, że jesteś 
dla niego najważniejsza/y. W tym tygodniu

będziesz miał/a więcej luzu.

WAGA 23.09 - 22.10
Zadbaj o reklamę i zacznj się bardziej 
przykładać do powierzonych zajęć, bo 
będziesz miał/a problemy. Zapłać rachunki

w terminie możesz dostać upomnienie, że z jakąś ratą
się spóźniłeś/aś.

SKORPION 23.10 - 21.11
Postanowisz zakończyć związek, z którego 
już od dawna nie masz żadnej satysfakcji. 
Zainwestujesz pieniądze, które w przyszło-

ści wrócą do Ciebie o wiele większe.

STRZELEC 22.11 - 21.12
Twój partner jest z Tobą szczęśliwy/a. Ty 
też nie narzekasz na swój związek. Czeka 
Cię zasłużony odpoczynek. Śmiało możesz

iść na urlop. Masz szansę na dużą wygraną.

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 31 32 33 34

KOZIOROŻEC 22.12 - 19.01
Zaczynasz odczuwać niezadowolenie ze 
swojego związku. Nie do końca potrafisz 
porozmawiać z partnerem, warto nad 

tym popracować. Zaczniesz szukać nowego zajęcia
ponieważ obecne wyda Ci się monotonne. Sprawy 
materialne masz cały czas pod kontrolą.HUMOR

sts
- Halo, Marysia? Jak tam mój 
syneczek? - pyta teściowa sy
nową.
- Jak, jak...?! Wódkę chleje, na 
baby łazi, bjemnienawet!
- Ufff... chwała Bogu. Najważ
niejsze żeby nie chorował.

sts
- Teraz przeprowadzimy test IQ
- Co to jest?
- Dziękuję, test się właśnie 
skończył...

sts
- Jak pan może puszczać psa 
bez kagańca?
- Ale wie pan, mnie go żal,

chory jest biedaczek, niedługo 
zdechnie, niech się chociaż na
cieszy.

- A na co choruje?
- Na wściekliznę.

sts
Pierwsza kobieta na księżycu:
- Houston, mamy problem!
- Co?
- Nic, nieważne.
- Co się stało?

- Nic...
- No mów.
- Domyśl się!

sts
Orkiestra kościelna na Górnym
Śląsku:

- Zymbalisten fertig?
- Fertig!
- Puzonen fertig?
- Ja, naturlich.
- Trompette fertig?
- Fertig, fertig!
- Also! Eins, zwei, drei: Boże 
coś Polskę...

sts
Matka beszta syna, który wy
brał się do klubu ze striptizem.
- Jak mogłeś! To obrzydliwe! 
Pewnie widziałeś tam rzeczy, 
których nie powinieneś zoba
czyć!
- Tak - odpowiada syn, widzia
łem tam ojca.

sts
Druga w nocy. Wchodzi pijany

facet do domu, ledwo się trzy
ma na nogach. Patrzy przed 
siebie i widzi żonę:
- Heniek, ile razy Ci mówiłam, 
że możesz wypić góra 2 piwa i 
o 22.00 w domu?
Na co p ja ny mąż:
- No masz, znowu mi się po
myliło...

sts
W sklepie, klient:
- Wczoraj przy wydawaniu resz
ty pomyliła się pani o 100 zł.
- Przykro mi, ale po odejściu 
od kasy nie przyjmujemy rekla
macji.
- Super, w takim razie zatrzy
mam sobie tę stówę!

sts

WODNIK 20.01 - 18.02
Twój obecny partner poczuje się zazdrosny 
o Twoje ciągłe myślenie o byłym partne
rze. Musisz zrozumieć, że to, co było już 

nie wróci. Postanowisz poszukać pracy zgodnej z
Twoimi zainteresowaniami. W tym tygodniu widać, że 
nie będziesz miał/a za dużo wydatków.

RYBY 19.02 - 20.03
Twój partner zaczyna być zmęczony 
obietnicami bez pokrycia, zacznj nad tym 
pracować ponieważ jeśli tego nie zmienisz 

zostaniesz sam/a. Weź kilka dni wolnego, bo ostatnio
żyjesz tylko pracą. W tym miesiącu masz szansę na 
podwyżkę jeśli porozmawiasz z szefem. Uważaj na 
problemy z wątrobą.

opracowała Noma • www.wrozbyonline.pl

http://www.wrozbyonline.pl
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Serwus! Nazywa się Dawid Karduła. Przyszedłem
na świat 8 czerwca o godz. 18.18. Miałem wtedy
57 cm i ważyłem 3470. Pozdrawiam mamę Joan-
nę, tatę Michała oraz siostrę Wiktorię. Jesteśmy z
Rybnika-Boguszowic.

Witam! Nazywam się Jan i jestem pierwszym 
dzieckiem Małgorzaty i Adama Dobrasiewiczów 
z Rybnika. Rodzice po raz pierwszy mogli mnie 
przytulić 9 czerwca, o godz. 2.20. Ważyłem wtedy 
3850 g i miałem 55 cm.

Cześć! Pozdrawia wszystkich mała Liliana Olma. 
Jej rodzicami są Anna i Damian z Rybnika. Ich 
córeczka urodziła się 9 czerwca, o godz. 9.05. 
Ważyła wtedy 3450 g i miała 56 cm. W domu na 
siostrzyczkę czeka 4-letnia Nikola.

Cześć! Ten słodko śpiący malec, to Mateusz, 
pierworodny synek Agnieszki i Marcina Świątków 
ze Świerklan. Chłopczyk przyszedł na świat 9 
czerwca, o godz. 17.09. Ważył wtedy 2950 g i 
miał 51 cm.

Serwus! Nazywam się Aleks Rekuć. Przyszedłem na 
świat 14 czerwca o godz. 13.05. Miałem wtedy 60 
cm i ważyłem 3880 g. Pozdrawiam mamę Hannę, 
tatę Mariusza oraz brata Oliwiera, który czeka na 
mnie w domku w Rybniku.

Czołem! Jestem Igor Polnik. Świat pierwszy raz zo
baczyłem 15 czerwca o godz. 5.15. Miałem wtedy 
56 cm i ważyłem 3510 g. Pozdrawiam rodziców 
Ewę i Tomasza oraz siostrę Ninę. Mieszkamy w 
Rybniku.

Dzień dobry! Mam na imię Bartosz a na nazwisko 
Mitrus. Jestem pierwszym synem Olgi i Mariusza 
z Czerwionki-Leszczyn. Pojawiłem się na świecie 
13 czerwca o godz. 4.00. Miałem wtedy 57 cm i 
ważyłem 3550 g. Pozdrawiam moich wspaniałych 
rodziców.

Hura! Już jestem! Nazywam się Mikołaj Langner- 
-Wieniatowski. Urodziłem się 13 czerwca o godz. 
8.50. Miałem wtedy 54 cm i ważyłem 3440 g. 
Pozdrawiam mamę Małgorzatę, tatę Krystiana oraz 
siostrę Olivkę. Jesteśmy z Rybnika.

Witam wszystkich! Nazywam się Franek Szopa. 
Jestem pierwszym synem Ewy i Dariusza z Siedlisk. 
Przyszedłem na świat 13 czerwca o godz. 15.45. 
Miałem wtedy 57 cm i ważyłem 3800g. Pozdra
wiam moich kochanych rodziców.

Hej! Ten przystojniaczek, na którego patrzycie to 
ja - Daniel Pomykoł. Jestem pierwszą pociechą 
Judyty i Błażeja z Rybnika. Rodzice przytulili mnie 
pierwszy raz 12 czerwca o godz. 10.00. Miałem 
wtedy 60 cm i ważyłem 4400 g. Pozdrawiam moją 
cudowną rodzinkę.

Serwus! To właśnie ja - Adrian Marszołek. Swoje 
urodziny będę świętował 16 czerwca. Pojawiłem 
się na świecie o godz. 8.45. Miałem wtedy 59 cm i 
ważyłem 3520 g. Pozdrawiam moich wspaniałych 
rodziców Izabelę i Daniela ze Świerklan. Jestem ich 
pierwszym synem.

Cześć! Ta urocza dziewczynka, na która patrzycie 
to ja - Helena Solich. Rodzice Aleksandra i Justyn 
przytulili mnie pierwszy raz 14 czerwca o godz. 
17.05. Miałam wtedy3590 g i mierzyłam 56 cm. 
Przesyłam słodkie całusy mamie i tacie. Jestem ich 
pierwszą córeczką. Mieszkamy w Żorach.
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MOTORYZACJA
KUPIĘ

• Auto-skup. Skupujemy wszystkie 
samochody osobowe i dostawcze. 
Płacimy najlepiej, 792-785-493.

• Kupię każdy samochód, osobowy, 
dostawczy, sprawny i uszkodzony oraz 
traktory, tel. 501-011-090.

• Skup, auto kasacja, zaświadczenia, 
płacę najlepiej, zwrot OC, gotówka na 
miejscu, formalności na miejscu, 698
940-343.

• Skupujemy za gotówkę samocho
dy osobowe, dostawcze, motory, 
quady, pełnosprawne i do remontu, 
533-720-416.

• Hamaro s.c. - złomowanie samo
chodów, transport gratis. Koncesja, 
32-415-19-91, 691-960-146, 784-637
897.

• Skup samochodów. każdy stan, 
każda marka, najlepsze ceny, 512
700-770.

• Skup samochodów: fiat 125 p, 126 p, 
polonez itp., stare motocykle. Najlep
sze ceny. Racibórz, 880-877-072.

• Auto skup. Wszystkie marki. Także 
do wyrejestrowania - zezłomowania, 
601-555-581.

• Toyota corolla, carina, hiace, 1988
- 1994, 1.8 lub 2.0 diesel. Stan obojętny, 
kupię, 506-231-616.

• Mercedes 190, 2.0 diesel, 1984 - 1992. 
Stan obojętny, kupię, 506-231-616.

• Autodemont. Skup złomowanie ka
sacja pojazdów. Każdy stan, marka, 
rocznik. Całe rozbite, skorodowane, 
spalone, popowodziowe, zdekom
pletowane, bez prawa rejestracji. 
Transport gotówka, szybki dojazd. 
Wystawiamy zaświadczenia do urzę
dów ubezpieczalni. Zapraszamy 
całodobowo, www.autodemont.pl, 
tel. 501-525-515.

INNE
• Serwis auto gaz, ul. Świerklańska 
5. Montaż, serwis LPG, tel. 32-733
07-33, 503-949-821, raty, samochód 
zastępczy.

GASTRONOMIA

• Restauracja Mimo www.mimo. 
net.pl, Hala Sezam (targ), Racibórz, 
Eichendorffa/Kościuszki. Katering. 
Imprezy. Obiady niedzielne, 32-726
15-73, 603-460-249.

KREDYTY - POŻYCZKI
• Ale szybka gotówka - nawet 10 000 
zł!Proste zasady, bez zbędnych formal
ności. Provident: Polska S.A. - 600-400
295 (opłata wg taryfy operatora).

• Kredyty gotówkowe, 30 tys. zł
- rata 321 zł - także bez BIK. 32-700
70-90, 792-114-110.

• Kredyty konsolidacyjne, 50 tys. zł 
- rata 549 zł, tel. 32-7OO-7O-40, 790
501-503.

• Kredyty gotówkowe, 100 tys. zł
- rata 689 zł. Tel. 792-114-110, 792
115-113.

• Potrzebujesz szybko gotówki? Provi- 
dent Polska S.A. 600 400 288 (taryfa wg 
opłat operatora).

• Chwilówka do 1000 zł, minimum 
formalności, z zajęciami komorniczymi, 
natychmiastowa wypłata, 32-410-55
02, 32-455-19-92, 32-423-30-99.

• Obniż raty kredytów do 50% przy 
oprocentowaniu 6,9%. Najlepsze 
oferty banków, 32-7O0-7O-90, 792
115-113.

• Spłać kredyty i płać ratę mniejszą
o połowę, oprocentowanie już od 6,7 
%, 535-553-383

• Kredyty konsolidacyjne, 50 000 rata,
369 zł, tel. 730-01 1-870

• Najtańsze kredyty, 100 000 rata tylko
668 zł, tel. 535-223-220.

• Kredyty gotówkowe 20 tys zł - rata
286 zł - także bez BIK - tel. 662-276-233

• Kredyty bankowe do 86 lat, poza- 
bankowe do 30 tys, chwilówki, oferta 
z komornikiem, tel. 533-253-653.

• Szybka pożyczka od 300 do 2 500 
zł. Minimum formalności. Potrzebu
jesz gotówki, dzwoń: 606-147-305.

• Płać mniej za swoje kredyty z nowym 
kredytem konsolidacyjnym! Tel. 882
19-33-33 lub 882-19-34-34.

• Kredyty! Wiemy jak ci pomóc! 
Obniżymy twoje miesięczne raty 
i dostaniesz dodatkową gotówkę 
na wakacje! Tel. 882-19-34-34 lub 
882-19-33-33.

• Kredyty gotówkowe z niską ratą. 
Pożyczki pozabankowe bez BIK. 
Chwilówki. Rybnik, tel. 728-619-599.

NAUKA
• Matematyka, statystyka, ekonometria. 
Pomoc uczniom i studentom. Przy
gotowanie do egzaminów. Racibórz, 
Matejki 4/2, tel. 32-415-25-84.

• Matematyka, chemia, niemiecki, przy
gotowanie do egzaminów poprawko
wych. Dojazd do ucznia, 507-799-916.

NIERUCHOMOŚCI
SPRZEDAM
• Piętrowy, ocieplony dom na działce 
7a, Krzanowice, cena 279 000, tel. +49
2770-25-86 po godz. 16.00, +49-1578
268-6486.

• Sprzedam mieszkanie w Pszowie, 50 
m kw., tel. 601-276-609.

• Sprzedam mieszkanie bezczynszowe, 
124 m kw., (4 pokoje + spiżarnia), Raci
bórz, Waryńskiego, tel. 692-152-881.

• Sprzedam działkę budowlaną, 
uzbrojoną, 1 100 m kw., Racibórz Ocice, 
tel. 733-861-002.
• Szybka sprzedaż nieruchomości, 535
500-095

• Sprzedam działkę rekreacyjną z altan
ką (prąd + woda), tel. 695-040-120.

• Sprzedam dom Pietrowice Wielkie 
centrum, piętrowy, pow. 120 m kw., 
cena do negocjacji, tel. 508-534-979.

• Atrakcyjne działki budowlane przy 
drodze głównej. Centrum Łańc, gmina 
Kornowac, tel. 32-430-15-79.

• Sprzedam dwie działki budowlane 
w Kobyli przy ul. Spacerowej tel. 664
158-740.

• Sprzedam działkę budowlaną w Babi
cach, 10 arów, tel. 731-625-536.

• Sprzedam 3-pok. mieszkanie
w Raciborzu przy ul. Słowackiego. Su- 
perlokalizacja, 3 piętro (blok 4-piętro- 
wy). Po kapitalnym remoncie: parkiet, 
łazienka, okna itp. Bardzo zadbane
- cena 180 tys. zł, tel. 503-614-627.

• Wodzisław, Zawada, ul. Szybowa, 
85 tys. zł. Działka pod budowę nie
opodal lasu, 24,3 ara. Można ją kupić 
wraz z działką rolno-leśną, 59 arów, 
za 110 tys. zł, tel. 607-964-694.

• Mieszkanie M4 - Pszów, 57 m kw., bal
kon, osobne w.c., III p. 3 pokoje. Cena 
95 tys. Tel. 602-695-159.

• Sprzedam kawalerkę. Pszów, parter, 
36,90 m, 1 pokój, kuchnia, łazienka
z oknem .Cena 54 tys. Tel. 602-695-159.

• Sprzedam mieszkanie, Wodzisław, 56 
m, I piętro, 2 pokoje, balkon, centrum. 
Dobra cena (do negocjacji), tel. 602
695-159.

• Sprzedam dom. Górki Śląskie, 220 m, 
6 pokoi, 2 kuchnie, 2 łazienki, kominek, 
taras, balkon, 2 garaże, działka 3888 
m. Do wprowadzenia. Możliwość 
zamieszkania dwóch rodzin. Cena 380 
tys. Tel. 602-695-159.

• Działki: Jankowice Rudzkie 11170 m 
kw. - 20 zł/m kw., Brzezie - 65 zł/m kw., 
Dębicz - 65 zł/m kw., Tworków - 18 zł/ 
m kw., Łańce - 16 zł/m kw., Krzyżkowi- 
ce - 10 zł/m kw., Turza Śląska - 28 zł/m 
kw., Gorzyce - 20 zł/m kw., Turzyczka 
-16 zł/m kw., Racibórz - 16 zł/m kw., 
tel. 602-695-159, www.kucza.gratka.pl.

• Dom 2008 r., Rybnik, 170 m, 5 po
koi, 2 łazienki, taras, balkon, działka 
450 m. Cena 490 tys., tel. 602-695
159.

• Nędza, ul. Borowiec, 2 działki bud. 
obok sibie każda po 1586 m kw., 50 
zł/m kw. do negocjacji. Całość 155 000 
zł, tel. 537-030-770.

KUPIĘ
• Kupię pole rolne w Markowicach, 
tel. 784-042-220.

POSIADAM DO WYNAJĘCIA
• Do wynajęcia pokoje mieszkalne, Ra
cibórz, ul. Pomnikowa, Polna, 300 - 500 
zł + media, 781-838-373, 785-838-363.

• Do wynajęcia pod działalność 
gospodarczą, nie spożywczą, lokal
o powierzchni 200 m. Kuźnia Racibor
ska, tel. 519-308-406.

• Lokal pow. 40 m kw. w ciągu han
dlowym koło Biedronki, Racibórz, ul. 
Opawskie 0049/6938-7945.

• Do wynajęcia 2-pokojowe mieszkanie 
po remoncie, I piętro na Ostrogu, tel. 
538-779-606.

• Wynajmę mieszkanie. Racibórz, 
Żorska, 2-pokojowe, 52 m kw., parter, 
częściowo umeblowane, 515-079-248, 
509-362-787 po 16.00.

• Do wynajęcia 430, 200,120 m kw. 
powierzchni handlowo-usługowej, 
Racibórz centrum, parter, parking, 
661-116-077.

• Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe
w centrum Raciborza, I p., tel. 695-638
650, 32-415-16-45.

• Do wynajęcia w pełni wyposażo
ny gabinet dla usług lekarskich lub 
paramedycznych, atrakcyjna cena
i położenie, NZOZ Puls Wodzisław Ślą
ski, ul. Minorytów 16, 606-645-813.

• Do wynajęcia duży pokój przy ulicy 
Mariańskiej, 511-996-076.

• Wynajmę 65 m kw. centrum Radlina 
pod gabinety lekarzom, prawnikom, 
kosmetyczce lub na działalnośćl. 607
242-992.

• Pokoje umeblowane do wynajęcia dla 
firm i nie tylko, Racibórz, 505-556-641.

PRACA
DAM PRACĘ
• Praca dla kobiet - opieka nad star
szymi osobami. Wymagana znajomość 
języka niemieckiego. 32-419-83-13.

• Work Centre (KRAZ 7098). Praca
w Holandii! Cięcie kwiatów - poszuki
wani kandydaci ze znajomością języka 
obcego oraz prawem jazdy. Osoby 
zainteresowane prosimy o wypełnienie 
formularza na stronie www.workcen- 
tre.com.pl lub 77-441-06-54.

• Firma z Raciborza zatrudni dekarzy 
oraz wykwalifikowanych pracowników 
budowlanych, 532-871-792 dzwonić 
9.00 - 15.00.

• Absolwentów tegorocznych po BOK 
przeszkolimy 12 zł/h ,725-505-025.

• Akcja - praca - wakacje - stała - se
zon, tel. 725-505-025.

• Holenderska Firma Pośrednictwa 
Pracy Drenthe Jobs oferuje prace, 
staże, praktyki w ogrodnictwie i nie 
tylko. Wymagany j. niemiecki lub 
angielski. CV prosimy wysłać na: willie. 
praca.holandia@gmail.com lub info@ 
drenthejobs.nl tel. 0031/645-406-111, 
517-982-423.

• Zatrudnię mężczyzn z umiejętnością 
obsługi ciągnika rolniczego oraz 
kobiety do produkcji warzyw, Racibórz. 
Tel. 504-222-480.

• Przyjmę do pracy w Kuźni Raciborskiej 
na stanowisko sprzedawca w sklepie 
spożywczym. Tel. 519-308-407.

• Nocny klub w Raciborzu zatrudni 
atrakcyjne panie, 600-877-606.

• Stolarza z doświadczeniem przy 
obróbce drewna i forniru przyjmę 
od zaraz. G&G Kolasa, Racibórz, 
tel. 603-590-190.

• Stolarza, lakiernika z doświadcze
niem, przyjmę od zaraz. G&G Kolasa, 
Racibórz. Tel. 603-590-190.

• Zatrudnimy pracownika ds. admin.- 
biurowych, wymagana znajomość 
obsługi komputera, prawo jazdy kat.
B, mile widziane osoby z doświadcze
niem. Branża: obróbka-skrawaniem.
Wodzisław Śl. biuro@altom-service.pl.

• Zatrudnimy dwie osoby na stanowi
sko frezer/operator maszyn CNC. Mile 
widziane osoby z doświadczeniem. 
Praca na terenie Wodzisławia Śląskie
go. e-mail: biuro@altom-service.pl.

• Zatrudnię tynkarza z okolic Wodzisła
wia, wymagane doświadczenie, wiek 
do 45 lat, tel. 600-252-036, tynki@ 

mp-bud.pl.

• Firma transportowa z Rybnika zatrud
ni kierowcę C + E (firanka). Tel. 604
782-270.

• Przyjmę emerytów z umiejętnością 
spawania, tel. 601-46-40-68.

• Zatrudnię do pracy w polu przy pęcz
kowaniu, 510-924-088.

• Kucharza, kucharkę, barmankę, kel
nerkę do pracy w pizzerii zatrudnimy. 
Rogów, tel. 661-915-255.

• Zatrudnię do pracy na terenie 
Niemiec i Austrii osoby do opieki nad 
osobami starszymi z podstawową 
zanjomością j.niemieckiego, tel. 774
414-040, 501-651-704.

• Restauracja Chata Staropolska, 
Świerklany, poszukuje obowiązko
wej, dokładnej, uczciwej, miłej osoby 
na stanowisko kelnera/kelnerki. CV 
prosimy przesyłać na e-mail: jurecz- 
ka@onet.pl, tel. 533-900-234.

• Podopieczna Helene z Bonn po
szukuje opiekunki z komunikatywną 
znajomością języka niemieckiego. 
Znasz język niemiecki? Masz doświad
czenie w opiece? Zgłoś się już dziś pod 
numerem 666-891-947 lub na www.
opiekunki.interkadra.pl.

• System BG przyjmie do pracy
od zaraz operatorów cnc z doświad
czeniem. Wynagrodzenie 2 000 zł 
brutto. Kontakt tel. 32-455-61-59 
wew. 106 lub osobisty wraz z CV: 
Marklowicka 7, 44-300 Wodzisław

• Przyjmę elektryków ze znajomością 
j. niemieckiego z doświadczeniem, 
do pracy w Austrii (Wiedeń), 784-042
220, +43-699-190-736-76.

• Firma Crazy Chicken w Pszowie 
zatrudni pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 504-023-786.

• Salon Meblowy Basztowa w Racibo
rzu zatrudni kierowcę kat. B z lekkim 
stopniem niepełnosprawności
do rozwozu mebli, zatrudnienie na 
umowę o pracę na pełny etat. 32
415-07-78 wew. 107. CV na: arthen@ 
arthen.pl.

• Salon meblowy Basztowa w Raci
borzu zatrudni do pracy w weeken
dy (piatek, sobota, niedziela) osoby 
z prawem jazdy kat. B, 32-415-07-78 

wew. 107, CV na: arthen@arthen.pl.

• Salon meblowy Basztowa w Ra
ciborzu zatrudni sprzedawcę na 
dobrych warunkach finansowych. 
Praca na umowe o prace na pełny 
etat, 32-415-07-78 wew. 107. CV na: 
arthen@arthen.pl.

• Praca: zatrudnię woźnego-opie- 
kuna zakładu (ślusarz, stolarz
i pochodne) na zlecenie, pół etat 
może być emeryt, doświadczenie, 
Krowiarki, email: widlak@gmx.de 
tel. 607-356-934.

• Firma holenderska zatrudni osoby 
w zakładach produkcyjnych oraz 
przetwórstwie owocowo-warzywnym. 
Wymagany język angielski lub niemie
cki. Zapewniamy transport i zakwatero
wanie. 32-410-92-80.

• Grupa Itum zatrudni kierowców 
kat. C+E, umowa o pracę, atrakcyjne 
wynagrodzenie, szczegóły na www. 
itum.com.pl lub tel. 32-453-98-21.

• Ośrodek Aquabrax w Szymocicach 

zatrudni wykwalifikowanych ku- 
charzy/kucharki z doświadczeniem.
Więcej informacji pod nr tel. 32-410
20-85.

• Grupa Itum zatrudni operatora 
wózka widłowego szczegóły na 
www.itum.com.pl lub tel. 32-453
98-21.

• Gościniec Zodiac w Rzuchowie za
trudni szefa kuchni i kucharza, tel. 32
421-32-73.
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• Gościniec Zodiac zatrudni: recepcjo
nistkę i sprzątaczkę, tel. 32-421-32-73.

• Firma zatrudni osoby do roznoszenia 
ulotek z okolic Wodzisławia Śl. Wysokie 
wynagrodzenie, tel. 32-455-38-30.

• Grupa Itum zatrudni pracownika 
magazynu, szczegóły na www.itum. 
com.pl lub tel. 32-453-98-21

POSZUKUJĘ PRACY
• Kobieta przed 40-ką podejmie pracę 
w charakterze osoby sprzątającej, wy
kładającej towar lub innej, 518-648-180.

RÓŻNE
• Limuzyny hummer, porsche Audi 
R8.Obsługa wesel, pomoc drogowa, 
wypożyczalnia przyczep, lawet, cam
ping, 32-431-57-64, 501-317-662, www. 
hummerlimuzyna.com.pl.

• Sprzedam Gallup 360 SL, zamiennik 
Roundup, 20 litrów (cena 310 zł brut
to) oraz nawozy dolistne maximus, 
wuxal; Agros Krzanowice, tel. 535
499-454, baza SKR Krzanowice.

• Kupię monety, znaczki, pocztówki, or
dery, militaria i stare ksiązki, płacę cenę 
amatorską, 77-437-36-81, 694-070-838.

• Antyki. Kupię meble, przedwojenne 
odznaczenia, srebra, obrazy, zegary, 
militaria, stare zdjęcia i wiele innych, 
605-255-770.

• Muł od 170 zł za tonę, flot, drzewo 
rozpałkowe 200 zł 2,5 kubika. 504-449
540.

• Drewno kominkowe, opałowe, 
rozpałkowe. Zapewniamy transport, 
atrakcyjne ceny! Tel. 668-191-265.

• Kupię stare motory, motorowery, 
zegary, meble, militaria, monety, zdję
cia, radia, medale oraz inne starocie, 
663-125-597.

• Opał każdy, muł 500 złotych - 4 
tony z transportem, drewno rozpał- 
kowe, opałowe, kominkowe, 692
236-095.

• Sprzedam drewno kominkowe, 
dab, buk, brzoza od 140. Opałowe 
od 120. Przycinanie, ścinianie drzew, 
502-271-993.

• Antyki. Kupię meble, przedwojenne 
odznaczenia, srebra, obrazy, zegary, 
militaria, stare zdjęcia i wiele innych, 
605-255-770.

• Sprzedam tanio komplet meblowy 
młodzieżowy z biurkiem (krzesło obro
towe gratis), tel. 881-514-772

PODARUJĘ
• Oddam za darmo szyny po wymonto
waniu z muru budynku gospodarcze
go, szerokość 20 cm długość 5m oraz 
kantówki z dachu, tel. 783-748-288.

• 606-521-450, Radlin.

TOWARZYSKIE

• Blondynki Rybnik, 507-802-745.

• Rozpalę wyobraźnię, 600-624-753.

• Aktywna, temperamentna, 530-921
350.

• Gorąca pielęgniarka, 660-821-989.

• Rybnik, Sonia, 697-366-329.

• Magda, Racibórz, 888-446-699.

• Blondynka, Rybnik, 515-049-175.

• 505-434-110, Rybnik.

• Namiętna, dojrzała, 502-951-579.

• Rozkoszna brunetka, 883-479-535.

• Amatorka rozporka, 883-272-757.

• Sylwia, Racibórz, 511-138-206.

• Iza, Wodzisław, 517-666-969.

• Dla koneserów, 506-483-250.

• Iwonka, Wodzisław, 782-984-224.

• 40-stka, Wodzisław, 535-829-199.

• Sylwia, 570-790-226.

• Sonia 7, 505-810-471.

• Madzia, Racibórz, 513-968-171.

• Raciborz, nowa, 792-083-910.

• Blondynka prywatnie, 508-780-479.

• Wodzisław, 25-latka, 508-771-450.

• Wodzisław, Brunetka, 669-736-620.

• Judyta, Wodzisław, 511-115-786.

• Kasia, Rybnik, 783-620-601.

TRANSPORT
• Najtańszy transport mikrobusami 
maxi, kontenerami. Przewóz mebli, 
towarów Polska - Niemcy, Belgia, 
Holandia. Tel. 77-482-99-39.

• Transport bagażowy. Przeprowadzki. 
Kraj, zagranica. Meble, towary itp.
Racibórz. Tel. 609-422-555, a po 17.00: 
32-415-30-94.

• Przewozy busem, Niemcy - Holandia 
- Belgia, spod domu i pod adres, 604
460-510, 32-417-71-58.

• Wypożyczalnia samochodów, busy 
9-osob. auta z klimatyzacja, z kierowcą 
lub bez, faktury VAT. 504-264-134.

• Przewóz osób Racibórz - Wiedeń. Wy
jazdy w niedziele, powroty w czwartki, 
501-144-482.
• Transport w kraju i za granicą 

towarów i rzeczy, przeprowadzki, tel. 
663-994-555.

• Usługi transportowe w kraju. Prze
prowadzki, przewóz mebli, materiałów 
wykończeniowych, towarów oraz 
przewóz osób, 667-970-566.

TURYSTYKA

• Tanie wakacje nad morzem! Zapra
szamy do OW Arnika w Wiciach k. 
Jarosławca, tel. 32 267 40 78, 880 214 
824, www.arnikawicie.pl.

• Mega letnie promocje! Turcja
od 1238 zł, Rodos od 1317 zł, Tene- 
ryfa od 1228 zł, Egipt od 1199 zł, Al
bania od 1047 zł! Zapraszamy! Biuro 
podróży WW, Św. Jana 1, Wodzisław, 

32-455-55-00, biuro@wakacjeww.pl, 
www.wakacjeww.pl.

• Wypoczywaj i zwiedzaj z nami! 
Chorwacja od 822 zł, Francja od 999 
zł, Rumunia od 899 zł, Maroko 
od 1679 zł, Tunezja od 990 zł! Biuro 
podróży, ul. Zamkowa 7, Wodzisław 
Śląski, tel. 32-723-21-58.

USŁUGI
• Żaluzje, rolety zewnętrzne wszel

kiego rodzaju. Markizy balkonowe, 
bramy. Producent i ceny producenta. 

Raty. 32-430-51-41, 601-417-572.

• Markizy. Rolety. Bramy. Szybki 
pomiar i montaż. Firma Markiza 32
415-17-32.

• Usługi geodezyjno-kartograficzne, 
mgr inż. Witold Figura - geodeta 
uprawniony, 601-615-612, www. 
witoldfigura.wb.pl.

• Windykator, komornik utrudnia Ci 
życie? Kompleksowa pomoc dla zadłu
żonych, 531 -250-250.

• Usługi koparko - ładowarką, miniko- 
parką, brukarstwo, wyburzenia, utwar
dzanie placów, wykopy pod budowę 
domów, 604-207-218.

• Rolety zewnętrzne. Markizy. Bramy. 
Producent. Firma Markiza, 32-415
17-32.

• Profesjonalne usługi śrutowania, 
malowania z suszeniem, cięcia ga
zowego, i plazmowego konstrukcji 
stalowych, obróbka skrawaniem 
w nowo otwartej hali produkcyjnej 
firmy AZIS w Wodzisławiu Śląskim 
Wilchwach, tel 32-451-00-83, e-mail 
azis@azis.pl.

• Zakładasz własną firmę? Szukasz 
biura rachunkowego, które popro
wadzi Twoją księgowość? biurora- 
chunkowe4u@op, tel. 666-664-662.

• Masz problemy z dłużnikiem? 
Skontaktuj się z nami. Rozwiążemy 
twój problem. 507-042-042, biuro@ 
osm76.pl.

• Projekty ogrodów, przycinanie, 
wycinanie drzew i krzewów, sprzątanie 
ogrodów, renowacja trawników, 503
405-743.

• Trawa z rolki, trawa z siewu, niwela
cja terenu, 503-405-743.

USŁUGI REM.-BUD.
• Tynki, wylewki, ocieplenia, więcej na 
www.piechaczek.net.pl; 607-686-794.

• Henrieta Woźniak - architekt. Projekty 
architektoniczno-budowlane, nadzory 
budowlane, kompleksowa obsługa 
inwestycji, aranżacje wnętrz, 691-779
787.

• Wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne. Solidnie, tel. 660-447
023.

• Malowanie elewacji, dachów, podbit- 
ki, pokrycia dachowe, mycie dachów, 
507-252-009.

• Kompleksowe usługi brukarskie 
w kostce granitowej i betonowej, 
doświadczenie i konkurencyjne ceny, 
507-144-696.

• Kompleksowe remonty, adaptacje, 
łazienki, płytki, panele, regipsy, malo
wanie, tel. 886-599-498.

• Usługi brukarskie, ogrodzenia
z kamienia naturalnego, roboty ziemne 
i inne usługi budowlane, 511-701-520

• Osuszanie, odwadnianie budynków, 
izolacje przeciw wilgoci, drenaże, stud
nie, szamba. Gwarancja, tel. 32-421-72
04, 504-145-990.

• Dachy, gonty, papa, pokrycia kom
pleksowo, tel. 32-421-72-04, 504-145
990.

• Kafelkowanie, remonty łazienek, 
c.o., wod.-kan., sucha zabudowa 
wnętrz, krótkie terminy realizacji, 
wycena gratis, 515-304-042.

• Stawianie płotów, układanie kostki 
brukowej do 100 metrów, tel. 32-457
78-07, 509-943-100.

• Tynki cementowe wewnętrzne
i zewnętrzne, agregatem, pod malo
wanie, ocieplanie budynków, tynki 
akrylowe. Negocjacja cen. 510-727
827.

• Komplex-Dach, pokrycia dacho
we, papa termozgrzewalna, gonty, 
rynny, obróbki blacharskie, kominy 
klinkier, solidnie, tanio, FV, 606-118
496.

• Malowanie elewacji, dachów, 
podbitek, terowanie i drobne roboty 
remontowo-budowlane, 781-759-872, 
698-536-501, 32-430-07-00.

• Usługi elektryczne, kompleksowe 
instalacje elektryczne w domach oraz 
innych obiektach. www.elektrocom.pl, 
tel. 32-755-27-33.

• Bezpyłowe cyklinowanie, układanie 
parkietu, odnowa drewnianych scho
dów z farby i lakieru, tarasy drewniane, 
691-539-589.

• Usługi remontowe - od sufitu po 
podłogę, szybkie terminy realizacji. 
Zapraszamy! Tel. 666-829-092.

• Usługi koparko-ładowarką, tel. 509
932-536.

• Tanio i solidnie, wykończenia 
wnętrz: malowanie, tapetowanie, 
kafelki, panele, zabudowy, tynki ży
wiczne. Wycena gratis! 534-870-244.

• Ocieplenia budynków, malowanie 
elewacji, tynki maszynowe. Długolet
nie doświadczenie. Sprawnie, solidnie, 

profesjonalnie. Tel. 663-559-503.

• Cyklinowanie (solidne) schodów, 
mieszkań, świetlic, sal gimnastycznych 
i auli. 697-143-799.

• Ocieplanie budynków, malowanie 

elewacji, tynki, tel. 603-664-945.

• Docieplanie domów, malowanie 
elewacji, tynkowanie. Tel. 501-550-880, 
www.brunex.pl.

• Kafelkowanie schodów, tarasów, 
łazienek, gładzie gipsowe, montaż płyt 
gipsowych. Tel. 536-008-787.

• Roboty ogólnobudowlane, rozbiórki, 
brukowanie, drenaże, ocieplenia, ogro
dzenia tel. 32-4579332, 502-087-125.

• Pokrycia dachowe, gonty, dachówka, 
papa, blacho-dachówka, obróbki, 
prace dekarskie. itp. Wycena i pomiar 
gratis, 782-822-578.

• Ogrodzenia kute, panelowe, 
bramy przesuwne, dwuskrzydło
we, segmentowe, furtki, montaż 
od fundamentów. Napędy do bram, 
513-301-629.

• Kafelkowanie, malowanie, tapetowa
nie, płyty kartonowo-gipsowe, panele 
oraz pozostałe roboty wykończeniowe, 
tel. 785-529-569.

WRÓŻBY
• Wróżby z kart tarota. Kontakt osobisty 
jak i online. Tel. 665-747-597.

ZDROWIE
DERMATOLOGIA
• Prywatny gabinet dermatologiczny 
Klaudia Krężel, przyjmuje: pn. 16.00
- 18.00. Racibórz, Wojska Polskiego 
26b/7, 608-339-478.

• Wiktoria Kralewska-Kućmierz, dr 
n.med., specj. chorób skóry. Racibórz, 
Solna 4 lok.3, pn. - pt., 15.00 - 17.00, 
tel. 32-415-37-50.

• Choroby skóry, testy alergiczne, 
laseroterapia, krioterapia, dermatosko- 
pia. Racibórz, tel. 32-415-37-50, www. 
derma.neostrada.pl.

DIAGNOSTYKA USG
• USG - Kolor - Doppler, przepływy. 
Witold Ostrowicz, specjalista radiolog, 
Racibórz, Kasprowicza 1, pn.,wt., czw., 
pt. 12.15 - 14.15, 604-347-669, www. 
usg-raciborz.pl.

• NZOZ Rydułtowy, Tetmajera 150, 
Witold Ostrowicz, specjalista radiolog, 
USG - Kolor - Doppler, przepływy, 32
729-40-68, 32-724-24-20, 604-347-669, 
www.usg-raciborz.pl.

INTERNA
• Krężel Jarosław, specjalista chorób 
wewnętrznych, przyjmuje: środy 16.00
- 17.00. Racibórz, W. Polskiego 26b/7, 
602-516-974.

KARDIOLOGIA
• Lek. Aleksandra Nowak, specjalista 
kardiolog, poniedziałki, środy 17.00
- 18.00. Racibórz, ul. Ogrodowa 54/1, 
602-695-679. Obowiązkowa rejestracja, 
32-415-39-89.

LARYNGOLOGIA
• Specjalista laryngolog, Krężel Urszula, 
przyjmuje: pn., czw. 16.00 - 18.00. 
Racibórz, Wojska Polskiego 22/8, 692
430-970.

OKULISTYKA
• Racibórz, Długa 17, 32-415-15-94. 
Wojciech Szarek poniedziałek 16.00
- 18.00. Anna Tapper-Barto wtorek, 
środa. piątek 15.00-17.30

PSYCHIATRIA
• Psychiatria. Przyjęcia codziennie 
w terminie dogodnym dla klienta. 
Teresa Sowińska, Racibórz, 32-417-84
91, 790-807-531.

• Dominik Maślanka, specjalista psy
chiatra, wtorki od 16.00, ul. Podwale 
14/4, Racibórz, tel. 693-495-957.

REHABILITACJA
• Gabinet masażu i rehabilitacji
Od Nowa, zaprasza do nowo otwar
tego gabinetu, Racibórz, Zamkowa 
4, Aquapark H2ostróg, Ip., Rezerwa
cja: 793-301-926. facebook: gabinet 
Od Nowa.

WETERYNARIA
• Gabinet weterynaryjny, Rydułtowy, 
Gołębnik, Raciborska 265, 795-790-444, 
32-75-00-941, czynne 16.00 - 20.00, 
sobota 9.00 - 13.00, www.ewawet.pl, 
wizyty domowe.

ZWIERZĘTA
• Fryzjer dla psów i kotów, Rydułtowy, 
Gołębnik, 731-787-779, www.ewawet. 
pl strzyżenie, kąpiele, obsługujemy 
zwierzęta nerwowe (znieczulenie).

• Sprzedam owczarki niemieckie, 
tel. 692-493-549.

• Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin wycielenia: początek sierpnia 
tel. 32-410-66-71.

•Sprzedam młode szynszyle (80 zł). 
Tel. 600-437-740.

• Sprzedam owczarki niemieckie, 
tel. 784-380-895.

SALON SAMOCHODÓW UŻYWANYCH
TOMAS

Rybnik - Popielów, ul. Wodzisławska 309 
tel. 32-425-08-80, tel. kom. 883-435-000!

(przy trasie Rybnik - Wodzisław)
Wodzisław Śl., ul. Rybnicka 42

W ciągłej sprzedaży ok. 30 samochodów, w więk
szości Krajowych, bezwypadkowych, z gwarancją!

• KIA VENGA 2011 1,4 90 KM krajowy, I wł. 
• KIA SOUL 1,6CRDI 128 KM krajowy, I wł.
• OPEL ASTRA IV 2011 1,7 CDTI krajowy, I wł. 
• OPEL CORSA 2010 1,2 85 KM klima, kraj, I wł.
• FIAT BRAVO 2011 1,4 90 KM krajowy,I wł. 
• PEUGEOT 206 PLUS 2011/12 21 tys. km !
• VW TOURAN 2009 1,9TDI 105 KM 7 osób 
• VW PASSAT 2007 2,0TDI 140 KM kombi kraj
• NISSAN PRIMERA kombi 1999 2,0 gaz 
• HONDA CIVIC 2003 1,4 90 KM krajowy
• AUDI A4 1997 1,8 kombi gaz! klimatronik 
• CHEVROLET AVEO 2004 krajowy, I wł.
• CHEVROLET SPARK 2011 1,0 krajowy, I wł. 
• CITREOEN C3 2010 1,4 HDI i inne

SKUP SAMOCHODÓW ZA GOTÓWKI
SALON CZYNNY:

pn. - pt. 900 - 1700, soboty 900 - 1300 
www.tomas.pl

Chcesz zamieścić
RACIBÓRZ
• Wydawnictwo Nowiny, Sp. z o.o.

ul. Zborowa 4
pn. - pt. 8.00 - 16.00
tel. 32-415-47-27, fax 32-414-02-60

RYDUŁTOWY
• Sklep „Hit”,

ul. Ofiar Terroru 59 a 
pn. - pt. 9.00 - 17.00, 
sob. 9.00 - 13.00 
tel. 32-457-63-34

ogłoszenie?
PSZÓW
• Kwiaciarnia Ładne Kwiatki

ul. Pszowska 555
Godziny otwarcia: pn. - pt. 8.00 - 18.00 
sob. i niedz. 9.00 - 13.00, tel. 509-134-736

odwiedź nasze punkty:
WODZISŁAW ŚL. RYBNIK
• PUT „WW”, ul. Św. Jana 1, tel. 32-455-55-00
• PUT „WW”, ul. Zamkowa 7, tel. 32-723-21-58

biura czynne: pn. - pt. 9.00 - 17.00, sob. 9.30 - 13.00
• Biuro Rachunkowe, ul. Wałowa 25

pn. - pt. 8.00 - 16.00, tel. 32-455-20-19

• Księgarnia „SOWA”, ul. Sobieskiego 24, 
tel. 32-422-13-85

• Sklep „Logotel”, ul. Hallera 9 
czynne: pn. - pt. 9.00 -15.00 
tel. 32-423-35-61

lub naszą stronę w Internecie pod adresem: http://oglo: owiny.pl

http://www.itum
hummerlimuzyna.com.pl
http://www.arnikawicie.pl
mailto:biuro@wakacjeww.pl
http://www.wakacjeww.pl
witoldfigura.wb.pl
mailto:azis@azis.pl
osm76.pl
http://www.piechaczek.net.pl
http://www.elektrocom.pl
http://www.brunex.pl
derma.neostrada.pl
raciborz.pl
http://www.usg-raciborz.pl
http://www.ewawet.pl
http://www.ewawet
http://www.tomas.pl
http://oglo
owiny.pl
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Eko-Aktywni z czekami
Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospo
darki Wodnej w Katowicach 
rozstrzygnął konkurs „EkoAk- 
tywni'2014”. 14 czerwca w ra
mach regionalnych obchodów 
Światowego Dnia Ochrony 
Środowiska na terenie Parku 
Śląskiego w Chorzowie - Pik
niku Bioróżnorodności, lau
reaci zostali uhonorowani 
symbolicznymi „czekami”. 
W roku bieżącym konkurs 
„EkoAktywni'2014” skiero
wany był do organizacji spo
łecznych z województwa 
śląskiego prowadzących 
działalność proekologiczną o 
charakterze lokalnym. Zwy
cięzcom nagrody wręczali 
członkowie Zarządu i Rady 
Nadzorczej Funduszu oraz 
Sławomir Brodziński - Pod
sekretarz Stanu w Minister
stwie Środowiska - Główny 
Geolog Kraju.

Konkurs „EkoAktywni” or
ganizowany przez Fundusz od 
2008 roku kierowany jest do 
organizacji pozarządowych 
(stowarzyszeń, fundacji) 
oraz do grup nieformalnych 
(np. szkolnych klubów eko
logicznych) prowadzących

Nagrodzone osoby na scenie w chorzowskim parku

działalność lub realizujących 
programy z zakresu edukacji 
ekologicznej, ochrony przy
rody, profilaktyki zdrowotnej 
dzieci z obszarów na których 
występują przekroczenia 
standardów jakości środo
wiska. Celem konkursu jest 
zachęcenie organizacji do 
zwiększonej działalności 

w zakresie szeroko pojętej 
edukacji ekologicznej i na
grodzenie za prowadzoną 
dotychczas działalność.

W 2014 roku zgłoszeń orga
nizacji dokonywali prezyden
ci, burmistrzowie i wójtowie 
miast i gmin województwa 
śląskiego. Zgłoszone kan
dydatury zostały ocenione

przez Jury Konkursowe, któ
re brało pod uwagę realizo
wane projekty i programy, 
uzyskane efekty, aktywizo
wanie społeczności lokal
nych, kreowanie liderów. Do 
Biura Funduszu wpłynęły 52 
zgłoszenia konkursowe, spo
śród których Jury wyłoniło 
laureatów. (eco)

Laureaci konkursu „EkoAktywni'2014”
I. nagrody w wysokości 10.000 zł
• Szkolny Klub Ekologiczny EKOGIM10 w Gliwicach,
• Żywiecka Fundacja Rozwoju w Żywcu,
• Koło Przyrodniczo-Ekologiczne w Szkole Podstawowej 

nr 24 w Zabrzu,
• Koło Edukacji Ekologicznej przy Gimnazjum Publicznym 

nr 1 w Czechowicach- Dziedzicach,

II. nagrody w wysokości 7.000 zł
• Stowarzyszenie Rozwoju Społeczności lokalnej „Cięci- 

na EU” w Cięcinie,
• Koło Przyrodniczo - Ekologiczne w Szkole Podstawo

wej przy Zespole Szkół w Strzebiniu,
• Stowarzyszenie „Bądź z nami” w Będzinie,
• Liga Ochrony Przyrody przy Szkole Podstawowej im. J. 

Brzechwy w Zajączkach Pierwszych,
• PTTK Oddział Beskid Śląski w Cieszynie.

III. nagrody w wysokości 5.000 zł
• Koło Ekologiczne ZSP w Kryrach,
• ZHP Chorągiew Śląska Hufiec Częstochowa,
• Stowarzyszenie dla Rozwoju Kocierza Moszczanickiego

i okolic w Łękawicy,
• Stowarzyszenie „Razem na Szybiku” w Wodzisławiu

Śląskim,
• Grupa badawcza projektu „Ekoodpowiedzialni” w Stru

mieniu,
• Stowarzyszenie Nasze Kalety w Kaletach,
• Grupa Ekologiczno-Prozdrowotna przy Miejskiej Szkole

Podstawowej nr 5 w Piekarach Śląskich,
• Polski Klub Ekologiczny Koło w Tychach,
• Szkolna Grupa Ekologiczna przy Zespole Szkoły Pod

stawowej i Gimnazjum nr 1 w Szczyrku,
• Ustroński Klub Ekologiczny w Ustroniu,
• Parafialne Towarzystwo Oświatowe w Gamowie gm. 

Rudnik,
• Stowarzyszenie „Mała Szkoła w Rokitnie Szlacheckim” 

w Rokitnie Szlacheckim.

Pomoc dla dużych i mniejszych
Na konferencji prasowej, 

która odbyła się w siedzibie 
Funduszu 27 maja, przedsta
wiona została oferta WFO- 
ŚiGW w Katowicach dla osób 
fizycznych (również tych, 
które prowadzą działalność 
gospodarczą) oraz wspólnot 
mieszkaniowych. Mimo iż 
większość beneficjentów 
Funduszu to samorządy, in
stytucje i przedsiębiorstwa, 
również „przeciętny Kowal

ski” może uzyskać środki 
potrzebne na sfinansowanie 
inwestycji proekologicznych. 
Ta możliwość to linie kredy
towe obsługiwane przez wy
brane banki.

Podczas konferencji przed
stawiciele Funduszu: Ga
briela Lenartowicz - Prezes 
Zarządu, Andrzej Waliczek - 
Dyrektor Ekonomiczny oraz 
Agnieszka Kowalkowska z 
Zespołu Ochrony Atmos

fery i Powierzchni Ziemi 
omówili szczegółowo linie 
kredytowe, zarówno od stro
ny finansowej - wysokości 
przeznaczonych środków, 
wysokości dofinansowania, 
sposobu obsługiwania tego 
typu kredytów, jak i od strony 
ekologiczno-technicznej - na 
jakie zadania można uzyskać 
dofinansowanie, jakie dzięki 
temu można uzyskać efekty 
i oszczędności. Następnie 

głos zabrali Jerzy Suchy - Dy
rektor Krakowskiego Banku 
Spółdzielczego oraz przed
stawiciele Banku Ochrony 
Środowiska SA: Rafał Cie- 
ślawski - Dyrektor Oddziału 
w Katowicach i Przemysław 
Kozak - Doradca ds. Ekolo
gii.

Linie kredytowe na przed
sięwzięcia proekologiczne 
funkcjonują w katowickim 
Funduszu już od 1997 roku, 
a do końca 2013 roku w ra
mach linii wypłacono benefi
cjentom ponad 114 milionów 

złotych. Fundusz we współ
pracy z bankami przez te 
lata dofinansowywał przed
sięwzięcia z zakresu ochro
ny atmosfery (ograniczenie 
emisji zanieczyszczeń, ener- 
gooszczędność budynków, 
oszczędzanie energii ciepl
nej poprzez termoizolację 
ścian i stropów budynków, 
uprawy energetyczne, przed
sięwzięcia energooszczędne 
dotyczące c.o. i ciepłej wody), 
gospodarki wodnej i ochro
ny wód (budowa przydomo
wych oczyszczalni ścieków, 

wykonanie podłączeń budyn
ków do sieci kanalizacyjnej) 
oraz ochrony powierzchni 
ziemi (demontaż, transport i 
unieszkodliwienie odpadów 
azbestowych).

W chwili obecnej czynne są 
dwie linie kredytowe: „Dom 
energooszczędny” - obsługi
wana przez Bank Ochrony 
Środowiska SA i „Ograni
czenie emisji zanieczyszczeń 
do atmosfery” - obsługiwana 
przez Krakowski Bank Spół
dzielczy i Bank Spółdzielczy 
w Raciborzu. (eco)

Ekologiczne targi w Raciborzu
Odbywające się 13 i 14 

czerwca Międzynarodowe 
Targi Energii Odnawialnej 
w Raciborzu przyciągnę
ły 60 wystawców z Polski i 
Czech, prezentujących mię
dzy innymi produkty i usługi 
z zakresu techniki solarnej i 
fotowoltaicznej oraz budow
nictwa energooszczędnego.

Uroczystego otwarcia do
konali Gabriela Lenartowicz 
- Prezes Wojewódzkiego Fun
duszu Ochrony Środowiska 
w Katowicach, Adam Zdzie- 
bło - Wiceminister Infrastruk
tury i Rozwoju Regionalnego, 
Mirosław Lenk - Prezydent 
Miasta Racibórz, Zdenek 
Jirasek - Prezydent Miasta 

Opawa oraz Adam Hajduk - 
Starosta Raciborski. Gościem 
targów był też prof. Jerzy Bu
zek.

Motywem przewodnim 
MTEO były nowe rozwiąza
nia związane z energetyką 
prosumencką, zwłaszcza do
tyczące wykorzystania ogniw 
fotowoltaicznych. Położono 
duży nacisk na uświadomie
nie uczestnikom targów, że 
odnawialne źródła energii 

powinny być odbierane nie 
tylko jako hasła odnoszące 
się do ochrony środowiska, 
lecz zbiór konkretnych roz
wiązań, które realnie po
prawiają komfort życia, a 
jednocześnie są opłacalne. - 
Ekologia to już nie jest hobby, 
to jest gospodarka i widzimy 
to na targach. Energia odna
wialna pozwala nam chronić 
środowisko, chronić budżety, 
także te domowe, w skali mi

kro - mówiła Gabriela Lenar
towicz.

Podczas targów Łukasz 
Frydel z Zespołu Ochrony 
Atmosfery i Powierzchni 
Ziemi przedstawił uczestni
kom możliwości i warunki 
uzyskania dofinansowania 
z WFOŚiGW w Katowicach 
na zadania związane z od
nawialnymi źródłami ener- 
gii.Międzynarodowe Targi 
Energii Odnawialnej zorga-

nizowało Miasto Racibórz, 
wspólnie z czeską Opawą. Pa
tronat Honorowy nad wyda
rzeniem objęły Ministerstwo 
Gospodarki, Ministerstwo 
Infrastruktury i Rozwoju, 
Narodowy Fundusz Ochro
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej oraz Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowi
ska i Gospodarki Wodnej w 
Katowicach. W targach wzię
ło udział niemal. (eco)

Dofinansowano ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochronyr
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach

Treści zawarte w publikacji nie stanowią oficjalnego stanowiska organówWojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki WodnejwKatowicach WFOŚiGW w KATOwicAch
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■ PIŁKA NOŻNA - LKS Bełk

Poradzimy sobie w czwartej lidze
Wywiad z Jackiem 
Polakiem, trenerem 
świeżo upieczonego 
czwartoligowca, LKS 
Bełk.

Kuba Pochwyt: Prowadzony 
przez pana LKS Bełk wywal
czył historyczny awans do 
IV ligi. Co było kluczem do 
sukcesu?
Jacek Polak: Myślę, że ze 
sportowego punktu widze
nia na pewno szeroka ka
dra, którą dysponowałem. 
Do tego bardzo mało kontu
zji. To również miało duży 
wpływ na nasze poczyna
nia. Natomiast od strony 
organizacyjnej ogromne za
angażowanie wszystkich lu
dzi, dobrze życzących temu 
klubowi. Mam tutaj na myśli 
prezesów oraz kibiców, któ
rzy są z nami na dobre i na
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Cztery drużyny walczyły o miano najlepszej koszykarskiej ekipy w powiecie

W hali sportowej 
Zespołu Szkół w Czer- 
wionce-Leszczynach 
odbył się IX finały roz
grywek Powiatowej Ligi 
Koszykówki Chłopców 
Szkół Gimnazjalnych 
Powiatu Rybnickiego.

Do turnieju finałowego za
kwalifikowały się po dwie 
zwycięskie drużyny z roz
grywek eliminacyjnych, 
które odbywały się w dwóch 
grupach, jedna to gimnazja z

1. Gim. Jejkowice 3
2. Gim. Nr 2 Leszczyny 3
3. Gim. Nr 6 Dębieńsko 3
4. Gim. Lyski 3 
Najlepiej punktujący: Robert Mazelanik (Jejkowice) 35 pkt, Mateusz Pastor (Ly-
ski) 35 pkt, Kacper Robak (Leszczyny) 35 pkt, Artur Pradela (Leszczyny) 34 pkt,
Przemysław Dera (Lyski) 25 pkt, Przemysław Smyczek (Dębieńsko) 23 pkt, Robert 
Arendalski (Lyski) 22 pkt, Rafał Żydziak (Jejkowice) 17 pkt, Andrzej Flajszok (Dę-
bieńsko) 16 pkt, Dominik Pradela (Leszczyny) 13 pkt, Kamil Machulik (Dębieńsko)
12 pkt, Karol Hildebrand (Dębieńsko) 12 pkt.

złe. Oczywiście dziękujemy 
również naszemu sponsoro
wi, panu Rojkowi. Jesteśmy 
bardzo szczęśliwi, bo sztab 
ludzi wykonał ogromną ro
botę.

Ten awans to z pewnością 
również spory sukces dla 
pana jako trenera. 
Oczywiście. Tak się cieka
wie składa, że z tym klubem 
zaczynałem moją trenerską 
przygodę. Jeszcze jako gra
jący trener, jedenaście lat 
temu zrobiłem tutaj awans 
z klasy A do okręgówki. A 
teraz znów awansuję z tym 
klubem, z tym że już do IV 
ligi. Dodatkowo stało się to 
po meczu z Rymerem, gdzie 
również jako trener przed 
sześcioma laty, udało mi się 
do czwartej ligi awansować.

Czy kadra, którą obecnie 
pan dysponuje, poradzi

Czerwionki-Leszczyn, druga 
to Gimnazja z drugiej części 
Powiatu Rybnickiego. W tur
nieju finałowym wystąpiły: 
Gimnazjum Nr 6 z Dębień- 
ska, Gimnazjum z Jejkowic, 
Gimnazjum Nr 2 z Leszczyn 
oraz Gimnazjum z Lysek.

Pierwsze dwa mecze to 
spotkania bardzo zacięte i 
wyrównane, które, jak się 
później okazało, miały decy
dujący wpływ na ostateczny 
podział miejsc. W pierwszym 
Lyski zmierzyły się z Dębień- 
skiem i nieznacznie przegrały. 
W drugim drużyna z Jejkowic

5 63:58
5 91:74
4 81:95
4 88:96

Jacek Polak, trener IV-ligowego Bełku

sobie o jeden szczebel roz
grywkowy wyżej?
IV liga stawia wyższe wyma
gania i na pewno będziemy 
szukali wzmocnień. Nie bę
dzie to żaden przewrót czy 
rewolucja w drużynie, ale 
postaramy się sprowadzić 
paru nowych graczy, w tym 
młodzieżowców. Myślę, że 
ten skład który mamy plus 
małe korekty powinien być 
gwarantem tego, że poradzi- 

pokonała Leszczyny.
Po rozegraniu wszystkich 
meczów okazało się, że Jej
kowice i Leszczyny mają po 
5 punktów, a Lyski i Dębień- 
sko po 4 punkty. O kolejności 
w tabeli zdecydowały bez
pośrednie pojedynki tych 
drużyn czyli mecz nr 1 i nr 2 
turnieju. I tak, mistrzem zo
stał team z Jejkowic, a trzecie 
miejsce, dzięki wygranej w 
pierwszym meczu, wywal
czył zespół z Dębieńska.

Najlepszym zawodnikiem 
turnieju został wybrany Ro
bert Mazelanik z Gimnazjum 
w Jejkowicach, który obok 
Mateusza Pastora z Lysek i 
Kacpra Robaka z Leszczyn, 
zdobywając po 35 punktów, 
byli najlepiej punktującymi 
w turnieju. Organizatorem 
turnieju, za pośrednictwem 
Powiatowego Szkolnego 
Związku Sportowego w Ryb
niku, był UKS Zryw Dębień- 
sko oraz UKS Gracz Lyski.

(opr. pm) 

my sobie w czwartej lidze.

Czy któregoś z zawodników 
chciałby pan szczególnie 
wyróżnić za postawę w tym 
bardzo udanym sezonie?
Na pewno wszyscy zasługują 
na słowa uznania, ale muszę 
wyróżnić naszego super snaj
pera Piotrka Byśca, który strze
lił nam bardzo dużo bramek, a 
w ciężkich momentach potra
fił wziąć ciężar gry na siebie.

■ KOSZYKÓWKA - Ekstraklasa

Pierwsza 
Amerykanka 
w Basket ROW

Basket ROW Rybnik za
kontraktował pierwszą 
zawodniczkę zza oceanu, 
która w sezonie 2014/2015 
będzie reprezentować bar
wy rybnickiej drużyny na 
parkietach Tauron Basket 
Ligi Kobiet.

Urodzona 2 lutego 1988 
roku Tahnee Robinson wy
stępuje na pozycji rzucają
cej, a jej najsilniejszą bronią 
jest rzut z dystansu. - Tego 
elementu bardzo nam bra
kowało w poprzednim sezo
nie. Robinson z pewnością 
odmieni ten stan - twier
dzi Kazimierz Mikołajec, 
szkoleniowiec Basket ROW 
Rybnik. Poprzedni sezon Ro
binson spędziła w drużynie 
Elizabeth-Basket Kirovograd 
wspólnie z Kateryną Ryma- 
renko, która już wcześniej 
związała się z rybnickim 
zespołem. Średnie staty-

■SPORT AMATORSKI - Tenis

Grali w tenisa z okazji Dni Rybnika
W dniach od 14 do 15 czerw

ca, na kortach Fundacji Elek
trowni Rybnik, odbył się już 
drugi turniej tenisa ziemnego 
z okazji Dni Rybnika. - Zawo
dy cieszą się coraz większa 
popularnością, co jednocze
śnie przekłada się na poziom 
wśród uczestników - twier
dzą organizatorzy.

W tym roku najlepszy oka
zał się Zbigniew Dyrbuś z 
Żor, który pokonał w finale 
Bogdana Królikowskiego z 
Czerwionki. Trzecie miejsce 

Nie obawia się pan, że 
bardziej renomowane kluby 
będą chciały podebrać wam 
najlepszych zawodników?
Zdaję sobie sprawę, że z 
pewnością będą propozycje 
dla chłopaków po tak do
brym sezonie. Jednak wielu 
z nich już wcześniej zadekla
rowało chęć dalszej gry w 
Bełku. Myślę, że z paroma 
zawodnikami na pewno się 
rozstaniemy, ale nie chciał- 
bym teraz mówić o perso
naliach. Teraz jest czas, by 
cieszyć się awansem.

A czy organizacyjnie je
steście gotowi na czwartą 
ligę?
To pytanie bardziej do pre
zesów i zarządu, ale jak już 
powiedziałem wcześniej, ci 
ludzie wykonują tutaj bar
dzo dużo pracy i myślę, że 
podołają temu wyzwaniu, 
jakim jest czwarta liga. ■

Tahnee Robinson

styczne, jakimi 26 letnia ko- 
szykarka może pochwalić 
się z poprzedniego sezonu, 
to 12,2 punktu, 4,9 zbiórki, 
2,1 asysty i 1,3 przechwytu 
na mecz. Amerykańska rzu
cająca zanotowała też 42,2 
proc. skuteczności rzutów 
za trzy. Tahnee Robinson to 
absolwentka uczelni Nevada. 
W 2011 roku została wybra
na w drafcie do ligi WNBA 
przez Phoenix Mercury. W 
Europie, oprócz Ukrainy, wy
stępowała również w Izraelu 
(Elitzur Maclaren Holon) oraz 
w Bułgarii (Neftochimic 2010 
Burgas). Wcześniej rybnicki 
klub podpisał już umowy z 
Justyną Zielonką, Martyną 
Stelmach, Elżbietą Paździer- 
ską oraz wspomnianą już Ka- 
teryną Rymarenko. (pm)

zajął Kazimierz Kowalski z 
Jastrzębia, a czwarte Anto
ni Krótki z Rybnika. Turniej 
pocieszenia wygrał Dariusz 
Kwoka z Rybnika. Najlepsza 
czwórka turnieju otrzymała 
puchary i nagrody rzeczowe, 
a wszyscy uczestnicy drobny 
upominek od miasta Rybni
ka. - Wszystkim uczestni
kom dziękujemy za udział i 
zapraszamy za rok na trzecią 
edycję turnieju - dodają na 
zakończenie organizatorzy.

(pm)

TABELA KOŃCOWA

A KLASA 
(PODOKRĘG RACIBÓRZ)

XXX kolejka (21.06.2014)

Tworków - Borucin 5:3 (4:1)
Rudy - Nowa Wieś 2:2 (1:0)
Buków - Pietrowice Wielkie 3:1 (2:1)
Krzanowice - Ocice Racibórz 1:2 (0:2)
Gamów - Kornowac 2:1 (0:1)
Krzyżkowice - Cyprzanów 1:1 (1:0)
Pawłów - Kuźnia Raciborska 4:4 (1:1)
Owsiszcze - Gorzyce 1:1 (0:1)

1. Rudy 30 68 77:34
2. Tworków 30 66 89:45
3. Borucin 30 61 104:50
4. Gorzyce 30 53 79:44
5. Pietrowice Wielkie 30 48 72:43
6. Krzanowice 30 48 57:44
7. Nowa Wieś 30 44 63:56
8. Pawłów 30 41 64:76
9. Owsiszcze 30 40 48:56

10.Kuźnia Raciborska 30 40 42:58
11.Gamów 30 37 51:69
12.Ocice Racibórz 30 35 48:58
13.Buków 30 34 51:67
14.Cyprzanów 30 30 33:56
15.Kornowac 30 24 35:76
16.Krzyżkowice 30 9 29:110

A KLASA 
(PODOKRĘG RYBNIK)

XXX kolejka (22.06.201 

Radziejów-Popielów - Orzepowice

)
3:4 (1:2)

Książenice - Ochojec 2:5 (1:1)
Dębieńsko - Żory 1:7 (1:2)
Rój - Gotartowice 2:1 (1:1)
Grabownia-Golejów - Jankowice 3:1 (1:0)
Chwałowice - Baranowice 1:1 (0:1)
Szczejkowice - Mszana 0:1 (0:0)
Boguszowice - Godów 6:0 (6:0)

mecz zakończony w 28 minucie z powodu 
zdekompletowania drużyny gości

TABELA KOŃCOWA
1. Żory 30 64 84:28
2. Orzepowice 30 62 80:52
3. Ochojec 30 59 68:37
4. Radziejów-Popielów 30 56 88:48
5. Dębieńsko 30 53 76:67
6. Boguszowice 30 51 67:54
7. Rój 30 50 64:63
8. Książenice 30 47 67:57
9. Baranowice 30 41 54:60

10.Mszana 30 37 46:52
11.Gotartowice 30 35 44:59
12.Grabownia-Golejów 30 35 60:85
13.Chwałowice 30 30 41:58
14.Jankowice 30 29 48:74
15.Godów 30 21 36:87
16.Szczejkowice 30 16 40:82

TABELA KOŃCOWA

B KLASA
(PODOKRĘG RACIBÓRZ)

XXX kolejka (22.06.2014)
Czernica - Brzezie 2:1 (0:0)
Samborowice - Chałupki 0:3 (0:0)
Kobyla - Rogów II 4:5 (1:4)
Markowice - Ruda Kozielska 3:4 (1:3)
Gaszowice II - Raszczyce 8:2 (3:1)
Zabełków - Górki Śląskie 4:1 (2:0)
Płonia Racibórz - Siedliska 8:1 (2:0)
Lyski - Bieńkowice 11:1 (3:1)

1. Raszczyce 30 66 131:48
2. Czernica 30 64 72:32
3. Chałupki 30 63 85:42
4. Rogów II 30 56 80:56
5. Brzezie 30 54 97:72
6. Ruda Kozielska 30 51 72:48
7. Kobyla 30 50 91:69
8. Płonia Racibórz 30 42 71:69

9. Markowice 30 38 68:74
10.Bieńkowice 30 37 61:101
11.Lyski 30 34 67:80
12.Gaszowice II 30 30 62:74
13.Zabełków 30 26 67:112
14.Górki Śląskie 30 26 39:64
15.Samborowice 30 25 60:117
16.Siedliska 30 23 51:116

TABELA KOŃCOWA

B KLASA 
(PODOKRĘG RYBNIK)

XXVI kolejka (22.06.2014) 
Kamień - Wilchwy 2:4 (0:0)
Stanowice - Niewiadom 2:6 (1:2)
Czuchów - Rowień 1:2 (1:1)
Rogoźna - Palowice 3:0 (0:0)
Skrbeńsko - Szeroka 2:3 (1:1)
Czerwionka - Jastrzębie-Bzie 2:1 (1:1)
Polaris Żory - pauza

1. Niewiadom 24 54 108:41
2. Wilchwy 24 51 76:40
3. Czerwionka 24 47 61:27
4. Palowice 24 40 48:31
5. Rogoźna 24 38 82:61
6. Czuchów 24 36 77:65
7. Jastrzębie-Bzie 24 35 54:60
8. Rowień 24 31 43:52
9. Polaris Żory 24 29 43:55

10.Kamień 24 29 56:66
11.Szeroka 24 23 47:101
12.Stanowice 24 19 36:77
13.Skrbeńsko 24 14 36:91

sport.nowiny.pl
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C KLASA
(PODOKRĘG RYBNIK)

XXIV kolejka (22.06.2014)

Krostoszowice - Zwonowice 1:4 (1:2)
Kleszczów - Bełk II 7:1 (2:1)
Szczerbice - Skrzyszów II 5:2 (2:1)
Leszczyny - Chwałowice II 2:3 (1:2)

TABELA KOŃCOWA

*Drużyna wycofana z bieżących rozgrywek. 
A Drużyny zgłoszone do rozgrywek od rundy wiosennej.

1. Zwonowice 23 58 85:24
2. Krostoszowice 23 51 85:45
3. Szczerbice 23 35 71:47
4. Skrzyszów II 23 34 66:57
5. Kleszczów 23 31 67:56
6. Bełk II 23 23 38:79
7. Chwałowice IIA 11 22 28:18
8. LeszczynyA 11 6 17:45
9. WSP Wodzisław Śląski* 20 0 16:102

JUNIORZY MŁODSI
ROCZNIK 1997 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA C3)
X kolejka (22.06.2014)

Wilchwy - Skrzyszów 0:2 (0:2)
Rydułtowy - Jejkowice 5:1 (3:1)

TABELA KOŃCOWA
1. Skrzyszów 8 21 26:9
2. Wilchwy 8 11 20:15
3. Jejkowice 8 10 23:24
4. Czuchów 8 9 10:27
5. Rydułtowy 8 7 20:24

JUNIORZY MŁODSI
ROCZNIK 1997 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA C4)
X kolejka (18/21.06.2014)

Jedłownik - Wielopole 3:0 (2:0)
Rymer Rybnik - Żory 8:3 (5:1)

TABELA KOŃCOWA
1. Jedłownik 10 25 27:6
2. Rymer Rybnik 10 20 49:14
3. Żory 10 9 20:50
4. Wielopole 10 3 12:38

JUNIORZY MŁODSI
ROCZNIK 1997 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA C5)
X kolejka (22.06.2014)

Połomia - Książenice 8:2 (4:1)
Radziejów-Popielów - Bełk 7:1 (4:0)

TABELA KOŃCOWA
1. Połomia 10 19 40:30
2. Bełk 10 14 38:34
3. Książenice 10 13 32:42
4. Radziejów-Popielów 10 11 31:35

TRAMPKARZE STARSI
ROCZNIK 1999 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA A1)
XX kolejka (21.06.2014)

Wodzisław Śląski - Żory 3:2 (1:0)

Czerwionka - Ruptawa 1:4 (0:2)

TABELA KOŃCOWA
1. Wodzisław Śląski 20 45 64:29
2. Żory 20 44 97:36
3. Ruptawa 20 32 60:50
4. Czerwionka 20 25 38:44

TRAMPKARZE STARSI
ROCZNIK 1999 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA A2)
XX kolejka (21.06.2014)

Rydułtowy - Rymer Rybnik 4:2 (2:1)
RKP Rybnik - Forteca Świerklany 10:3 (6:1)

TABELA KOŃCOWA
1. RKP Rybnik 20 31 53:42
2. Rydułtowy 20 25 50:59
3. Forteca Świerklany 20 25 59:57
4. Rymer Rybnik 20 4 28:132

TRAMPKARZE STARSI
ROCZNIK 2000 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RACIBÓRZ - RYBNIK)
Mecz barażowy o awans 

do Śląskiej Ligi Trampkarzy 
(21.06.2014)

Unia Racibórz - Żory 2:1 (1:1)

ZAPOWIEDŹ
Mecz rewanżowy (25.06.2014)

Żory - Unia Racibórz (śr 17:00).

MŁODZIKI
ROCZNIK 2001 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RACIBÓRZ - RYBNIK)
ZAPOWIEDŹ

Mecz barażowy o awans 
do Śląskiej Ligi Trampkarzy 

(24.06.2014)
Naprzód Czyżowice - Odra Centrum Wodzisław 
Śląski (wt 17:00).

MŁODZIKI
ROCZNIK 2001 I MŁODSI 

(PODOKRĘG RYBNIK - GRUPA 4)
XIV kolejka (21.06.2014)

Leszczyny - Ikar Racibórz 0:4 (0:1)
Forteca Świerklany - Baranowice 3:0 (1:0) 

Rój - Gołkowice 0:2 (0:1)
Czerwionka II - Krostoszowice 2:1 (1:1)

TABELA KOŃCOWA
1. Forteca Świerklany 14 35 53:9
2. Gołkowice 14 35 37:13
3. Ikar Racibórz 14 32 47:20
4. Baranowice 14 17 32:35
5. Rój 14 16 32:40
6. Leszczyny 14 12 21:41
7. Czerwionka II 14 9 28:65
8. Krostoszowice 14 7 30:57

■ PIŁKA NOŻNA - B klasa

Beniaminek z Czernicy awansował do A klasy
Rok temu LKS Zameczek 

Czernica świętował awans 
z C do B klasy, a w minio
ną niedzielę udało mu się 
awansować o jeszcze jeden 
szczebel ligowej drabinki, 
uzyskując promocję do A 
klasy.

Do ostatniej kolejki trwała 
korespondencyjna walka o 
awans pomiędzy Czernicą 
a LKS Chałupki. Wcześniej 
pierwsze miejsce zapewnił 
sobie LKS Raszczyce. Przed 
niedzielnymi spotkaniami w 
lepszej sytuacji była Czerni
ca, której bez oglądania się 
na wynik rywala, wystar
czało zwycięstwo u siebie 
z LKS Brzezie. Zameczek 
w tym sezonie na własnym 
boisku stracił tylko dwa 
punkty, remisując ze wspo
mnianymi Raszczycami. Po
zostałe spotkania wygrał. W 
potyczce z Brzeziem był więc 
zdecydowanym faworytem. 
W pierwszej połowie dało 
się jednak wyczuć wagę spo
tkania, miejscowi wyszli na 
murawę spięci i nie potrafili

■SPORTY MOTOROWE - Motocross

Ryk silników w Czerwionce
Na motocrossowym torze 

w Czerwionce-Leszczynach 
odbyła się trzecia w tym se
zonie runda zawodów Top

Wyniki zawodów w Czerwionce-Leszczynach (zwycięzcy):
65 ccm: Dominik Michalczak (RMK Tylmanova), 85 ccm: Kacper Baklarz, Amator 
MX 1: Dawid Kudzia, Amator MX 2: Radek Cepka, Elite Open: Libor Petras, Elite 
MX 2: Jan Hrbacek, Inter Open: Tomasz Pacyga (MTR Osielec), Inter MX 2: Robert 
Pukowiec, Weteran A: Radek Janiga (Rentor Racing), Weteran B: Janusz Śpiewok 
(MK Czerwionka), Kobiety: Ewa Stabla (AMK Petrovice).

■SPORTY WALKI - Szermierka

Maciej Białas wicemistrzem Polski
■ ŻUŻEL- I liga

Przebudzenie rybnickich żużlowców
We Wrocławiu najlepsi 

młodzicy walczyli o medale 
mistrzostw Polski w szpa
dzie. Znakomicie podczas 
tych zawodów zaprezen
tował się Maciej Białas, 
zawodnik RMKS Rybnik.

W stawce 94 zawodników - 
Białas zajął znakomite 2. miej
sce i zdobył swój pierwszy 
medal mistrzostw Polski w 
kategorii młodzików. - Nasz 
zawodnik w walkach elimi
nacji grupowych wygrał 5 z

■ SPORTY WALKI-Judo

Sukcesy rybnickich judoków
Bardzo dobre występy za

notowali w ostatnim czasie 
reprezentanci klubu Polonia 
Rybnik, którzy przywieźli 
medale i puchary zarówno 
z zawodów krajowych jak i 
międzynarodowych.

W austriackiej miejsco
wości Leibnizt rozegrano 
puchar Europy juniorów i 
juniorek, w którym wzięło

Zameczek Czernica

LKS Brzezie

BRAMKI: Michał Bąk (48.), Robert
Kuczmaszewski (58.) - Błażej Dzier
żawa (90.)

narzucić swojego stylu gry. 
Tymczasem grający na luzie 
przyjezdni mogli wyjść na 
prowadzenie, ale po uderze
niu Tymoteusza Szafrańca 
piłka zatrzymała się na po
przeczce. W odpowiedzi Pa
tryk Kraszczyński po strzale 
głową trafił w słupek. Po 
zmianie stron gospodarze 
szybko wyszli na prowa
dzenie. W 48. minucie dwa 
strzały Krzysztofa Michny 
sparował najpierw obrońca, 
a potem bramkarz gości, ale 
przy dobitce Michała Bąka 
futbolówka znalazła drogę 
do siatki. 10 minut później 
było już 2:0. W polu karnym 
sfaulowany został Adrian 
Dera, a jedenastkę pewnie

Amator Cup. W imprezie 
wzięło udział ponad stu za
wodników, którzy ścigali się 
w jedenastu kategoriach.

6 walk i został rozstawiony z 
numerem 10. W drugiej fazie 
turnieju walk eliminacji bez
pośrednich Maciej, aby wejść 
do finału,stoczyłpięćzwycię- 
skich walk i dopiero w wal
ce o złoty medal, po bardzo 
wyrównanym pojedynku, 
przegrał jednym trafieniem 
z Bartłomiejem Zbieradą z 
PKSzerm Warszawa - opo
wiada Krystian Fajkis, trener 
rybnickich szermierzy. Pozo
stali zawodnicy RMKS zajęli 

udział trzech zawodników 
z Rybnika: Anna Borowska, 
Adrian Wala i Piotr Kuczera. 
Najlepiej spisał się ten ostat
ni, który dotarł aż do finału. 
Niestety, w walce o złoto 
Piotr przegrał z rywalem oraz 
z kontuzją, której nabawił 
się w półfinałowym starciu. 
Jednak srebro wywalczone 
podczas tak silnie obsadzo-

Drużyna z Czernicy, która wywalczyła awans do A klasy

wykorzystał Robert Kuczma- 
szewski. Kiedy w 66. minucie 
czerwoną kartkę za niespor- 
towe zachowanie zobaczył 
Łukasz Leks, zawodnik gości, 
wydawało się, że już jest po 
meczu. Czernica uspokoiła 
grę i nie forsowała tempa. W 
doliczonym czasie gry jed
nak Kuczmaszewski zagrał 
ręką w polu karnym i Bła
żej Dzierżawa z 11 metrów 
zdobył kontaktowego gola. 
Miejscowi jednak dowieźli

Pierwotnie zawody miały się 
odbyć w połowie maja, jednak 
ze względu na złe warunki at
mosferyczne i co za tym idzie 
fatalny stan toru, imprezę 
przełożono prawie o miesiąc. 
Była to trzecia tegoroczna eli
minacja cyklu Top Amator 
Cup. Wszystko rozpoczęło się 
również w Czerwionce, gdzie 
w kwietniu zainaugurowano 
cały cykl. Na początku maja

odpowiednio: Marcin Tumas 
36. miejsce, Adam Małysz 42., 
a Dominik Sojka 57. W szpa
dzie dziewcząt wystartowały 
trzy młodziczki z rybnickiego 
klubu. Beata Pękała zajęła 33. 
miejsce, Małgorzata Szulc 
była 51., a Wiktoria Załoga 65. 
W turnieju drużynowym, w 
stawce 19 drużyn, w szpadzie 
męskiej nasi reprezentanci 
zajęli 6. miejsce, natomiast 
młoda drużyna szpadzistek 
była 14. (pm)

nych zawodów i tak jest spo
rym sukcesem. Na tej samej 
imprezie Anna Borowska 
uplasowała się na siódmym 
miejscu, zaś Adrian Wala 
na dziewiątym. Jeśli chodzi 
o zawody rangi krajowej, to 
podczas ogólnopolskiej olim
piady młodzieży, która odby
ła się w Oleśnicy, mistrzem 
Polski juniorów młodszych 
został Paweł Borowski, zaś z 
tytułów wicemistrzowskich 
mogli się cieszyć Paweł Kej- 
za i Julia Kowalczyk. (kp) 

prowadzenie do końca me
czu, po którym w Czernicy 
wystrzeliły korki szampanów 
i zapłonęły race. - Awanso
waliśmy jak najbardziej za
służenie. Pod moją wodzą nie 
przegraliśmy dziesięciu kolej
nych meczów. Jest to jednak 
zasługa także poprzednich 
trenerów, zawodników i ca
łego klubu - powiedział po 
meczu z Brzeziem trener 
Czernicy Wiesław Bugdoł. 
- Dzisiejszy mecz nie był ła-

Na torze w Czerwionce nigdy nie brakuje widowiskowej jazdy

motocrossowcy spotkali się 
w czeskiej miejscowości Pe- 
trovice u Karvine. Jeśli wszyst
ko pójdzie zgodnie z planem,

Przed sezonem większość 
kibiców rybnickich żużlow
ców, była przekonana, że mecz 
w Łodzi z Orłem, rybniczanie 
powinni wygrać. Jednak po 
pierwszej rundzie zmagań na 
I-ligowych torach to łodzianie 
byli faworytem w pojedynku z 
ŻKS ROW Rybnik. Podopiecz
ni Jana Grabowskiego w koń
cu jednak odpalili i wygrali 
pierwszy mecz na wyjeździe, 
dopisując sobie dwa duże 
punkty i bonus. Zwycięstwo 
w Łodzi to zasługa całej druży
ny. Liderem był Szczepaniak, 
który wywalczył 10 pkt. Na 
duże słowa uznania zasługuje 
Szombierski. Rybniczanin wy
stąpił w Łodzi pomimo kontu- 

Orzeł Łódź - ŻKS ROW Rybnik 43:47
ŻKS ROW: 1. Michał Szczepaniak - 10 (2,3,1,3,1), 2. Rafał Szombierski - 8+2 
(1,2*,2,1*,2), 3. Chris Harris - 7+1 (2,2,w,2,1*), 4. Vaclav Milik - 5+1 
(1*,1,1,2), 5. Lewis Bridger - 7+1 (1*,3,3,0,d), 6. Kacper Woryna - 4+2 
(2*,0,2*), 7. Oskar Polis (gość) - 6 (3,2,1).
Orzeł Łódź: 9. Mads Korneliussen - 15 (3,2,3,1,3,3), 10. Jakub Jamróg - 3+2 
(d,1*,2*,0), 11. Antonio Lindbaeck - 3 (3,0,0,-), 12. Mariusz Puszakowski - 
4 (0,1,2,1,0), 13. Jason Doyle - 17+1 (3,3,3,3,3,2*), 14. Edward Mazur - 1 
(1,d,w), 15. Maksym Drabik (gość) - 0 (0,0,0).

twy, ale zawsze tak jest, gdy 
od niego zależy awans. Jutro 
już jednak nikt nie będzie 
o tym pamiętał. W A klasie 
na pewno będą potrzebne 
wzmocnienia, ale na razie 
nie ma konkretów. Jeśli cho
dzi o cel na nowy sezon, to 
zawsze tam, gdzie ja trenuję, 
to jest on jeden - awans. A jak 
to się potoczy, to zobaczymy 
- dodał na zakończenie opie
kun ekipy z Czernicy.

Łukasz Kozik

w tym roku odbędzie się jesz
cze pięć podobnych imprez. 
Pierwsza z nich już 29 czerw
ca w Cieszynie. (kp)

zji. Nie bez znaczenia były 
również punkty juniorów. Po 
meczu bardzo zadowolony 
był trener Grabowski, Szom- 
bierski skarżył się na dziury 
w torze, które utrudniały mu 
jazdę z powodu kłopotów z 
obojczykiem. Prezes Krzysz
tof Mrozek stwierdził krótko, 
że dla niego ten wynik nie jest 
niespodzianką, ponieważ on 
zna potencjał rybnickiej dru
żyny, który w końcu musiał 
przełożyć się na wyniki. W ko
lejnym meczu, w niedzielę 29 
czerwca, rybniczanie zmierzą 
się na swoim torze z Lokomo- 
tivem Daugavpils. Pierwszy 
mecz tych drużyn wygrali Ło
tysze 54:36. (pm)
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